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ОП "РЕГИОНАЛНО РАЗВИТИЕ"

Общини връщат над 3,6 млн. лв.
заради нарушения по европроекти
Николета Цветкова
nikoleta.cvetkova@klassa.bg

Нередности по 176 сигнала за Опера-
тивна програма "Регионално разви-
тие" (ОПРР) е установила проверка
на Министерството на регионал-
ното развитие и благоустрой-
ството, съобщиха оттам. Общият
размер на наложените финансови ко-
рекции до момента е 3,693 млн. лв.
Най-високата санкция е наложена на
община Попово заради проблеми в из-
пълнението на проект за подобря-

ване на общинската пътна мрежа на
обща стойност от 4,9 млн. лв. 
Общината в Попово ще връща 1,2
млн. лв.

По 400 хил. лв. от европарите си
губят общините Горна Оряховица,
Сливен и Бургас заради нарушения по
програми за градско развитие. За
грешки при пътни проекти Кърджали
и Созопол ще се лишат общо от 450
хил. лв. Сериозно нарушение е уста-
новено при ремонт на образовател-
ната инфраструктура в община Не-
делино. При проект за 752 хил. лв. об-

щината ще трябва да върне 219 хил.
лв. Още 18 общини ще загубят част
от европейските субсидии, но финан-
совите корекции при тях са под 100
хил. лв. Пари ще бъдат спрени по про-
ект на Министерството на иконо-
миката и на 2 регионални дирекции.

Средствата по ОПРР се разпреде-
лят по 5 приоритетни оси. Финанси-
ране се отпуска по проекти за
"Устойчиво и интегрирано градско
развитие", "Регионална и местна до-
стъпност", "Устойчиво развитие на
туризма", "Местно развитие и съ-

трудничество" и "Техническа помощ".
Регионалното ведомство е упра-

вляващ орган по програмата, а про-
верките и наложените санкции се
отнасят за периода от започване на
дейностите по нея през 2007 г. до-
сега.

Основните нарушения, които упра-
вляващият орган е констатирал, са
свързани с допуснати грешки в про-
веждане на процедури по Закон за об-
ществените поръчки (ЗОП). 

Следва на стр. 6

■ Сред потърпевшите са Неделино, Кърджали, Бургас, Созопол, Попово, Горна Оряховица

Пет топдестинации 
за Великден

Откриват училище за млади
таланти на "Оборище" 10
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ВСЕКИДНЕВНИК

На стр. 4

Половината българи: 
Първо се гради кариера, 
след това семейство

Проучване на 
„Галъп интернешънъл“

специално за „Класа“:

България спести в "Часът на Земята"
само 263 мегавата електроенергия

Кампанията
"Часът на Зе-
мята" в събота
вечерта намали
потреблението
на електроенер-
гия в България с
263 мвт, съоб-
щиха от Елек-
троенергийния
системен опе-
ратор. Това е
доста по-малък
спад в сравне-
ние с 2010 г., ко-
гато кампа-
нията свали по-
треблението с
496 мвт. Общо
134 страни и
територии уча-
стваха тази го-
дина в акцията,
организирана за
пети път от
Световния
фонд за дивата
природа, чиято
цел е да при-
влече внима-
нието на чове-
чеството към
климатичните
промени и
необходи-
мостта от
опазване на
околната среда.
На снимката:
изглед от Бран-
денбургската
врата в Берлин
преди и след на-
чалото на кам-
панията.

СНИМКА: 
ЕПА/БГНЕС

ОЩЕ НА СТР. 3 

БИЗНЕС НОВИНИ СТР. 6–7

На стр. 7

Призовават Г-20 да сключи
"глобален пакт за растеж"

■ Съветът на ЕС одобри спасителния
фонд от 700 млрд. евро, ако България
се присъедини към еврозоната, трябва
да внесе 300 млн. евро в механизма

МЕЖДУНАРОДНИ НОВИНИ СТР. 8–9

На стр. 8

Радиацията в морето
срещу "Фукушима 1" 
е 1850 пъти над нормата

■ Кристалина Георгиева: 
Не се чувствам застрашена

ИНТЕРВЮ

Големите 
инвеститори не
напускат страната

Борислав Стефанов
ИЗП. ДИРЕКТОР НА БЪЛГАРСКАТА
АГЕНЦИЯ ЗА ИНВЕСТИЦИИ

На стр. 14
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Днес над страната ще има разкъсана облачност, на ме-
ста преди пладне и до незначителна. В следобедните ча-
сове от запад облачността отново ще се увеличи и
вплътни, но без съществени валежи. В Източна България
ще се появи слаб до умерен южен вятър. Максимални
температури между 14° и 19°, по Черноморието - от 11°
до 14°.

Спешни телефони

Единен европейски номер за спешни повиквания 112

Пожарна 160

Полиция 166

Бърза помощ 150

Автоинспекция КАТ 165

КАТ - Автопроизшествия 982 72 833

Пътна помощ към СБА 91 146

Планинска спасителна служба 963 20 00; 963 03 77

Софийска вода, аварии 812 21 21

Гражданска защита 0800 20 112 (безплатен тел. за цялата страна)

02 862 60 75 (оперативен дежурен)

Електроразпределение, аварии 920 17 43

Топлофикация-София, аварии 951 51 96

Аварии и бедствия по море 161 (от всички мобилни оператори)

класа днес

Соня Стамболийска

Проф. Уайт, разкажете по-
вече за университета в Ше-
филд. Има ли много българ-
ски студенти, които се об-
учават в него?

Университетът в Шефилд
стои много високо в класа-
циите. Ние сме в Топ 10 на
университетите във Ве-
ликобритания. Според
Шанхайския индекс, който
се публикува в Китай и е
основният международен
индекс за класации на уни-
верситети, ние сме в пър-
вия 1% на световните уни-
верситети. Универси-
тетът привлича сту-
денти от всички места на
света. Обучаващите се в
него са от 137 различни
държави, имаме персонал
от 87 страни. Универси-
тетът има шест факу-
лтета. Пет във Шефилд и
един в Гърция. В момента
българските студенти в
Шефилд, Англия, са 69.

Университетът предлага
ли стипендии, за които мо-
гат да кандидатстват бъл-
гарски студенти?

Имаме стипендии, които
се разпределят в зависи-
мост от различни крите-
рии за постижения на сту-
дентите. Те не се асоци-
ират с различни държави, а
се дават за определени
предмети или за отличили
се студенти. Повечето
от стипендиите ни са за

следдипломна работа
като например магистър-
ски и докторски програми.
Системата във Велико-
британия ще се промени
през 2012 г. и детайлите
по нея не са уточнени още.
Затова ще бъде трудно да
дам информация за такси
и за стипендии от следва-
щата година.

"Шефилд" има програми и с
български университети.
Разкажете повече за тях.

В България имаме про-
грами с Висшето училище
по застраховане и финанси
(ВУЗФ), които са специа-
лизирани в областта на
мениджмънта, счетовод-
ството, информацион-
ните технологии. Това са
специалности, които
много студенти искат да
имат, защото в сегаш-
ната икономика е много
важно да имат такива

умения. Затова развиваме
тези програми както на
бакалавърска, така и в ма-
гистърска степен. Че-
тири от програмите са в
бакалавърско ниво и три
са на магистърско ниво.
За бакалавърските про-
грами студентите ще
плащат 4900 евро, 5600
евро ще бъде таксата за
магистратурите. Студен-
тите тук ще имат въ-
зможност за получат ня-
кои финансови облекчения
и стипендии, които ще се
отпускат по различни кри-
терии. В момента само с
ВУЗФ имаме развити про-
грами. С други универси-
тети в България осъще-
ствяваме само изследова-
телски проекти, като на-
пример програмата ни с
Техническия университет
в София за употребата на
енергия.

Всички преподаватели ли,
които обучават студен-
тите по международните
програми, ще бъдат от
"Шефилд"?

Не, в програмите ще има и
български преподаватели,
които ще бъдат обучавани
предварително от универ-
ситета в Шефилд да во-
дят програмите. Те
трябва да покриват на-
шите критерии и стан-
дарти, за да могат да об-
учават студентите в Бъл-
гария. Преподавателите,
които ще преминат през

обучението, трябва да бъ-
дат одобрени от междуна-
родния факултет на "Ше-
филд".

Разкажете повече за въ-
зможностите, които пред-
лагате след завършването
на университета.

Във Великобритания имаме
много близки връзки с раз-
лични големи компании,
като например "Ролс-Ройс".
Имаме български сту-
денти, които учат инже-
нерство, и са насочени към
тази компания за придоби-
ване на стаж. Много сту-
денти учат т.нар. со-
циални науки като журна-
листика, икономика, менид-
жмънт. За тях имаме
много близка връзка с ня-
кои от най-големите банки
в страната, както и с ос-
новните международни ме-
дии във Великобритания.

Световната финансова
криза повлия ли върху ан-
глийските университети
да намалят парите си за на-
учни изследвания?

Силните университети,
от които сме и ние, не са
се почувствали повлияни
от кризата. Финансира-
щите научни изследвания
институции насочиха сво-
ето финансиране към най-
добрите институции. Така
че доходът ни за изследва-
ния по време на кризата
остана стабилен през фи-
нансовата криза.

Фестивалът на българското
образование ще се проведе
за шеста поредна година у
нас от 28 до 30 април в НДК.
Той е организиран от непра-
вителствени организации,
работещи в областта на об-
разованието, със съдей-
ствието на образовател-
ното министерство, Мини-
стерството на културата,
Столичната община и други
държавни институции и об-
щини, медии, фирми. Тази го-
дина изданието на фести-
вала е под надслова "Лицата
на образованието" и в него
се включват редица нови
инициативи. От организато-
рите съобщават, че еже-
годно във фестивала, който
се организира от 2005 г. на-
сам, се включват над 150
средни училища, професи-
онални гимназии, частни учи-
лища и детски градини,
висши училища, колежи,
школи по езици и изкуства,
спортни клубове, издател-
ства и др. Посетителите му

могат да участват в над 30
творчески ателиета. 

В рамките на фестивала
се провеждат и дискусионни
форуми по актуални про-
блеми на образованието,
както и тече постоянна кон-
цертна програма, в която
участват училищни, детски

и младежки формации. В таз-
годишното издание на фе-
стивала организаторите са
предвидили национална
спортна панорама в окол-
ното пространство на НДК,
която ще се проведе под па-
тронажа на министъра на
спорта Свилен Нейков, както

и маратон на сценичните из-
куства. В рамките на форума
всяко едно училище ще може
да представи публично ли-
цата си, сред които се
включват ученици, педагози
и други представители, ко-
ито носят стила, духа и ви-
зията на училището.

В КРАЯ НА АПРИЛ

■ В рамките на форума ще има над 30 творчески ателиета, предвиждат се спортни
прояви и маратон на сценичните изкуства

Британски преподаватели ще обучават
студенти в България

ПРОФ. ПОЛ УАЙТ, ВИЦЕКАНЦЛЕР НА УНИВЕРСИТЕТА "ШЕФИЛД":

Фестивал в НДК
представя лицата 
на образованието у нас

Традиционно фестивалът ще започне с шествие на училищните знамена, което ще премине от
музея "Земята и хората" до централното фоайе на НДК.
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Неда Пелитева, 
журналист, гл. редактор на в. "Класа"

Цвятко Барчовски, бивш баскетболист и
треньор, бивш председател на Комитета за
младежта и спорта

Проф. Андрей
Даниел,
художник

Огнян Пейчев,
депутат 
от "Атака"

Проф. Ивайло Дичев, културолог

Лозан Панов, юрист, председател 
на Административния съд в София-град

Панайот Панайотов, композитор и певец

Акад. арх. Богоя Сапунджиев, 
сценограф, илюстратор и поет

Проф. дбн Димитър Пеев, 
директор на Института по ботаника при БАН

Продан Нончев, актьор

■ СОФИЯ. В БТА Институтът за пазарна икономика ще пред-
стави независима оценка на проекта за АЕЦ "Белене".

■ СОФИЯ. Театър "Българска армия" 18 ч. Връчване на
годишните награди за актьорски постижения "МаксиМ".

■ ШУМЕН. Закриване на седмицата, посветена на полското
кино, открита на 21 март 2011 г.

■ СОФИЯ. В Червената зала на Центъра за култура и дебат
"Червената къща" ще се проведе поредният дебат от пореди-
цата дискусии на тема: София - кандидат за европейска сто-
лица на културата 2019", които се организират съвместно със
Столична община.

Събитията днес

Потребителите на електро-
енергия ниско напрежение да
останат единствените, чи-
ито цени се регулират от
Държавната комисия за
енергийно и водно регулиране
(ДКЕВР), предлага разпреде-
лителното дружество ЕВН.
Останалите потребители
могат да минат на свобод-
ния пазар, уточнява Калина
Трифонова, член на управи-
телния съвет на друже-
ството. Промените обаче
трябва да се направят в За-
кона за енергетиката, който
в момента се обсъжда от ра-
ботна група.

Според сегашния закон за-
щитени потребители са або-
натите с 19.5 млн. лв. годи-
шен оборот и до 50 души пер-
сонал, а всички останали
фирми купуват ток на сво-
бодния пазар. Тази рамка
обаче не е ефективна у нас,
смятат от ЕВН. От друже-
ството изтъкнаха, че нямат
възможност и права да про-
веряват абонатите си дали
спазват изискването на за-
кона. Регулираните цени на
тока са по-ниски от тези на

свободния пазар и компани-
ите предпочитат да оста-
нат в този сегмент, обясни
още Трифонова. Дори има
дружества, които след въ-
веждането на новите пра-
вила за работа на свободния
пазар от април, се връщат
обратно на регулирания, каза
тя. Според тях всяка компа-
ния трябва да си намери до-
ставчик на електроенергия.
Ако дружеството не може да
се справи с това, ще има
един доставчик от последна
инстанция. Това дружество
ще има задължението да ос-
игурява ток на компаниите,
докато успеят да си наме-
рят по-добри условия. По-
следният доставчик ще про-
дава енергията на по-високи
цени, което ще послужи като
стимул за клиентите му кол-
кото се може по-бързо да си
намерят други доставчици.

От ДКЕВР вече обясниха,
че доставчик от последна
инстанция може да бъде НЕК.
Подобна компания трябва да
е независима от всички
останали, контрира Трифо-
нова. Според нея такова дру-

жество може да бъде опреде-
лено след провеждане на кон-
курс за тази функция. От
ЕВН дадоха пример с Ав-
стрия, където доставчик от
последна инстанция са ЕРП-
тата. В момента обаче сво-
бодният пазар там вече е
развит дотолкова, че тези
доставчици вече са без кли-
енти, обясни Йорг Золфелнер,
регионален мениджър на ЕВН
за България. От компанията
отново предложиха стра-
ната ни да се присъедини
към румънската електрое-
нергийна борса, вместо да
се създава българска струк-
тура. По този начин борсата
ще стане значително по-лик-
видна, каза Золфелнер.
Идеята на правителството
е на този етап борсата да
работи единствено у нас,
като софтуерът за нея вече
е инсталиран в Електроенер-
гийния системен оператор.

От ЕВН предлагат да се
въведе и акциз за тока на би-
товите потребители. Сред-
ствата от налога да се аку-
мулират в определен фонд, а
парите да отиват за подпо-

магане на социално слабите
при плащането на сметките,
обясни Трифонова. В мо-
мента за битовите потре-
бители акцизът е нулев, а
компаниите плащат по 2
лв./мвт.

В момента бизнесът суб-
сидира евтиния ток за бита,
а ДКЕВР поддържа ниски це-
ните на регулирания пазар.
Ако предложението на ЕВН
се приеме, ще се промени из-
цяло пазарната среда в Бъл-
гария и това ще доведе до
определяне на по-реални
цени, каза още Трифонова.

Цените на тока у нас не са
реални, защото се изкривя-
ват от евтината електрое-
нергия на АЕЦ "Козлодуй" и
ТЕЦ "Марица-изток 2",
твърди Золфелнер. Като при-
мер за изкривяване в цените
той обясни, че ЕВН продава
ток на бизнеса през нощта
по 18 лв./мвтч, а го купува от
НЕК за около 72 лв./мвтч.
Според Золфелнер е порочна
практиката АЕЦ "Козлодуй"
да работи основно за регули-
рания пазар, за да се поддър-
жат ниски цените за бита.

Регулирани цени на електроенергията -
само за битовите потребители

ПРЕДЛОЖЕНИЕ ОТ ЕВН

Георги Велев
georgi.velev@klassa.bg

Решение за АЕЦ "Белене" ще
има, когато ЕК се произнесе
по безопасността й, каза
вчера пред Нова тв министъ-
рът на икономиката, енерге-
тиката и туризма Трайчо
Трайков. Вероятно това е и
причината за думите на пре-
миера Бойко Борисов, че Бъл-
гария и Русия ще подпишат
през тази седмица нов мемо-
рандум, с който ще се наложи
тримесечен мораториум
върху проекта. Той е необхо-
дим, за да се изчистят техни-
ческите въпроси с цената на
централата, за сеизмич-
ността в района и други
спорни моменти.

Българската страна е из-
пратила още 30 въпроса към
"Росатом", свързани със
строежа и сигурността на
централата, уточни Трайков
по време на парламентарния
контрол в петък. Той обясни,
че питанията са формулирани
основно заради тежката ава-
рия, която се случи в япон-
ската АЕЦ "Фукушима 1".
Очакванията на страната ни
са отговорите да бъдат при-
дружени с изследвания и дока-
зателства за твърденията.
Трайков отново потвърди, че
няма да се прави компромис с
безопасността на бъдещата
АЕЦ и нейната икономическа
целесъобразност. Обмисля се
и възможността да се поис-

кат допълнителни гаранции
за безопасността на реакто-
рите, които да бъдат пот-
върдени и от Международ-
ната агенция за атомна
енергия и от съответните
органи на ЕК. Поставянето
на допълнителни защити на
реактора обаче би повишило
допълнително неговата цена,
заяви преди седмица Комаров.
Тогава той обясни, че 40% от
цената на АЕЦ "Белене" оти-
ват за осигуряване на безо-

пасността на реакторите.
До края на 2011 г. МИЕТ ще

разгледа и оцени риска и безо-
пасността на АЕЦ "Белене".
Изследването ще бъде напра-
вено под егидата на Между-
народната агенция за атомна
енергия. Очаква се да се пра-
вят анализи на рисковете от
наводняване, пожар, взрив, се-
измичен риск, технологичен
риск от спиране на охлажда-
нето на активните зони на
реактора, като се вземат

предвид поуките от произше-
ствието в Япония, обясни
Трайков.

Повече от 1,7 млрд. евро са
средствата, които досега са
вложени в строежа на АЕЦ
"Белене", и тези, които ще
отидат като разходи за кон-
султантите по проекта. Това
стана ясно от изявление пред
руската Дума на Кирил Кома-
ров, изпълнителен директор,
отговарящ за ядрения енер-
гиен комплекс в "Росатом".
Той обясни, че така смет-
нато строежът на центра-
лата ще струва 8 млрд. евро.
От пресслужбата на "Роса-
том" уточниха, че определе-
ната в момента цена от
6,298 млрд. евро за строежа
на двата реактора остава
непроменена. Останалите
разходи обаче са извън подпи-
сания договор между НЕК и
"Атомстройекспорт" и се по-
емат от обществения до-
ставчик. В тях влиза стро-
ежът на елмрежа и подстан-
ции до бъдещата централа,
които според български спе-
циалисти ще струват около
800 млн. евро.

Във вторник предстои за-
седание на Управителния съ-
вет на "ЛУКойл Нефтохим"-
Бургас, на което представи-
телят на държавата, зам.
транспортният министър
Камен Кичев, ще поиска ин-
формация за начина, по който
се образуват цените на гори-
вата.

ЧАКАМЕ РЕШЕНИЕ ОТ ЕК КОЛКО СА СИГУРНИ РЕАКТОРИТЕ

Правителството ни е изпратило нови 30 въпроса към
руската страна, свързани с безопасността на реакторите на
АЕЦ "Белене", каза Трайков. СНИМКА: КОНСТАНТИН ВЕЛКОВ

Налагат тримесечен
мораториум за строежа
на АЕЦ "Белене"

КАМПАНИЯ

Спестихме 263 мвт ток 
в "Часът на Земята"

С 263 мвт по-малко ток е бил използван в България
по време на кампанията "Часът на Земята", съоб-
щиха вчера за "Класа" от Електроенергийния систе-
мен оператор. Преди 20,30 ч. в събота потребле-
нието на енергия в страната е било 4543 мвт, а в
21,30 ч. е отчетена консумация от 4280 мвт.
За сравнение през 2010 г. от 20,00 ч. до 22,00 ч. кон-
сумацията на ток у нас е спаднала с 496 мвт.
Редица ютилити компании у нас се включиха тази
година в кампанията за спиране на осветлението за
един час. От енергийната компания ЧЕЗ регистри-
раха 44 мвт. спад в консумацията на ток. Спесте-
ният ток е равен на използването на 735 хил. обик-
новени крушки от 60 вата, изчислиха от ЧЕЗ. От-
там добавиха, че през 2010 г. по време на кампа-
нията дружеството е регистрирало с 38 мвт. по-
малко консумация. Изключително важно е посланието
на кампанията да достигне до колкото може повече
хора и всеки от нас не просто да загаси лампата, но
и да осъзнае своята роля в предотвратяването на
необратими климатични промени, каза вчера Петър
Докладал, регионален мениджър на ЧЕЗ за България.
От електроразпределителното дружество ЕВН, и
"Топлофикация София" също официално заявиха, че
подкрепят "Часът на Земята". Компаниите спряха
осветленията в част от сградите си и там, където
то няма да пречи на работата на дружествата.

■ 8 млрд. евро струва централата заедно с консултантските услуги по проекта



42% от пълнолетните бъл-
гари и цели 60% от най-мла-
дите (18-25 г.) са на мне-
ние, че човек първо трябва
да се изучи и да се реали-
зира на професионалното
поприще, а след това да съ-
здаде семейство. Данните
са от специално нацио-
нално-представително
проучване, проведено от
ББСС "Галъп интернешънъл"
по поръчка на вестник
"Класа", посветено на се-
мейството.

Без съмнение, създава-
нето на семейство в
днешни дни е сложна задача
и изисква сериозни ресурси
- и финансови, и времеви, а
също и жизнен опит. Тен-
денцията в последните го-
дини показва, че все повече
млади хора изчакват да си
намерят сериозна работа,
да се установят на нея, за
да имат сигурни доходи, и
чак след това пристъпват
към устройването на дом и
семейство.

На мнението, че семей-
ство се прави чак след
като човек поне се е уста-
новил в кариерно отноше-
ние, са 42% от пълнолет-
ните българи. Младите, за
които създаването на се-
мейство е предстояща или
на дневен ред задача
(между 18-25 години), са
още по-склонни да се съгла-
сят с това твърдение. 60%
от тях смятат, че за мла-
дия човек е по-добре да не
бърза със семейството, а
първо да заложи на профе-
сионалното развитие и об-
разованието. Само 12% от
най-младите не са съгласни
с това твърдение.

Над една трета от бъл-
гарите заявяват, че са

склонни да жертват сво-
бодното си време (което
прекарват със семей-
ството си), за да свършат
повече работа на работ-
ното си място. Най-много
работохолици откриваме
сред жителите на столи-
цата, високостатусните
българи, както и висши-
стите. Близо половината
от българите с висок жиз-
нен стандарт са готови да
работят и в свободното си

време. 
Късното създаване на се-

мейство (след реализа-
цията в професионален
план) и готовността за
жертване на част от сво-
бодното време в името на
работата в никакъв случай
не означават, че за бълга-
рите семейството е по-
малко важно от кариерата.
Дори в икономическата
криза, голямото мнозин-
ство (70%) от пълнолет-

ните българи категорично
заявяват, че семейството
за тях е по-важно от рабо-
тата и кариерата им.

Този процент е дори още
по-висок сред жените и жи-
телите на малките гра-
дове.

Твърди кариеристи са
едва 7%. Значително по-ви-
сок дял от тях откриваме
сред мъжете, както и сред
българите с висок мате-
риален статус.

Още един признак, който
разкрива просемейната на-
гласа на българите, е фак-
тът, че почти 60% от бъл-
гарите заявяват, че биха
предпочели да имат голямо
семейство. Припомняме, че
преди време публикувахме
данни, разкриващи, че мно-
зинството от българите
биха искали да имат по
поне две деца. Желанието
за голямо семейство е ва-
лидно за почти всички
групи от обществото - не-
зависимо от възрастта,
местожителството и со-
циалния статус.

Изследването е прове-
дено през първите дни на
месец декември, нацио-
нално представително е и
обхваща 996 пълнолетни
българи чрез пряко интервю
по домовете. Един процент
от извадката отговаря на
58 хиляди души, максимал-
ното стандартно стати-
стическо отклонение при
50-процентните дялове е
±3%. 

Методиката е сравнима
с всички ежемесечни ре-
довни сондажи на "Галъп ин-
тернешънъл" в България от
1992 година.

Продължава да е критично
състоянието на охранителя
Станчо Станев, прострелян
при опита за банков обир в
Сливен, съобщиха от ВМА-
София, където раненият бе
транспортиран с реанимо-
бил.

Пациентът е в Клиниката
по анестезиология и реани-
мация на апаратно дишане и
в изкуствено поддържана
кома, уточни директорът на
болницата ген.-майор проф.
Стоян Тонев. Той обясни, че
основна причина за тежкото
състояние на Станев е бе-
лодробното увреждане
вследствие на огнестрел-
ната рана. Хирурзите са от-
странили слезката му, сто-

махът му е зашит, а белият
дроб - херметизиран, каза
ген. Тонев и допълни, че кри-
тичните дни след опера-
цията, в които могат да се
развият усложнения, са 12.
Понеделник е четвъртият
ден.

Срещу нападателя на Ин-
вестбанк в Сливен Стефан
Петров са повдигнати три
обвинения, съобщиха от
Окръжната прокуратура.
Първото е за опит за въоръ-
жен грабеж в особено го-
леми размери, по което се
предвиждат от 15 до 20 го-
дини лишаване от свобода
или доживотен затвор. Дру-
гите две обвинения са за
държане на заложници и за

незаконно притежаване на
боеприпаси.

Междувременно кметът
на новозагорското село Кор-
тен Милен Користилов
съобщи: "Обмисляме как да
организираме подписка за
справедлив процес, в който
да се изясни цялата истина
защо нашият скромен съсе-
лянин Стефан Петров е
стигнал до тези свои крайни
действия в Инвестбанк."

"Луд народ. Тази деклара-
ция не е спонтанна", комен-
тира по този повод пред
БНР областният управител
на Сливен Марин Кавръков.
По думите му подписката
намирисва на нещо доста
вляво, стоящо от истината.

ПРОУЧВАНЕ НА "ГАЛЪП"

СЛЕД ОПИТА ЗА БАНКОВ ОБИР В СЛИВЕН

Половината българи: 
Първо се гради кариера, 
след това семейство

Критично остава състоянието
на простреляния охранител

4 Новини КЛАСА Понеделник 28 март 2011 г.

Мила Григорова
"Галъп интернешънъл"
Специално за „Класа“

НОВИНИ

РЗС ще има 
свой тандем 
на изборите 
за президент

РЗС ще има свой тандем за
президентските избори, кан-
дидати за кметове във
всички общини, общински съ-
ветници и кметове на кмет-
ства в над 3000 села. Това за-
яви вчера в Перник лидерът
на партията Яне Янев. По ду-
мите му РЗС ще участва са-
мостоятелно на предстоя-
щите избори. В отговор на
журналистически въпрос
Янев обясни, че смята, че мя-
стото на Алексей Петров е
в изпълнителната власт, но
никога не е бил и няма да
бъде негов говорител.

Детенце се нарани 
с газов пистолет

4-годишно момченце се про-
стреля с газов пистолет в
Перущица. Това съобщиха
вчера от полицията в Плов-
див. По първоначални данни
около 19 часа в събота 61-го-
дишният К.Г. отишъл на го-
сти в дома на племенника си
К.Г. на 32 години в квартал
"Запад". Докато се черпели,
по-възрастният мъж извадил
газов пистолет от джоба
си и го оставил без надзор
на масата, около която
играел 4-годишният син на
К.Г. Без да го видят, детето
взело оръжието и се про-
стреляло в областта на гър-
дите. Малкият Г.Г. е наста-
нен в болница в Пловдив без
опасност за живота.

Кандидат-журнали-
сти писаха 
за "Ах, този мол"

Върху темата "Ах, този
мол!" писаха явилите се на
предварителния кандидат-
студентски изпит по журна-
листика в Софийския универ-
ситет вчера. Изтеглената
контролна тема беше "Ин-
тернет революция". Канди-
дат-журналистите имаха 4
часа, за да покажат уме-
нията и възможностите си,
като ще се оценява тяхната
езикова и стилова грамот-
ност, оригиналността на
текста, умението им да
структурират изложение,
познанието по темата и об-
щата им култура. Предвари-
телно 1062 младежи бяха зая-
вили желание да се явят на
изпита.

Задържаха полицай,
изнудвал жена

42-годишен служител на ГД
"Криминална полиция" е за-
държан за изнудване в рам-
ките на полицейска операция
"Палавникът", проведена от
дирекция "Вътрешна сигур-
ност" към МВР, съобщиха
вчера от вътрешното ми-
нистерство. Операцията е
под наблюдението на Софий-
ска градска прокуратура и
зам. градския прокурор Ро-
ман Василев. Полицаят е за-
държан в района на бензино-
станция на Околовръстния
път близо до Чепинци. Опе-
рацията е реализирана след
сигнал за злоупотреба със
служебното му положение и
проведено наблюдение. По
първоначални данни той си-
стемно е изнудвал жена с
обещанието да я покрови-
телства и предпазва от по-
лицейски проверки. За "услу-
гата" получавал месечно въ-
знаграждение.
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"Правим последен опит от-
долу нагоре да променим ДПС.
Хората искат да извървим
този път. Нашата партия е
твърде ценна, защото е из-
страдана и с много болка е
изградена". Това заяви бив-
шият член на ДПС Касим Дал,
който вчера се срещна в НДК
с над 200 от хората, които
членуват в групата във Фей-
сбук "Аз подкрепям Касим Дал
1". "Големите ги е страх
много. Ние родихме този
страх. В регионите всичко е
взаимнозависимо. Много ко-
леги се събирахме, преди да
обявя истината и да кажа
защо напускам ЦОБ, но накрая
останахме трима. Принудени
са заради едното кресло да
мълчат, да траят, но на избо-
рите ще накажат тези хора.
Ще видите от урните какво
ще излезе", обърна се Дал към
привържениците си. Той
обяви, че е доволен, че от не-
говите действия за първи
път е започнало да се говори,
че в ДПС има проблем. По ду-
мите му през последната го-
дина ръководството на дви-
жението не виждало какво

става по регионите. Бив-
шият заместник на Ахмед
Доган отново повтори те-
зата си, че хората по върхо-
вете на ДПС са изпаднали в
абсолютна изолация и нито
една политическа сила не же-
лае да се среща с тях. "Убе-
ден съм и днес това е факт,
че в най-малката структура
на ДПС се разискват тези
проблеми. За местните из-
бори предстоят общоселски
събрания, общи събрания на
ДПС и ние навсякъде трябва
да участваме много активно,
за да можем да повлияем на
избора на хората, които ще
бъдат кметове, общински съ-
ветници", обяви още Дал. В
близо половинчасовото си
слово бившият заместник на
лидера на ДПС остро крити-
куваше хората, принадлежали
към бившата Държавна си-
гурност.

"В действията на Касим
Дал има личен мотив и болез-
нена амбиция". Това заяви
зам.-председателят на ДПС
Рушен Риза в рубриката
"Опасно близо" в предаването
"Нека говорят" по bTV.

С оглед на критичната за
българските граждани си-
туация Националният съвет
на СДС категорично заявява,
че България спешно има
нужда от решителни мерки.
Това заявяват в своя декла-
рация от Националния съвет
на Съюза на демократич-
ните сили, изпратена до ме-
диите вчера. В документа са
посочени три основни иска-
ния. На първо място е по-
ставено овладяването на це-
ните. Според сините Коми-
сията за защита на потре-
бителите, Комисията за за-
щита на конкуренцията и

другите комисии не си вър-
шат работата и създават
възможности за появяване на
различни монополи и кар-
телни споразумения.

"Мораториумът върху це-
ните на горивата е поред-
ното бягство от решаване
на проблема с монополите и
контрабандата на горивата.
А оперетните опити за кон-
тролиране на цените уско-
риха отдалечаването на
ГЕРБ наляво", заявяват от
СДС. Второто им искане е за
незабавно и окончателно
спиране на проекта АЕЦ "Бе-
лене". Те твърдят, че той ще

създаде огромни задължения
за държавата, които българ-
ските граждани ще изпла-
щат през следващите десе-
тилетия. Трето, за което на-
стояват десните, е прави-
телство да започне неза-
бавно промени в средното
образование в България.

"Практиката, при която на
тъмно и набързо се приемат
закони, които експерименти-
рат с българската образова-
телна система, е основната
причина за състоянието, в
което се намира средното
образование", казват още от
СДС.

През последните месеци от
военното ведомство после-
дователно се налага линия за
подценяване на заплахите за
сигурността, особено що се
отнася до рисковете в нашия
и в съседни региони. Това се
казва в статия на Георги Пър-
ванов, публикувана вчера на
личния му сайт. Според него
отсъства съвременното раз-
биране за високата динамика
и трудна предсказуемост на
предизвикателствата, риско-
вете и заплахите. Главноко-
мандващият твърди, че осно-
вен проблем в случая е приори-
тетното разглеждане на зад-
граничните мисии. "Това е
необходим, важен акцент в
трансформацията на стра-
ните - членки на НАТО, но
това не снема основната за-
дача на армията да защитава
суверенитета и териториал-
ната цялост на страната", е
категоричен Първанов. Прези-
дентът смята, че подобна
постановка се разминава и
със задълженията ни по Ва-
шингтонския договор, и с
потвърденото в Лисабон раз-
биране, че отбранителните
способности се основават на
отбранителния потенциал на

всяка отделна страна членка.
Другият основен проблем в

армията според държавния
глава е ниският бюджет.
"Очевидно отбраната и из-
граждането на силна и бое-
способна армия не са приори-
тет на правителството",

пише Първанов. Според
него при криза трябва
да се пести, но теже-
стите трябва да бъ-
дат разпределени со-
лидарно между раз-
личните държавни и
обществени сфери.
"Трябва да избегнем
опасността от
дефицит на нацио-
нална сигурност,
както и да не до-
пуснем рискове
при изпълнение
на ангажимен-
тите за колек-
тивната сигур-
ност", е катего-
ричен президен-
тът. Той за-
явява, че събит-
ията в Либия са
извадили на пре-
ден план въпроса

за участието ни в
съюзнически мисии.

"Аз бях един от първите, по-
ставил въпроса за необходи-
мостта от един по-гъвкав
механизъм на изпращане на
военни части, включително и
с отпадане на принципа на
доброволност - с възможност
за изпращане на компактни
военни части. По-бързо и по-
ефективно е. Който влиза в
професионална армия, трябва
предварително да си е напра-
вил сметката, че може да
бъде изпратен в подобна ми-
сия. Хленченето не може да
се поощрява", заявява прези-
дентът. Първанов казва, че е
притеснен от последните
промени в Закона за отбра-
ната и въоръжените сили, за-
щото според тях министъ-
рът получава правото да из-
праща до 600 души на мисия.

"Смятам, че по този начин
отново се пренебрегва парла-
ментът и се концентрират
прекалено правомощия в ръ-
цете на министъра. Уча-
стието на България в опера-
ции от подобен характер
трябва да е част от една
обща европейска и евроат-
лантическа визия; да имаме
гаранции за националната си
сигурност", пише той.

В СТАТИЯ НА ЛИЧНАТА СИ Е-СТРАНИЦА

■ Държавният глава смята, че основен проблем в армията е ниският бюджет

В НДК

Рушен Риза

ПОЗИЦИЯ

Румен Овчаров:
Правителството
проваля всеки, 
до когото се
докосне

За пръв път толкова
много хора си позволиха
да кажат мнението си
за правителството, а
това правителство не е
провалило само този, до
когото не се е докос-
нало. 
Това заяви вчера пред
БНР народният предста-
вител от Коалиция за
България и член на Коми-
сията по икономическа
политика, енергетика и
туризъм Румен Овчаров.
Той коментира изказва-
нията на премиера Бори-
сов, породени от ми-
тинга на социалистите
в събота. 
Тогава министър-предсе-
дателят заяви, че БСП
би се провалила, ако
управляваше на негово
място.
"Послесловът на преми-
ера не съм го чул. Какво
е коментирал той, като
че ли няма за мен голямо
значение", заяви Овчаров.
Левият политик беше ка-
тегоричен, че Конститу-
ционният съд няма да
позволи провеждането на
вот на недоверие, след
като вече кабинетът е
бил подкрепен в парла-
мента. 
"Това правителство е
вредно за България и кол-
кото по-бързо си отиде,
толкова по-добре за
страната", категоричен
бе Овчаров.

СЛЕД ИЗБОРИ

Петя Ставрева оглави
"Обединени земеделци"

Бившият евродепу-
тат Петя Ставрева
беше избрана за пред-
седател на Политиче-
ска партия "Обеди-
нени земеделци" в съ-
бота. Вотът се про-
веде по време на Вто-
рия редовен конгрес
на партията. Став-
рева беше избрана с
подкрепата на 732 от
общо 1162 гласували
делегати. Тя бе посо-
чена за този пост от
досегашния лидер на
партията Анастасия
Мозер.
Другите двама канди-
дати за поста - Балчо
Балчев и Милчо Илиев,
си направиха самоот-
вод. Ставрева отбеляза, че данъчната политика за
облагане на доходите на земеделските производи-
тели е тясно свързана с мотивацията. Според нея
нередностите при застъпването на обработвае-
мите площи показва необходимост от реформиране
на системата, която набира информация, както и
проблеми с административния капацитет.
"Огромна част от българските села са оставени в
задния двор на държавата", каза още новият предсе-
дател на "Обединени земеделци". Партията вчера е
взела решение за създаване на силен независим земе-
делски съюз, който да е център на консолидация на
земеделското движение в България. На конгреса е
взето решение и структурите на партията по ме-
ста да не се коалират с БСП, ДПС, ЗНС и "Атака" на
предстоящите местни и президентски избори.
Анастасия Димитрова-Мозер изрази задоволството
си, че за председател на организацията е избран
млад човек с европейски опит.

????

Касим Дал призова 
за промяна в ДПС 

В ДЕКЛАРАЦИЯ

СДС иска спешни мерки 
заради кризата

Започват проверки за изпълнението 
на проектите на млади фермери

Започват първите проверки за изпълнение на
бизнес плановете на млади фермери със сключени
договори за финансово подпомагане по Програмата
за развитие на селските райони (ПРСР) 2007-2013 г.
На кандидатите, сключили договори с Държавен
фонд "Земеделие" и посочили като избрано време за
проверка на изпълнението на бизнес плана 3-та го-
дина от сключване на договора за отпускане на фи-
нансовата помощ,  им предстои да доказват изпъл-
нението на бизнес плановете си, предупреждава Ми-
нистерството на земеделието и храните (МЗХ).
Бизнес планът на всеки млад земеделски производи-
тел трябва да показва увеличаване на икономическия
размер на земеделското стопанство с най-малко 3
икономически единици към избрания период за про-
верка на изпълнението му.

Младият фермер трябва да възстанови цялата

сума на полученото първо плащане по ПРСР, ако към
датата на проверката не е изпълнил всички дейно-
сти, инвестиции и цели, посочени в бизнес плана за
съответния период.

Общият размер на финансовата помощ, която
може да получи един млад фермер за целия период на
договора е  не повече от левовата равностойност
на 25 000 евро. Изплащането на помощта се из-
вършва на два етапа. Първото плащане е левовата
равностойност на 12 500 евро и се отпуска веднага
след одобрение на заявлението за подпомагане от
Държавен фонд "Земеделие". Второто плащане е в
размер на левовата равностойност на 2 500 евро за
всяка цяла икономическа единица увеличение на сто-
панството спрямо първоначалното му състояние.
Последващите суми се отпускат след проверките
за изпълнението на бизнес плана.

Георги Първанов: МО подценява
заплахите за сигурността

Петя Ставрева 

Касим Дал
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103 млн. лв. 
задължения има 
"Топлофикация-
София" към 
"Булгаргаз"

Текущите задължения на "То-
плофикация-София" към "Бул-
гарагаз" отново са се увели-
чили и вече са 103 млн. лв.,
стана ясно след заседание
на ДКЕВР. Заради борчо-
вете е възможно да се по-
явят проблеми с авансо-
вите плащания на газа към
Русия. От регулатора бяха
категорични, че няма да по-
зволят поскъпване на при-
родния газ от април с по-
вече от 4,5%. Комисията е
намалила и гарантираната
печалба на "Булгаргаз", за да
се ограничи поскъпването
на горивото. Представите-
лите на обществения до-
ставчик възразиха срещу
решението на ДКЕВР, за-
щото то ще навреди на по-
требителите в дългосро-
чен план.

Превантивни 
мерки заради 
шапа в Странджа

Около 7000 домашни жи-
вотни могат да бъдат из-
бити като част от преван-
тивните мерки за огранича-
ване на заразата от шап в
Странджа. Предвидено е
операцията да започне в
следващите дни и ще об-
хване зоната, заключена
между селата Факия, Долно
Ябълково, Граничар и Мо-
мина църква, съобщи БГНЕС.
Това са абсурдни и жестоки
мерки, които ще затрият
поминъка на местното на-
селение, коментират пред-
ставители на инициатив-
ния комитет, който органи-
зираха протести вчера.
Протестиращите прогно-
зират, че след избиването
на животните фермите в
пограничните райони няма
да се възстановят и това
ще доведе до необратимо
обезлюдяване на селата, ко-
ито и в момента трудно
привличат младите и пред-
приемчиви хора. Те насто-
яват за твърди държавни
гаранции за обезщетение,
тъй като след убиването
на болните животни в село
Кости, вместо първона-
чално обещаните 1900 лева
на глава, хората са получили
едва по 900 лева.

Предлагат 
автобусите 
да се движат 
с биогорива

Автобуси и специално адап-
тирани транспортни сред-
ства, които могат да пол-
зват конвенционални и био-
горива, ще помогнат на
страната ни да постигне
своя дял от 10% екологична
енергия в транспорта, каза
екоминистър Нона Кара-
джова пред Дарик радио.
Според нея за постигане на
целта ще спомогне и въ-
веждането в употреба на
електромобилите у нас. Тя
припомни, че целта на Бъл-
гария до 2020 г. е 16% от
енергийното потребление
да идват от възобновяеми
енергийни източници (ВЕИ).
Това включва три компо-
нента - електропроизвод-
ство, топлопроизводство и
транспортно потребление
на ВЕИ.

НОВИНИ

Анализът на цените на едро
на храните показва стабили-
зиране на цените. Лек спад
се наблюдава при слънчогле-
довото олио, което поевти-
нява средно с около 0.6%,
съобщиха от Държавната
комисия по стоковите борси
и тържищата.

При брашното няма про-
мяна. В сравнение с мина-
лата седмица цената на за-
харта остава сравнително
стабилна с леко колебание
нагоре. Продължава плав-
ното покачване на цената на
кравето масло. С около 3% са
поскъпнали ябълките, между
1 и 3% поевтиняват цитру-
сите. Доматите са по-ев-

тини с около 2-3%, а оранже-
рийните краставици - с
около 19%. На дребно сред-
ната цена за прясното мляко
в страната е 1,29 лв./л.

Поскъпват обаче карто-
фите, зрелият чесън и зе-
лето.

В резултат на стабилизи-
рането на цените на голяма
част от основните храни-
телни стоки и поевтинява-
нето на оранжерийните зе-
ленчуци и цитрусовите пло-
дове, индексът на тържищ-
ните цени запазва тенден-
цията си на лек спад, като в
края на седмицата стойно-
стите му се стабилизират
на ниво от 1.983 пункта.

Два лева да е максималната
цена на литър бензин, а един
лев най-много да струва про-
пан-бутанът, са част от ис-
канията, които поставиха
вчера участниците във вто-
рия протест срещу високите
цени на горивата.

В София колона от сто-
тици автомобили потегли от
"Горубляне" малко след 13.00 ч.
към площад "Народно събра-
ние". Шествието на шофьори,
които бутат колите си по
бул."Цариградско шосе", пре-
дизвика огромно задръстване
и блокира движението в цен-
тралната част на столи-
цата. На задните стъкла на
автомобилите имаше пла-
кати с искания на протести-
ращите, предаде БГНЕС. Ав-
тобусите, които пътуваха
към центъра, бяха принудени
да спрат, а пътниците им да
продължат пеша. Според про-
тестиращите цената на го-
ривата е изключително ви-
сока спрямо нивото на сред-
ните доходи в страната, ав-
томобилът пък не е лукс, а
необходимост.

Около 800 превозни сред-
ства тръгнаха от сборния
пункт в пловдивския район
"Тракия", навлязоха на четири
лъча и за час-два блокираха
основни пътни артерии в
Града под тепетата, съобщи
радио "Фокус". Един от про-
тестиращите раздаваше
нарциси в знак на протест, че

управляващите стават само-
влюбени, когато заемат най-
високите постове във
властта.

400 - 500 автомобила с
включени клаксони се вклю-
чиха в протестното ше-
ствие, което с бавна ско-
рост обиколи и Бургас. Дви-
жението към Златни пясъци

беше сериозно затруднено
от колоната протестиращи.
Шествието във Варна поте-
гли с надути клаксони. Недо-
волни шофьори затвориха ав-
томагистрала "Хемус" и в
двете посоки София - Варна.

В Благоевград граждани
образуваха жива верига и
блокираха за определено

време главен път Е-79 на из-
хода на Благоевград в посока
Кулата.

Около 300 автомобила
спряха преминаването на пре-
возните средства от и за
Румъния в района на Дунав
мост. Над 400 души се вклю-
чиха в протестното ше-
ствие в Сливен. Протестира-
щите затвориха Детелината
до кв. "Речица" за около час и
направиха три бавни обиколки
с максимална скорост 20 км в
час. В Кюстендил шофьори за-
реждаха малки количества го-
риво на бензиностанциите на
изхода на града. Над 100 ав-
томобила се включиха в про-
тестното шествие.

Първият национален про-
тест срещу високите цени
на горивата беше на 13 март
в 20 града от страната,
следващият ще бъде в ра-
ботно време и в работен ден,
предупреждават организато-
рите на инициативата,
която тръгна в социалните
мрежи. Голяма част от участ-
ниците в шествията са
млади хора.

ПРОТЕСТИ

■ 2 лева да е таванът за литър бензин, настояват шофьори

Пазарът на храните
се стабилизира

ТЕНДЕНЦИЯ

Продължение от стр. 1

Според проверяващите в ня-
кои тръжни документи има
дискриминационни критерии.
Установено е неправилно на-
маляване на крайния срок за
получаване на оферти, както
и нарушения и грешки при
формулиране на критерии за
подбор. Неточности са от-
крити при договорите с из-
пълнителите. 

Разделяне на поръчки за-
ради по-лека процедура и на-
рушение на изискванията за
конфликт на интереси от

ЗОП още са показали провер-
ките.

Първото финансово спора-
зумение за 66 млн. лв. между
регионалното ведомство и
Министерството на здра-
веопазването ще бъде под-
писано днес. 

Средствата са предназ-
начени за обновяване и обо-
рудване на държавни лечебни
заведение и социални до-
мове. По програмата ще бъ-
дат дадени общо 148 млн.
лв., с които ще бъдат реха-
билитирани 13 болници и 8
сиропиталища.

Общини връщат 
над 3,6 млн. лв...

ОП "РЕГИОНАЛНО РАЗВИТИЕ"

Гражданският протест срещу високите цени на горивата предизвика сериозни задръствания.
СНИМКА: БГНЕС

Блокираха пътища заради
високите цени на горивата
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Изтича срокът 
за деклариране 
на корпоративния
данък

На 31 март изтича крайният
срок за подаване на деклара-
циите за облагане с корпора-
тивни данъци, предупредиха
от НАП. От агенцията при-
помнят, че всички фирми, ко-
ито изпратят формуляра по
интернет и внесат корпора-
тивния данък до тази дата,
ще получат отстъпка от 1%
от дължимия данък, но не по-
вече от 1000 лв. Над 63 хил.
са фирмите, които до 20
март са подали своите де-
кларации чрез интернет,
уточниха от НАП. 

Ще се преразгледа
искът на Kodak
срещу Apple и RIM

Федералната агенция
съобщи, че ще преразгледа
иска, предявен от Eastman
Kodak Co. срещу гигантите
Apple и Research in Motion
Ltd.(RIM) за незаконно изпол-
зване на патентни техноло-
гии, съобщи Асошиейтед
прес. Щатската комисия по
международна търговия във
Вашингтон прецени през
януари, че iPhone на Apple и
BlackBerry на RIM не наруша-
ват патентите за преглед
на изображенията. Реше-
нието сега възроди надеж-
дите на Kodak да получат об-
езщетение над $1 млрд.
Шестте комисари ще взе-
мат решение до 23 май.

НОВИНИ

Международният валутен
фонд работи по активира-
нето на своя пул за кризисно
кредитиране, стъпка, която
има за цел да покаже, че фон-
дът разполага с достатъчно
ликвидност, за да помогне
при спасяването на държави
в нужда и да стабилизира
световната икономика, ин-
формира "Блумбърг", позова-
вайки са на източници от
финансовата институция. 

Страните, които внасят
средства в този пул, нови
членове, сред които са Ка-

нада и Китай, работят по
споразумение за това каква
част от кредитната линия в
размер на 583 млрд. долара
да бъде предоставена и за
какъв период, твърдят за-
познати, пожелали аноним-
ност. 

Разговорите се водят на
фона на задълбочаващата се
дългова криза в Европа, след
като оставката на мини-
стър-председателя на Пор-
тугалия Жозе Сократеш по-
роди опасения, че правител-
ството скоро ще поиска спа-

сителна помощ. Управлява-
щият директор на МВФ До-
миник Строс-Кан е поискал
активиране на пула преди
около две седмици, когато е
било ратифицирано него-
вото увеличение. Целта е
той вече да работи по време
на пролетните срещи на
МВФ на 16-17 април според
друг източник. Според гово-
рителя на МВФ Уилям Мъри
активирането на пула е про-
сто естествена последица
от ратифицирането на него-
вото увеличение.

Високите цени на горивата
засягат бизнеса в много ас-
пекти. Като се почне от по-
високите разходи за поддър-
жане на автомобилния парк и
отопляване на офисите и се
стигне до по-високите раз-
ходи за пакетиране, които за-
дължително ще платят край-
ните потребители. До тези
изводи стига изданието In-
vestopedia, отчитайки как се
отразява цената на петрола
върху цялата икономика. Спо-
ред авторите съществуват
редица сектори в икономи-
ката, чието производство
директно зависи от поскъп-

ващия нефт. На едно от пър-
вите места е медицината,
където много продукти се из-
готвят от петрол. Като се
започне от хирургичните ръ-
кавици и спринцовките и се
премине към специфична ме-
дицинска техника. Потреби-
телите ще трябва да се
бръкнат за повече пари при
покупката на протези, аспи-
рин, капки за нос и т.н.

Директно произведени от
петролни продукти са ши-
роко употребяваните в ежед-
невието изделия като кофи и
легени до пластмасовите
торбички в магазините. Ос-

вен това в почти всяка къща
има много други подобни про-
дукти като подови настилки,
дограми, балатуми, матраци
и т.н. 

Скъпият петрол ще удари и
любителите на градини, за-
щото почти всички торове
са производни на петрола
продукти. Ще поскъпнат не-
минуемо и необходими за ко-
лата съставки като спи-
рачни течности, масла и др.
Естествено ще се оскъпят и
пътуването с градския
транспорт, самолетните би-
лети и пътуването с лич-
ните автомобили.

За създаване на "глобален
пакт за растеж" сред най-бо-
гатите и развити страни от
групата на Г-20 призова бив-
шият британски премиер
Гордън Браун дни преди сре-
щата на групата тази сед-
мица, предаде Асошиейтед
прес. Целта на новия пакт
според Браун трябва да бъде
борбата с безработицата.
Той обясни, че Г-20 трябва да
се промени, така че да
остане адекватен фактор в
глобалната икономика, раз-
късвана от сблъсъци на на-
ционални интереси.

За да се справят с висо-
ката безработица, в бед-
ните и богатите държави и
слабия икономически растеж
в Европа и Съединените
щати, политиците трябва да
погледнат отвъд задачата
да намалят бюджетните де-
фицити, заяви Браун. По цял
свят намаляването на дефи-
цита се е превърнало в голе-
мия проблем, докато всъ-
щност то е само един от
проблемите, добави той пред
група експерти в Брюксел, ко-
ито обсъждаха състоянието
на Г-20. Сред участниците в
дискусиите бяха генералният

директор на Световната
търговска организация Пас-
кал Лами и президентът на
Световната банка Робърт
Зелик.

В същото време държав-
ните и правителствените
ръководители на страните
от ЕС се обединиха около но-
вия пакет реформи за стаби-
лизиране на eврозоната.
Общо шест от десетте
страни извън еврозоната
обявиха, че се присъединяват
към пакта "Евро плюс", който
не е юридически обвързващ,

но препоръчва по-строги ико-
номии и мерки, съобщи пред-
седателят на Европейския
съвет Херман ван Ромпуй,
след като пактът получи
одобрението на всичките 27
държавни и правителствени
ръководители. Освен Бълга-
рия, в пакта влизат Дания,
Полша, Румъния, Литва и
Латвия. В споразумението се
предвижда участващите
страни да приемат законови
забрани срещу натрупването
на дългове над 60 над сто от
БВП, както и да координират

политиката си при опреде-
ляне базата за данъчно обла-
гане.

Утвърден бе и размерът на
постоянния стабилизационен
механизъм, който влиза в
сила от 2013 г. Средствата
в Европейския стабилизацио-
нен механизъм /ЕСМ/ за за-
длъжнели страни от еврозо-
ната ще са 500 млрд. евро не-
посредствен кредитен капи-
тал, а общият капитал ще

бъде 700 млд. По изчисления
на Министерството на фи-
нансите вноската на Бълга-
рия в европейския механизъм
за стабилност би била 300
млн. евро за 12-годишен пре-
ходен период след присъеди-
няването на страната към
еврозоната и тя би трябвало
да бъде направена на пет
равни вноски, обясни замест-
ник-министърът на финан-
сите Боряна Пенчева.

МЕРКИ ЗА ФИНАНСОВА СТАБИЛИЗАЦИЯ

■ Съветът на ЕС одобри спасителния фонд от 700 млрд. евро, ако България се присъедини 
към еврозоната, трябва да внесе 300 млн. евро в механизма

И МВФ активира своя пул
за кризисно кредитиране

Кои сектори в икономиката 
са най-обвързани с петрола?

АЛТЕРНАТИВИ ЗА ПОМОЩ

СПОРЕД INVESTOPEDIA

"Евро плюс" не е юридически обвързващ, но препоръчва по-
строги икономии и мерки, съобщи председателят на
Европейския съвет Херман ван Ромпуй. СНИМКА: ЕПА/БГНЕС

Призовават Г-20 да сключи
"глобален пакт за растеж"

СДС: Съгласието ни за "Евро плюс" 
е гаф. Ставаме гарант за заем, 
равен на 1/6 от БВП 

С присъединяването към пакта "Евро плюс" България
става гарант за заем първоначално за 3 млрд. евро, а по-
късно - за 6 млрд. евро, което е 1/6 от БВП на страната.
Това съобщи вчера лидерът на СДС Мартин Димитров,
предаде БТА. Той обясни, че с приемането на пакта прави-
телството е допуснало гаф, защото не е било наясно с ан-
гажиментите, които се поемат. Според него другият се-
риозен проблем, който поставят ангажиментите към
пакта, е искането на отделни европейски страни за хар-
монизиране на данъците в ЕС. СДС предложи въвеждането
на 10-процентния корпоративен дънък и на плоския данък, а
единното данъчно облагане в ЕС ще бъде пагубно за Бълга-
рия, посочи лидерът на партията. Председателят на СДС
посочи, че поетите ангажименти подлежат на договаряне
и проблемът ще бъде внесен за обсъждане в българския
парламент.
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Кооперация ВЗКАЧС "Перелик" - Смолян

П О К А Н А
ЗА РЕДОВНО ОБЩО СЪБРАНИЕ

На основание чл.16, ал.1. от ЗК и съгл. Решение на УС на коопера-
цията от 23.03.2011 г. уведомяваме всички членове, че на 16.04.2011 г. (съ-
бота) от 9.00 часа в Сесийната зала в сградата на Община Смолян, гр.
Смолян, бул. България №10 ще се проведе редовно общо събрание на ко-
операцията при следния дневен ред:

1. Утвърждаване на решения на УС за приемане на нови членове.
2. Отчет на УС за дейността през 2010 г.
3. Годишен финансов отчет и Одиторски доклад за 2010 г.
4. Отчет на КС за дейността през 2010 г.
5. Дискусия по отчетите и вземане на решения по тяхното одобря-

ване.
6. Вземане на решение за разпределение на остатъчната печалба за

2010 г.
7. Определяне на средствата за дейността на КС за 2011 г.
8. Вземане на решение за членуване на кооперацията в търговско дру-

жество.
9. Определяне на регистриран одитор за възлагане на проверката и за-

верката на ГФО на кооперацията за 2011 г.
При липса на кворум на основание чл.17, ал.2 от Закона за коопера-

циите, ако в обявения час не се съберат необходимия брой членове, то
събранието ще започне един час по-късно от обявения, при същия дневен
ред и на същото място независимо от броя на присъстващите.

Материалите за редовното общо събрание са на разположение на
всички заинтересовани членове в офиса на кооперацията, гр. Смолян,
бул. България №3, ет.1.

Управителен съвет
Кооперация ВЗКАЧС "Перелик" - Смолян

Надя Илиева

Радиацията в морето срещу
АЕЦ "Фукушима 1" вече е 1850
пъти повече от нормата,
съобщиха от Японската
агенция за атомна и инду-
стриална сигурност. Само
ден по-рано стойността й бе
1250 пъти над нормата, ко-
ето показва бързо влошаване
на обстановката.

Вчера говорител на аген-
цията създаде паника, като
съобщи, че радиацията във
водата на Втори реактор на
АЕЦ "Фукушима" е достиг-
нала ниво 10 милиона пъти по-
високо от нормалното. По-
късно от Токио опровергаха
новината, като казаха, че из-
несените данни са неточни и
са наредени нови тестове.

Количеството йод 131 е из-
вънредно високо, което дава
основание на експертите да
предполагат, че водата е
свързана по някакъв начин с

ядрото, предаде АНСА. Радиа-
цията от 1000 милиси-
верта/час бе причина да се
разпореди спешно евакуиране
на техническия персонал от

централата. Юкия Амано, ди-
ректор на Международната
агенция за атомна енергия
(МААЕ), прогнозира в ин-
тервю за в. "Ню Йорк таймс",

че заплахата от радиация в
Япония може да трае седмици
и месеци. Амано обясни, че
експертите още не знаят
със сигурност дали ядрата на

реакторите и използваното
ядрено гориво са покрити с
достатъчно вода, за да се ох-
лаждат. Във въздуха в Лас Ве-
гас са регистрирани частици
радиоактивен йод 131 и ксе-
нон 133, които преди не са
били засичани, предаде АП.
Концентрацията им обаче е
толкова малка, че не е за-
плаха за здравето на амери-
канците. Безопасно ниво ра-
диация бе засечено и във
Франция. 

"Аз такова нещо не съм
виждала в живота си, надми-
нава това, което видях в Чили
и в Хаити като мащаб на раз-
рушения". Това предаде за
БНР от Цукуба, един от гра-
довете в префектура Иба-
раки, която е в съседство с
Фукушима, еврокомисарят за
международно сътрудниче-
ство, хуманитарна помощ и
реакция при кризи Криста-
лина Георгиева. Тя посети учи-
лище, превърнато в приют за

евакуирани от Фукушима. 
Нито в Токио, нито в пре-

фектура Ибараки има радиа-
ция, която да надвишава допу-
стимите за здравето норми
във въздуха, съобщи Георги-
ева. "Всички имаме уреди за
измерване, даже направихме
подарък на губернатора на
префектурата един от на-
шите уреди, за да може той
да знае какво е състоянието.
Има незначителен още про-
блем в някои части на региона
близо до електростанцията
със снабдяването с питейна
вода. Това, което продължава
да е тревожно, е, че не е окон-
чателно решен проблемът с
електроцентралата и затова
работата по нея продължава
да е приоритет №1 за прави-
телството. Но аз лично не се
чувствам въобще застра-
шена, нито моят екип, каза
еврокомисарят.

■■ Анализ на стр. 13

ЯПОНИЯ

■ Кристалина Георгиева: Не се чувствам застрашена

Комисар Георгиева бързо влезе в контакт с децата от училище в Цукуба, превърнато в
приют за евакуирани от Фукушима семейства. СНИМКА: ЕПА/БГНЕС

Радиацията в морето срещу
"Фукушима 1" е 1850 пъти над нормата

Китай отделя 
500 000 долара 
за Мианма

Китайското правителство
взе решение да предостави
500 000 долара на Мианма
за справяне с последиците
от земетресението с маг-
нитуд 6,8 по Рихтер, което
разтърси страната мина-
лата седмица. 150 души за-
гинаха, а стотици домове
бяха разрушени при труса,
който бе усетен на сто-
тици километри в Банкок,
Ханой и Южен Китай. 
Индия също изрази готов-
ност да окаже помощ на
Мианма, обяви премиерът
Манмохан Сингх.

Израел пробва 
нова система 
за ПРО

Израел разположи в южната
си част системата си за
противоракетна отбрана
"Железен купол". Целта е да
бъдат защитени селищата
в района от ракетни напа-
дения от ивицата Газа. 
Фирмата-създател на си-
стемата, "Рафаел адванст
дифенс системс", каза, че
тя може за секунди да прих-
ваща ракети и 155-милиме-
трови артилерийски сна-
ряди в радиус от 70 киломе-
тра. 
Говорител на израелската
армия съобщи, че разполага-
нето на системата засега
е пробно, тъй като ней-
ната ефикасност все още
е ограничена. Той допълни,
че "Железен купол" ще бъде
разположен край град Беер-
шеба.
Миналата седмица няколко
ракети от ивицата Газа
паднаха в Беершеба, столи-
цата на пустинята Негев,
с население от 200 000
души.

НОВИНИ

Силите на либийския лидер
Муамар Кадафи поставят
тела на убити от неговата
армия хора на местата, къ-
дето са атакували съюзни-
ците, за да създадат впечат-
ление, че цивилните жертви
са многобройни. Това заяви
американският министър на
отбраната Робърт Гейтс в
интервю за телевизия "Си Би
Ес". Той уточни, че разполага
с доклади от разузнаването,
от които става ясно, че
такъв брой убити цивилни
няма. Гейтс добави, че коали-
цията планира да съкрати
мащабите на военните дей-
ствия, след като бъде унищо-
жена противовъздушната

отбрана на Кадафи.
Междувременно либий-

ските бунтовници съобщиха,
че са поели контрола над пе-
тролния терминал в град Рас
Лануф, след като на 12 март
правителствената армия го
отне от опозицията, предаде
АФП. Градовете Брега и Аж-
дабия също са в ръцете на
бунтовниците.

При въздушни атаки в съ-
бота френски изтребители
унищожиха най-малко пет са-
молета "Галеб" и два бойни хе-
ликоптера MI-35 на либий-
ската армия. Френските са-
молети са атакували в райо-
ните Зинтан и Мисурата.
При друга операция коали-

ционните сили нанесоха
тежки удари на бази на ар-
мията в град Себха.

Силите на Кадафи започ-
наха отстъпление към род-
ния град на либийския лидер
Сирт. Съперникът на Барак
Обама на президентските
избори, конгресменът Денис
Кусинич, ще внесе законопро-
ект, забраняващ пари от бю-
джета на САЩ да отиват за
военни операции в Либия,
съобщи "Фокс нюз".

Кусинич обвини прези-
дента, че е започнал воен-
ните действия в Либия без
съгласието на Конгреса, ко-
ето е нарушение на консти-
туцията.

Армията влезе в сирийския
пристанищен град Латакия в
събота, за да се справи с без-
редиците, предизвикани от
антиправителствени демон-
странти, предаде ливанската
информационна агенция "Ли-
банкол", цитирана от Нюзру.
Тълпи младежи подпалиха ня-
колко офиси на управлява-
щата партия "Баас". Според
източници от опозицията
двама участници в протеста
са били убити. Властите
твърдят, че неизвестни въо-
ръжени провокатори се опи-
тват да дестабилизират
страната. Държавната тв
предаде от болницата в
града, че там има 100 ранени,
но повечето били полицаи.

Министерството на ин-
формацията отне акредита-
цията на шефа на бюрото на
Ройтерс в столицата, за-
щото " предавал неверни
съобщения за обстановката
в Сирия". Бившият вицепрези-
дент на Сирия Абдел Халим

Хадам, който преди 6 г. еми-
грира във Франция, заяви от-
там, че сирийският народ е
преодолял страха си и е поел
пътя на своето освобожде-
ние от деспотичния режим.

Опозицията настоява за
отменяне на политическия
монопол на партията "Баас" и
на закона за извънредното по-
ложение от 1963 г., който
дава право на полицията да
задържа хора без заповед и да
ги хвърля в затвора без съд.
Венецуелският президент Уго
Чавес обяви, че президентът
Башар Асад е новата мишена
на империализма след Либия и
каза, че той непрекъснато си
говорел с него по телефона,
предаде ИТАР-ТАСС.

Гейтс: Кадафи воюва с трупове
ТРИПОЛИ

Армията влезе в пристанищния
град Латакия

СИРИЯ

■ Бунтовниците поеха контрола над петролния терминал в град Рас Лануф

Бунтовници празнуват освобождението на град Аждабия.
СНИМКА: ЕПА/БГНЕС

Властите твърдят,
че провокатори
дестабилизират
страната, а Чавес -
че Асад е новата
мишена на
империализма
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Галина Белева
galina.beleva@klassa.bg

Над 200 души бяха задържани
в събота вечерта, след като
екстремисти използваха
протеста на профсъюзите
срещу орязването на публич-
ните средства, за да предиз-
викат хаос и размирици в
Централен Лондон, съобщи
"Дейли мейл".

Сблъсъците между сто-
тици демонстранти и поли-
цаи на площад "Трафалгар"
продължиха до късно през
нощта. При протестите са
пострадали 84 души. Най-
малко 31 полицаи са били ра-
нени, 11 от тях са приети в
болница. Анархистки фрак-
ции се отделиха от основ-
ната маса от 250 000 проте-
стиращи, чието шествие
премина от крайбрежната
улица "Виктория" до Хайд
парк, за да се насочат към
основния търговски квартал
на столицата, нападайки
лондонските символи на лукс
и пари. Стотици обсадиха
хотел "Риц", като хвърляха
димни бомби и боя по сгра-
дата. Гости на хотела бяха
евакуирани в задната част
на сградата, а до ресто-
ранта не бяха допуснати
хора с резервации, направени

преди месеци. Нападнат бе й
шоурум на Porsche, както и
известният като "бакалията
на кралицата" луксозен мага-
зин Fortnum & Mason, който
бе окупиран от около 1000 ак-
тивисти. Анархистите обяс-
ниха, че са нападнали мага-
зина с 300-годишна история,
тъй като собствениците му
са в центъра на скандал с из-
бягване на данъци за 40 млн.

паунда. След като нахлуха в
магазина и изгониха пазару-
ващите, много от които
бяха японски и американски
туристи, активистите за-
почнаха да пишат анархи-
стки символи по стените и
да държат речи за класова
война.

Силите на реда на Окс-
форд стрийт бяха нападнати
с електрически крушки, пълни

с амоняк - зловещо ново оръ-
жие, което може да се
сглоби, като се следват про-
сти инструкции от интер-
нет. Други полицаи бяха за-
меряни с боя и бутилки. Про-
тестиращите нахлуха на
"Пикадили", Риджънт стрийт
и Оксфорд стрийт, сканди-
райки "социална политика, а
не война", като блокираха
трафика и принудиха мага-

зини да затворят. Витрини
на магазини и банки бяха из-
почупени.

За разлика от последва-
лите размирици обаче проте-
стът, организиран през деня
от профсъюзите, бе опреде-
лен като "фантастичен ус-
пех".Между 400 000 и 500 000
учители, медицински сестри,
пожарникари, служители от
публичния сектор, студенти,

пенсионери от цялата
страна се събраха в центъра
на Лондон, за да изразят не-
съгласието си с орязването
на бюджетните разходи, сък-
ращаването на държавни слу-
жители и намаляването на
пенсиите. Според изданието
това е най-големият израз на
обществен протест след де-
монстрацията срещу вой-
ната в Ирак през 2003 г.

СЛЕД МИРЕН ПРОТЕСТ

■ Половин милион британци протестираха срещу орязването на публични средства

Демонстранти използват пътен знак, за да разбият витрина на хотел "Риц".
Полицаите бяха нападнати с боя, но и с по-зловещи оръжия
като електрически крушки, пълни с амоняк.

Над 200 задържани при улични
сражения в Лондон

Преизбраха Жозе
Сократеш начело
на Социалистиче-
ската партия

Подалият миналата сед-
мица оставка премиер на
Португалия Жозе Сокра-
теш беше преизбран на-
чело на Социалистическата
партия с 93,3% от гласо-
вете, което ще му позволи
да поведе битката на
предсрочните парламен-
тарни избори, които
трябва да се проведат до
2 месеца. Подкрепата за
Сократеш сега е по-висока
от тази, получена от бив-
шия премиер по време на
изборите за лидер на пар-
тията през 2009 г. Около 32
хиляди партийни членове
дадоха своя глас в петък и
събота за лидер на управля-
ващата доскоро партия.

В 13 града в Хърва-
тия отново имаше
антиправител-
ствени протести

В 13 града в Хърватия се
проведоха антиправител-
ствени протести. Демон-
странтите настояха за
оставка на премиера Яд-
ранка Косор и за пред-
срочни избори. В Загреб на
демонстрациите се съби-
рат по 10 000 души. За раз-
лика от столицата обаче в
останалите хърватски гра-
дове на протестите ид-
ват около хиляда души, а
понякога и само по 20-ина.

НОВИНИВотът в две германски
провинции - тест за доверието
към Меркел

Около 11 милиона германци гласуваха на изборите за
местна власт вчера в провинции Баден-Вюртемберг и
Рейнланд-Пфалц. Прогнозите са за тежък погром на Хри-
стияндемократическия съюз на канцлера Ангела Меркел за-
ради ядрената политика на правителството. Очакваше се
Зелените за първи път да спечелят изборите и да форми-
рат правителство. Резултатите от вота се очакваха след
редакционното приключване на броя.
На снимката: фаворитът да оглави 8-милионната провин-
ция Баден-Вюртемберг Винфрид Кречман от Зелената пар-
тия гласува в град Зигмаринген. СНИМКА: ЕПА/БГНЕС

Антония Коцева

Предсрочни парламентарни
избори ще се проведат в Ка-
нада на 2 май, съобщи Би Би
Си. Правителството на пре-
миера Стивън Харпър падна,
след като Камарата на общи-
ните му гласува вот на недо-
верие. 156 депутати от Ка-
марата на общините подкре-
пиха предложението за гласу-
ване на недоверие на прави-
телството, 145 бяха против.
Консервативната партия на
Харпър имаше само 143 депу-
тати в камарата от общо
308. След вота в петък, в съ-
бота генералният губерна-
тор и представител на кра-
лица Елизабет II Дейвид
Джонстън разпусна парла-
мента.

Изборите през май ще бъ-
дат четвъртите за по-малко
от седем години.

Причината за вота, внесен
от Либералната партия, е, че
правителството е отказало
да предостави на Камарата
на общините пълна и ясна ин-
формация за съкращаването
на корпоративните данъци,
промяната на мерките срещу
закононарушители, въведени
от вътрешното министер-
ство, както и купуването на
65 изтребителя F-35. Срещу
Харпър гласуваха Либерал-

ната партия, Новата демо-
кратична партия и блок "Кве-
бек". Премиерът бе подкрепен
единствено от собствената
си Консервативна партия.

Според лидера на Либерал-
ната партия Майкъл Игна-
тиев икономическите пла-
нове на правителството са
провал, освен това е недопу-
стимо страната да се упра-
влява тайно. Анализатори
смятат, че Игнатиев, който

е лидер на най-голямата поли-
тическа партия в страната
и бивш преподавател в Хар-
вард, Оксфорд и Кембридж, ще
бъде избран за премиер.

Стивън Харпър, предусе-
щайки възможността трите
опозиционни партии да се об-
единят в лява коалиция, заяви,
че консерваторите ще
продължат борбата за ниски
данъци и висок стандарт на
живот.

Предсрочни парламентарни
избори в Канада на 2 май

ОТАВА

■ Правнук на граф Игнатиев може да стане премиер

Лидерът на най-голямата канадска опозиционна партия -
Либералната - Mайкъл Игнатиев, е правнук на руския
дипломат граф Николай Игнатиев, подписал на 3 март 1878 г.
Санстефанския мирен договор. СНИМКА: ЕПА/БГНЕС
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КАРИКАТУРА: ГЕОРГИ ЧАЛЪКОВ 

Въпросът за това, дали правителството ще успее да
завърши пълния си мандат или не, все повече губи по-
литическия си смисъл. Формално липсата на пред-
срочни избори би трябвало да се възприема като пока-
зател за устойчивост на политическата система. Но
едва ли някой все още смята, че завършването на пъл-
ния мандат от двете предходни управляващи мнозин-
ства е допринесло за укрепването на демокрацията в
България. Единственото, което наистина има значе-
ние, е доколко ГЕРБ ще успее да реализира реформи-
сткия политически мандат, който получи на изборите
през 2009 година. Отказът от реформи и готов-
ността за сговаряне са видимите белези на истин-
ския проблем в отношенията между управляващите и
Синята коалиция.

Част от технологията на статуквото е всеки по-
литически конфликт да бъде неутрализиран, като се
скандализира и персонифицира. Така всеки спор за
принципи и ценности биваше превръщан в скандал
между някакви хора по повод на някакви техни инте-
реси. По този начин се представя и противопоставя-
нето на позициите на Иван Костов и Бойко Борисов.
Според технолозите на българската публичност из-
глежда лесно за пореден път Костов да бъде пред-
ставен като "рушител на дясното единство". Те се
упражняват по тази тема повече от десет години. Но
ако за момент престанем да приемаме за истина този
тип политическа чалга, зад привидното публично пре-
рекание все по-ясно се очертават истинските разде-
лителни линии, които имат значение при политиче-
ското самоопределение на всеки политик или партия.

Изглежда, че предметите на спора са свързани по-
скоро с технологията на управлението, но всъщност
теми като АЕЦ "Белене" и руските енергийни проекти,
административната реформа, управлението на пу-
бличните финанси и противодействието срещу орга-
низираната престъпност и корупцията не са свързани
само с компетентността. Това е политическа гра-
ница, чието неглижиране или нарушаване е политиче-
ски проблем.

Авторитетът на лидера на ДСБ не се основава
единствено и само на успешното управление на ОДС.
Той ефективно представлява принципите и ценно-
стите на конкретна група от избиратели в дясното
пространство - на онези, които са убедени в необхо-
димостта от реформи и развитие. Това е онази част
от дясното политическо пространство, която винаги
е настоявала за решително разграничаване спрямо
всеки опит за замазване и размиване на границите в
политическия живот. Иван Костов потвърждава и раз-
ширява подкрепата за позицията си сред тези групи
от избиратели.

На свой ред ГЕРБ дойде на власт с подкрепата на
друга част от десните избиратели, за които беше по-
важно реализирането на управленски мандат, разли-
чен от предишното статукво. Авторитетът и пу-
бличният образ на Борисов се изграждат върху пред-
ставата за решителност и готовност за действие.
Дистанцирането и дори противопоставянето спрямо
Костов разширява потенциалния обхват на подкре-
пата за Борисов, но сред групи от избиратели, които
не се вписват в представите за дясна политика.

Но формалното противопоставяне между тези две
фигури по-скоро прикрива истинския политически про-
блем, а той е в това, какъв път на развитие ще реа-
лизира България през следващите години. Този тип
противопоставяне между ГЕРБ и Синята коалиция е
единственият възможен път за съхраняване на ста-
туквото, формирано след 2001 година. Междуличност-
ните различия нямат политическо значение. Истин-
ският залог дори не са отношенията между българ-
ските партии - членки на Европейската народна пар-
тия. Политическата граница е в модела на развитие,
към който управлението води страната ни. Това е кон-
фликт, чието решаване трябва да създаде нова норма
на политическа идентичност.

Решаването на
политическия конфликт

между ГЕРБ и Синята
коалиция не може

повече да се отлага

Вътрешен глас

www.мнения

Доц. д-р Антоний Гълъбов
Нов български университет

Отказът от реформи и готовността 
за сговаряне са видимите белези 

на истинския проблем

Георги Първанов: Дунавските
общини са сред най-бедните 
в страната
Тони, форумът на "Класа"

Президентът е абсолютно прав, че без необходимата
инфраструктура дунавските общини няма как да излязат
от цикличната бедност, в която се намират в момента. И
това няма как да е по друг начин, при положение че едно от
най-важните условия за инвеститорите е пътната мрежа
- автомобилна и жп.

Швеция строи екоболница 
за 1,5 милиарда евро
Михайлов, форумът на "Класа"

Има голяма вероятност тази болница да даде началото на
нови стандарти в здравеопазването в световен мащаб.
Освен драстичното намаляване на консумацията на
енергия и производството на токсични отпадъци
болниците на бъдещето ще развият и модулния принцип на
организация на своята дейност.

НR бизнесът трябва да се насочи
към лов на таланти в интернет
Попето, форумът на "Класа"

Съветите на г-жа Корин Рипош, директор "Маркетинг и
продажби" за развиващите се пазари в Adecco, са чудесни,

но у нас почти няма кой да ги спазва. Фактът, че толкова
много хора отиват на работа в чужбина, означава и че
освен всичко останало нашите работодатели не се
насочват към лов на таланти в социалните мрежи.

Над 2,3 млн. българи не спазват
Закона за етажната собственост
Adem, форумът на "Класа"

Г-н Пехливанов е прав, като казва, че заплахите от парични
санкции не са ефективен стимул гражданите да спазват
Закона за етажната собственост. Целта на всеки закон е да
се защити общественият интерес, а не да се заплашва. Щом
обаче над 2,3 млн. българи не го спазват, значи този закон не
решава проблеми и се нуждае от спешна преработка.

МОМЧИЛ АНДРЕЕВ, ПРЕДСЕДАТЕЛ НА УС И
ИЗПЪЛНИТЕЛЕН ДИРЕКТОР НА РАЙФАЙЗЕНБАНК БЪЛГАРИЯ: 

Истинските загуби за банките 
ще броим след 2-3 години
Георгиев, форумът на "Класа"

Прави впечатление, че Райфайзенбанк беше първата банка,
която създаде свое дружество за управление на имоти,
станали собственост на банката като обезпечения по
кредити - "Райфайзен Имоти". Това е свидетелство за
делова предвидливост, която засега не можем да
забележим при други банки.

Размисли и страсти

Метин Казак, депутат 
от ДПС, пред в. "24 часа":,,Изпълняваме всякакви български шлагери,

турски песни, шансони. Съпартийците ви-
наги държат да им изпеем френски шан-
сон, най-вече Les champs Elysees на Жо Да-
сен.

Десислава Танева, депутат от ГЕРБ, пред
в. "Новинар":,,Можем да имаме каквато искаме нацио-

нална стратегия за земеделие. Но тя не
може да бъде извън общата европейска
политика на подпомагане.

Йосиф Сърчаджиев, актьор, пред 
в. "Труд":,,Ние, българите, не умеем да изразяваме

общата си идея. Всеки от нас е сам юнак
на коня, не можем да правим революции.

Ана-Мария Тонкова, музикален директор
на БГ Радио, пред в. "Стандарт":,,Дълбоко разочарована съм от тези 20 го-

дини преход. Нашето поколение, малко
преди зрелостта, беше много еуфорично
настроено, лично аз преди това си мислех,
че ще остарея преди Тодор Живков.
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Акцизите за електроенерги-
ята, които ще се плащат
от всички потребители, да
отиват в специален фонд за
субсидиране на консума-
цията на ток от социално
слабите (стр. 3). Това е
едно от предложенията на
австрийското електрораз-
пределително дружество
ЕВН, оповестено от предсе-
дателя на УС на компанията
Йорг Золфелнер в събота
пред журналисти.

Каква е целта? Така край-
ните цени на електроенер-

гията ще се разтоварят от
сегашните си социални
функции, ръстът им няма да
се задържа изкуствено от
Държавната комисия за
енергийно и водно регули-
ране, а ще станат пазарни и
може да се гарантират ин-
вестициите в сигурността
на електроразпределител-
ната мрежа. В момента ак-
цизът върху електроенерги-
ята за битовите потреби-
тели е нулев, а на бизнеса -
2 лв. за потребен мегават-
час.

По принцип повечето, ако
не и всички чужди компании,
които инвестират у нас, се
обявяват срещу всяка
форма на субсидия, било то
пряка или кръстосана. Един-
ствената отличителна
черта на това субсидиране
е, че се осъществява вътре
в групата на битовите або-
нати. 

Но къде отива тогава па-
зарът? И защо едни ще из-
държат други, а дружество
да поема функциите на со-
циален регулатор.

Акцизът на тока - в специален
фонд за подпомагане?

Предложението на австрийската ЕВН 
е едни битови потребители да субсидират други

Българският национален
отбор по футбол изигра
един от добрите си мачове
в последно време, но не успя
да победи Швейцария и за-
върши само 0:0 на Национал-
ния стадион "Васил Левски"
(стр. 23). Проблемът е, че
футболът е игра на голове,
а в нашия отбор нямаше кой
да ги вкарва. Именно заради
това България остана само
с четири точки, колкото
има и Швейцария, докато
лидерите Англия и Черна
гора имат по 10 точки.

В двубоя срещу "кръсто-
носците" имахме отбор,
който не бе в най-доброто

си състояние, но надигра
своите съперници. Поради
този факт не може да не
отбележим колко е голяма
заслугата на селекционера
Лотар Матеус. 

Германецът води България
само от 5 месеца, но в тях
си пролича, че макар и още
зелен в треньорската про-
фесия, той има качествата
да стане един сериозен на-
ставник, който да печели
големи мачове и трофеи.
Оттук нататък задачата
на "трикольорите" е въ-
зможно най-трудна и завър-
зана, а мисията - класиране
на Евро 2012, на практика

почти невъзможна. Все пак
може да отбележим, че този
отбор бележи някакъв на-
предък. 

Преди това при Пламен
Марков, Димитър Пенев и
Станимир Стоилов бяхме
царе на големите приказки и
закани, а ни биеха наред.
Сега при германския спец
караме по-кротко и реали-
стично, а резултатите са с
една идея по-добри. 

Така че колкото и крити-
куван да е Матеус от някои
"специалисти", няма как да
не се отбележи, че тъкмо
той вдигна нивото на съ-
става ни.

България има бъдеще 
с Лотар Матеус

Колкото и критикуван да е германецът, 
той вдигна нивото на състава ни

Съселяните на похитителя
от с. Кортен, Сливенско,
който държа 39 часа в на-
прежение страната, като
нахлу в банков клон, взе за-
ложници, унищожи техника,
а после се барикадира в
трезора, обмислят подписка
за справедлив процес. При-
чината: момчето било
добро и трябва да се изясни
кое го е накарало да пред-
приеме тези действия (стр.
4). Очевидно симпатиите
им са на страната на тех-
ния съсед.

Каквото и да е накарало
младия мъж да премине от-
въд нормалното поведение и

да се държи като терорист,
то едва ли ще омаловажи
последствията за жер-
твите му. 

Простреляният охрани-
тел е в изкуствена кома, на
апаратно дишане, със за-
шит стомах, херметизиран
бял дроб и отстранен далак.
И още седмица няма да се
знае дали няма да прекрачи
отвъд границата на жи-
вота благодарение на кур-
шума на момчето от с. Кор-
тен.

В подобна ситуация
трябва да има справедли-
вост - и за жертвите, и за
похитителя. И никак не е

нормално симпатиите да са
на страната на добрите
момчета, които в един мо-
мент се превръщат в пре-
стъпници, защото били са-
мотни или имали заеми, или
пък ги скъсали на изпит. По
този начин живеят десетки
хиляди българи и, предста-
вете си, ако всички те тръ-
гват да си разчистват
сметките с живота по този
начин.

Законите и редът са за
това, за да се спазват с
необходимото уважение към
живота на всички. И който
престъпи тези норми,
трябва да бъде наказван.

Тежките престъпления 
се нуждаят от 

справедливи наказания
Мотивите могат да смекчават, но не оневиняват извършителите на

посегателства върху личността

"Блумбърг"

Латинска Америка трябва да реду-
цира волатилността на икономиче-
ския си растеж и усилията на отго-
ворните лица трябва да се концен-
трират върху постигането на финан-
сова стабилност и диверсификацията
на икономиките в региона, заяви До-
миник Строс-Кан, управителен дирек-
тор на Международния валутен фонд
(МВФ).

"Растежът в повечето икономики
от Латинска Америка се върна към
потенциалните си максимални рав-
нища и много от тях вече показват
явни признаци на прегряване", преду-
преди Строс-Кан в изявление на
среща на Междуамериканската банка
за развитие в Калгари. И добави: "Въ-
ведените икономически стимули оче-
видно трябва да бъдат премахнати."

Няма шаблони 
за всички икономики

Разрастването на региона ще се
забави до 4,5% през тази година след
отбелязаните 6,1% през 2010 г. за-
ради инфлацията и растящите лих-
вени проценти, твърди Институтът
за международни финанси. 

На среща на финансовите министри
от тази част на света преди сед-
мица Строс-Кан заяви, че ръководе-
ният от него фонд не е против изпол-
зването на механизми за контрол на
движението по капиталовата сметка
с цел овладяването на валутните кур-
сове. Това очевидно е отстъпление
от изповядваната от МВФ макроико-
номическа философия през послед-
ните 20 години, посочва Хуан Карлос
Ечевери, ресорен министър на Колум-
бия.

"Имаме основание да гледаме с по-
дозрение на мерките за капиталов
контрол", заяви Ечевери на пресконфе-
ренцията. И поясни: "Икономиките в
Северна и Южна Америка са разнооб-
разни по размер и степен на разви-
тие. Няма шаблони, които да вършат
работа на всички."

Нововъзникващите пазари се ориен-
тират към различни политики в бор-
бата си с поскъпването на национал-
ните си валути и застрашителната
инфлация. Централната банка на Ко-
лумбия заяви на 25 февруари, че ще
удължи ежедневните покупки на щат-
ски долари на местния пазар с поне
още три месеца. 

Много страни - от Бразилия до Чили
и Южна Корея, прибегнаха до похвати
като покачване на данъците за чужде-
странните инвестиции в облигации,
за да спрат вредното за напредъка на
износа им поскъпване на национал-
ните парични единици.

Различна роля

Многостранните кредитори се със-
редоточават по-скоро върху консул-
тирането на латиноамериканските
държави как да инвестират ефек-
тивно, вместо да заемат огромни
средства за реализацията на инфра-
структурните си проекти, казва Па-
мела Кокс, вицепрезидент на Светов-
ната банка за Латинска Америка и Ка-
рибския регион.

"Ролята ни е вече различна, посочва
тя. Няма нужда да изливаме цимент,
те добре знаят как да строят път-
ища, но вероятно ще са им необхо-
дими доста съвети по логистиката
или интеграцията на транспортните
системи."

Финансовите министри на стра-
ните от Карибския регион са притес-

нени от растящите цени на храни-
телните продукти, докато износите-
лите на селскостопанска продукция
от Бразилия и Аржентина печелят от
поскъпването на суровините, по-
яснява Кокс. 

Прогнозите за инфлацията из ре-
гиона се влошиха след скока в цената
на петрола през последния месец,
който бе провокиран от страховете,
че вълненията в Либия ще ограничат
предлаганите количества на суров пе-
трол. Тези опасения пък на свой ред
засилиха спекулациите за прегряване
на икономиките в Бразилия, Перу, Ко-
лумбия, Чили и Аржентина.

"Вече е в ход затягане на паричната
политика в няколко от тези страни и
очакванията ни са да ги последват и
други до края на тази година, прогно-
зира Фредерик Ясперсен, директор за
Латинска Америка към Института за
международни финанси. Това, в съче-
тание с постепенното оттегляне на
фискалните стимули, ще забави ико-
номическия растеж."

Регионът вече е по-силно интегри-
ран в глобалните пазари, така че ще
се окаже и по-уязвим за наплива от
спекулативни инвестиции и макар ка-
питаловият контрол да е полезен "в
някои случаи", все пак не бива да заме-
ства въвеждането на по-сериозна ре-
гулация, предупреждава Строс-Кан.

"За предотвратяване на прегрява-
нето и овладяване на кредитния цикъл
могат да бъдат използвани редица по-
литики, включително по-подходящото
съчетание от парични и фискални
мерки, както и адекватните финан-
сови регулации, а също и някои мерки
за ограничения на макроикономическо
равнище", посочва в изказването си
управителният директор на МВФ.

Регионът е залят от външни инве-
стиции, като нетният приток е около
$237 млрд. през тази година, разкрива
Ясперсен.

По-силни валути

Тези притоци ще продължат да ос-
къпяват валутите в региона, а мер-
ките за капиталов контрол, като на-
пример въведените от Бразилия, няма
да имат особен ефект, казват от Ин-
ститута за международни финанси, в
който членуват 430 финансови инсти-
туции от цял свят.

"Затягането на фискалната поли-
тика ще доведе до по-ниски лихвени
проценти, което пък по-трайно ще
облекчи натиска за покачването на
бразилския реал", се посочва в общия
преглед на региона, извършен от спе-
циалистите на Института за между-
народни финанси.

Страните в Латинска Америка вди-
гат лихвите от началото на годи-
ната, за да смъкнат инфлацията и
търсенето.

Бразилската централна банка уве-
личи целевата си овърнайт лихва (Se-
lic) с половин процентен пункт до
11,75% на 2 март. Уругвай направи
възходяща корекция в основната си
лихва с цял процентен пункт (което
беше повече от очакваното) до 7,5%
на 23 март. Перу, Чили и Колумбия
също вдигат цената на заемния капи-
тал.

Брутният вътрешен продукт (БВП)
на Бразилия, най-голямата икономика
в Латинска Америка, ще нарасне с
4,8% през тази година, този на Ме-
ксико ще се увеличи с 4,5%, а БВП на
Чили ще се разшири с 6,5%, се посочва
в доклада на Института за междуна-
родни финанси. Икономическият ра-
стеж в целия регион ще достигне
4,6% през 2012 г.

Строс-Кан: Латинска
Америка трябва да намали
колебанията при растежа
Въведените икономически стимули в региона 
очевидно трябва да бъдат премахнати
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Банковото кредитиране в ев-
розоната продължи да се уве-
личава през февруари. Това е
знак, че кредитирането ще
става все по-стабилна опора
на икономическото възстано-
вяване в региона на фона на
индикациите, че инфлацион-
ният натиск от увеличеното
парично предлагане остава
под контрол.

Кредитирането в частния
сектор е нараснало с 2,6%
през февруари на годишна
база след експанзията от
2,4% през януари, показват
данните от Европейската
централна банка (ЕЦБ).

Годишният ръст на парич-
ното предлагане, измервано с
агрегата М3, е 2% (при 1,5%
през януари), което е над
прогнозите на икономистите
за 1,7%.

"Кредитните пазари по-
степенно се отърсват от
кризата", казва Петер ван
ден Хауте, икономист в ING
Bank. Заемите за нефинан-
сови фирми набраха скорост и
отчетоха ръст на годишна
база от 0,6% през февруари
след 0,5% в предходния месец,
показват данните. Те обаче
все още "изостават" от кре-
дитите за частния сектор
като цяло, отбелязва Анализа
Пиаца, стратег към Newedge
Group в Лондон.

Възстановяването на евро-
зоната от глобалната финан-
сова криза бе затруднено от
слабото банково кредити-
ране, най-вече за бизнеса.

Отпускането на заемни
средства за домакинствата
остана на добро равнище, ма-

кар че годишният темп на ек-
спанзия се сви леко от 3,1%
на 3% за февруари.

Възходящият темп при кре-
дитирането за покупка на жи-
лище, възприемано като из-
преварващ индикатор за биз-
нес цикъла в региона, намаля
до 3,8% през февруари от
3,9% в първия месец на годи-
ната. Годишният растеж на
паричното предлагане М3
скочи през февруари, но три-

месечната пълзяща средна
стойност се задържа непро-
менена на 1,7% за периода
декември - февруари.

Това е под таргета на ЕЦБ
от 4,5%, който институ-
цията определя като препо-
ръчителен при инфлация от
малко под 2% в средносрочен
план.

"ЕЦБ явно все още е на мне-
ние, че поне на база парични
индикатори инфлационният

натиск ще остане под кон-
трол в средносрочен план",
казва Михаел Шуберт, иконо-
мист в Commerzbank във
Франкфурт.

"Това едва ли ще попречи на
банката да вдигне лихвата си
в близко бъдеще" предвид
убеждението й, че прекомер-
ната ликвидност в икономи-
ката отпреди финансовата
криза все още не е изчистена,
посочва Шуберт.

Редица представители на
ЕЦБ подсказаха през послед-
ните дни, че лихвените про-
центи най-вероятно ще бъ-
дат вдигнати още идния ме-
сец. Президентът на инсти-
туцията Жан-Клод Трише за-
яви, че "няма какво да добави"
към изявлението от 3 март,
когато централната банка
подчерта необходимостта
от "сериозна бдителност" по
отношение на инфлацията.

При тези данни за кредити-
рането е "почти сигурно", че
ЕЦБ ще започне да вдига лих-
вата скоро предвид опасе-
нията й, че поддържането на
ставката твърде ниска пре-
калено дълго време "може да
създаде същите крайности
както преди няколко години",
казва Ван ден Хауте.

В агрегата М3 влизат ва-
лутата в обращение, овър-
найт транзакциите, краткос-
рочните депозити и дълго-
вите ценни книжа с матури-
тет до две години; споразу-
менията за обратно изкупу-
ване и акциите във фондо-
вете на паричните пазари.

■■ По в. "Уолстрийт джърнъл"

ПРЕЗ ФЕВРУАРИ

Редица представители на ЕЦБ (на снимката е централата й
във Франкфурт) подсказаха в последните дни, че лихвените
проценти най-вероятно ще бъдат вдигнати още идния месец.

СНИМКА: ЕПА/БГНЕС

Банковото кредитиране
в еврозоната нараства

Бизнес доверието в Германия
падна от върховото си за по-
следните 20 години равнище,
след като предвижданията
на мениджърите за следва-
щите шест месеца бяха
уталожени от лек спад в оп-
тимизма за износа. Индек-
сът за доверието на инсти-
тута Ifo е намалял на 111,1
пункта през март при 111,3
за февруари. Негативната
промяна идва след девет по-
редни месеца на покачване, но
Ifo подчертава, че "светофа-
рите все още показват зе-
лено". В месечното проучване
на Ifo участват около 7000
компании. Оценката на мени-
джърите за настоящата си-
туация бележи подобрение, а
общият спад се дължи на не
толкова позитивните на-
гласи за следващите шест
месеца. Подкатегорията, из-
мерваща очакванията, по-
тъна на 106,5 пункта при
107,9 през февруари. Фир-
мите в производството пла-

нират набиране на кадри, въ-
преки че "оценката за бъде-
щия износ вече не е толкова
оптимистична", казва Ifo.
Tърговците на дребно, коле-
гите им от сектора за тър-
говия на едро и строител-
ните фирми също са със зани-
жени очаквания за следва-
щото полугодие. Силният из-
нос бе в основата на мощ-
ното възстановяване в Гер-
мания през изминалата го-
дина, макар да бе придружено
от признаци за растящо вът-
решно търсене.

Малко под половината от

отговорите в допитването
на Ifo този месец са дадени
след кризата в японската
атомна електроцентрала
"Фукушима 1". Няма особени
индикации, че случващото се
в островната държава е ди-
ректна и непосредствена
заплаха за германската ико-
номика. Проблемите с до-
ставките на японски про-
дукти за германските авто-

мобилостроители "могат
единствено да забавят, но не
и да спрат работата", за-
явява Карстен Бжески от ING.

"Единствената сериозна
заплаха за германската ико-
номика от последните гло-
бални развития е свързана с
цената на енергоносите-
лите", която може да тръгне
нагоре заради растящите по-
литически вълнения в араб-
ския свят или под въздей-
ствие на последицитe от ин-
цидента в японската атомна
електроцентрала, допълва
той. "Понижението на ин-

декса на Ifo не е повод за па-
ника, казва Бжески. Икономи-
ката е по-несигурна заради
петрола, но не се срива. Ос-
новите й са достатъчно
силни да устоят на някои не-
благоприятни обстоятел-
ства." Тимо Клейн от IHS Glo-
bal Insight отбелязва: "Фактор
за подобрението на вътреш-
ния пазар са лихвитe, твърде
ниски за икономическите
условия в Германия", макар че
се очаква ЕЦБ да вдигне
ставката от безпрецедент-
ния 1% идния месец. "Герман-
ската икономика ще остане
много силна през цялата 2011
г.", освен ако глобалният ра-
стеж не бъде засегнат от
много по-мащабни вълнения в
Близкия изток, сериозна еска-
лация в японската ядрена
криза или драстична промяна
в паричната политика на Ки-
тай с цел овладяване на ин-
флацията, допълва той.

■■ По в. "Вашингтон пост" и АП

Германското бизнес доверие падна
заради износа

РЕАЛИЗЪМ

Европейските лидери подписаха в четвъртък кориги-
рано споразумение за нов спасителен фонд за еврозо-
ната, докато Португалия се бореше с недоверието
на пазарите. Корекциите по предварителното спора-
зумение, постигнато от финансовите министри
преди дни, изглежда, отслабиха съгласието и лиде-
рите не се договориха по промените във временния
фонд. В продължение на седмици те уверяваха, че
двудневната среща в Брюксел ще подпечата "голя-
мата сделка" по мерките за борба с европейската
криза със суверенните дългове. В последния момент
обаче някои държави изразиха несъгласие с условията
по спасителните планове, а Португалия бе разкла-
тена от политическа криза.

Появи се информация, че португалското правител-
ство се е отказало от плана за икономии и вероятно
ще поиска спасителен план. В сряда премиерът Жозе
Сократеш подаде оставка, след като парламентът
отхвърли предложения от кабинета пакет с бю-
джетни съкращения и данъчни увеличения, който по-
искаха от Брюксел. Оставката хвърли Португалия в
политически хаос. Португалският паричен баланс се
свива, а страната ще трябва да плати €4,5 млрд. на
собствениците на облигациите й в средата на април
и още толкова през юни. В събота лидерът на опози-
ционната Социалдемократическа партия Педро Па-
сос Коелю увери, че временното правителство на со-
циалистите ще може да поиска спасителен заем, и
добави, че партията му подкрепя спазването на бю-
джетните цели, договорени с Брюксел. Но добави, че
"при кризисна ситуация и нужда от спешен спасите-
лен заем за избягване на банкрута" преди изборите
през юни временното правителство има правомо-
щията да поиска спасителен заем. След провала на
бюджетните мерки на Сократеш доходността по
португалския дълг скочи на вторичния пазар и отрази
по-големите разходи по заемите за страната. Stan-
dard & Poor's и Fitch Ratings понижиха португалския
кредитен рейтинг с
две степени.

"Вероятно ще се на-
ложи да предоставим
спасителна помощ на
Португалия просто
защото това ще й по-
зволи да плаща по-
малки лихви по зае-
мите си, докато из-
вършва реформи", за-
яви белгийският фи-
нансов министър Ди-
дие Райндерс преди
срещата. Жан-Клод Юнкер, който е начело на гру-
пата на финансовите министри от еврозоната, под-
черта, че не изключва възможността за португалски
спасителен план, и допълни, че сумата от €75 млрд. е
адекватна.

Сократеш информира колегите си за ситуацията и
ги увери, че Португалия все още възнамерява да из-
пълни фискалните цели. Но не поиска помощ. Между-
временно европейските лидери се съгласиха с гер-
манското предложение за промяна в условията по но-
вия спасителен фонд, т.нар. Европейски механизъм за
стабилност (ESM), за да се намали натискът върху
бюджетите на страните донори. ESM ще може да
предостави спешна помощ в размер до €500 млрд. Той
трябваше да разполага с база от внесен капитал,
т.е. кеш, на стойност €80 млрд., половината от ко-
ито трябва да се инжектират във фонда, когато за-
почне да функционира през юли 2013 г. Германия,
която осигурява близо €22 млрд. от тези пари, не
склони да отпусне такава голяма сума. Вместо това
ще бъдат изплащани вноски в рамките на пет го-
дини. Това ще отслаби мощта на фонда в началото,
макар че лидерите обещаха да компенсират всички
дупки с допълнителни кредитни гаранции.

Не бе постигнат пълен консенсус за временния спа-
сителен фонд, който разполага само с €250 млрд. за
кредитиране, нищо че е подкрепен с гаранции от
€440 млрд. Евролидерите обещаха да коригират усло-
вията, за да деблокират всичките €440 млрд., но не
бе постигнато споразумение за механизма. Финлан-
дия бе сред страните, които оказаха съпротива. Спо-
ред проучване на общественото мнение една от дес-
ноцентристките партии има сериозно предимство
преди изборите идния месец поради позицията си
против помощта за по-слабите държави. Финландия
е една от шестте евродържави с кредитен рейтинг
ААА и мнението й има особена тежест.

■■ По в. "Уолстрийт джърнъл" и в. "Индипендънт"

ИЗВЪНРЕДНИ МЕРКИ

И евролидерите, 
и португалските
политици заговориха
за нуждата 
от спешен заем 
за Лисабон

Засега единствената
сериозна заплаха за
германската
икономиката е
свързана с цената на
енергоносителите

■ Общият спад се дължи на не особено позитивните нагласи 
за следващите шест месеца

Политическата криза
в Португалия засенчи
срещата на ЕС

■ След тези данни вече е почти сигурно, че ЕЦБ ще започне да вдига лихвата скоро
■ Финландия се възпротиви на промените
по временния спасителен фонд



BP съобщи, че ще поиска раз-
решение от съда да реали-
зира половината от парт-
ньорското си споразумение с
"Роснефт" само ден след
като сделката бе блокирана
от Арбитражния съд в Сток-
холм. Британският гигант
се опитва да спаси сделката
за $8 милиарда с руската
държавна петролна компа-
ния, която включваше план за
джойнт венчър за сондиране
в руските арктически води.
BP ще поиска суапът на дя-
лове да бъде деблокиран, тъй
като не включва реална биз-
нес активност в Русия, и ще
се постарае да разреши
спорните моменти с дру-
гите си партньори.

Руските милиардери, ко-
ито са партньори на BP в
TNK-BP, се възпротивиха на
сделката с "Роснефт" още
през януари. Те твърдят, че
сделката е в противоречие с
акционерната им договоре-
ност, която според тях за-
дължава BP да предоставя
бизнес възможностите в Ру-
сия първо на тях. Шведският
съд реши в четвъртък да
блокира суапа на дялове и
споразумението за съ-
вместни сондажи в руската
Арктика. Това е сериозен
удар по усилията на BP да из-
чисти репутацията си след
катастрофата в Мексикан-
ския залив.

BP обаче държи на сдел-
ката с "Роснефт". "BP ще на-

прави всичко възможно да из-
глади различията си с ру-
ските партньори, за да може
да продължи с плановете за
сондиране в Арктика в бъ-
деще", посочи компанията,
като повтори, че "TNK-BP е
основният бизнес партньор
на BP в Русия".

Русия е жизненоважен па-
зар за британския гигант,
тъй като от нея идва около
една четвърт от глобал-
ното му производство на пе-
трол, a сондажите в руските
арктически води ще са добра
възможност да увеличи ре-
зервите и добива си.

Конфликтът се отрази и

на финансовите позиции на
компанията, тъй като ру-
ските й партньори не разре-
шиха на TNK-BP да разпре-
дели дивиденти за милиарди
долари, докато спорът не
бъде разрешен. Руският
джойнт венчър вече задържа
$1,7 млрд., които дължи на
BP.

След инцидента в Мекси-
канския залив миналия април
BP бе принудена да задели
$40 млрд. за обезщетения,
като за целта трябваше да
продава активи по цял свят.
В последните месеци цената
на акциите й се възстанови
в значителна степен и но-

вият изпълнителен директор
Робърт Дъдли успя да въ-
звърне доверието на инве-
ститорите. Той работи по
над 30 проекта в цял свят, но
никой не е толкова важен,
колкото договорът с "Рос-
нефт" за сондиране в Арк-
тика.

Руските партньори твър-
дят, че акционерното им спо-
разумение задължава BP да
предложи всяко потенциално
предложение за нов бизнес в
Русия или Украйна първо на
борда на TNK-BP, преди да се
обърне сама към други инве-
ститори. За суапа на акции и
арктическите проекти с
"Роснефт" Дъдли е прегова-
рял директно с държавния ги-
гант.

Руските партньори поис-
каха от BP да анулира дого-
вора и да позволи на TNK-BP
да я замести при същите
условия. BP притежава 50%
от джойнт венчъра и ако
реши да приеме предложе-
нието, ще запази половината
от стойността на първона-
чалното споразумение. Пред-
ставителите на BP в борда
на TNK-BP гласуваха срещу

предложението на 12 март,
но в момента всички изча-
кват. "BP сгреши, като съ-
знателно пренебрегна усло-
вията по акционерното спо-
разумение, твърди Стан По-
ловец, главен изпълнителен
директор на AAR. Очакваме
Боб Дъдли да положи нужните
усилия да разреши пробле-
мите и да възстанови загу-
беното доверие."

Решението на съда е
крачка назад за руското пра-
вителство, което избра BP
за първия си голям проект за
сондаж на петрол в офшор-
ните полета в Арктика с ар-
гумента, че опитът й в бор-
бата с нефтения разлив в
Мексиканския залив доказва
възможностите й да се
справя в критични ситуации.

BP и "Роснефт" сега ще
трябва да намерят начин да
спасят сделката. Докато BP
даде знак, че е склонна на
компромис, "Роснефт" може
да използва контактите си с
правителството, за да при-
тисне руските партньори в
TNK-BP бързо да разрешат
проблема, за да могат да за-
почнат офшорните сондажи

по план още това лято.
Анализатори от Уол-

стрийт посочват, че BP ще
сондира в Арктика незави-
симо от пречките. Според
някои BP вероятно ще трябва
да вкара партньорите си от
TNK-BP в сделката, което оз-
начава разводняване на евен-
туалната й печалба. Според
други руските партньори в
TNK-BP просто се опитват
да принудят BP да купи дяло-
вото им участие.

"Не можете да прогнози-
рате изхода от мача в тре-
тия ининг, тъй като деве-
тият е още далеч, казва
Марк Гилман от Benchmark
Company. Ще постигнат до-
говореност. Остава да ви-
дим как." А Фадел Гайт от
Oppenheimer & Company
смята, че с подкрепата на
премиера Владимир Путин
сделката между BP и "Рос-
нефт" ще оцелее: "Въпросът
не е дали, а как. Съпротивата
е начинът на TNK да принуди
BP да си откупят акциите.
Това е тяхната изходна
стратегия."

■■ По в. "Ню Йорк таймс"
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Първият японец, на когото Fi-
delity повери разширяването
си в Токио през 1969 г., все
още заема поста си, макар че
е над 70-годишен, пише Том
Стивънсън от Fidelity. Разго-
варях с Курамото сан за
ужаса в Тохоку и някои исто-
рически факти. Поскъпва-
нето на петрола през 1973 г.
удари тежко Япония, която
зависеше от вносни енерго-
носители. Между 1956 г. и
1973 г. Япония постигна сре-
ден годишен ръст от 9,1%,
който падна до 3,7% между
1974 г. и 1990 г. - напомняне,
че шеметният ръст на но-
вите икономики няма да е ве-
чен. Япония успя да преодолее
шока и постигна здравосло-
вен, макар и по-бавен ръст в
продължение на още 16 го-
дини. През трите години
преди петролната криза Nik-
kei Dow (сегашният Nikkei
225) скочи от около 2000 до
5000. След това падна до
3350, но скочи почти двойно
през втората половина на 70-
те, когато Япония се
устреми към титлата на
най-ефективен производител

в света.
Разходите за възстановя-

ването сега ще бъдат поне
1,5 пъти по-големи от тези
след земетресението от
Ханшин, което бе най-скъ-
пото природно бедствие до-
тогава. И двата региона ос-
игуряват около 4% от япон-
ския БВП, но в Тохоку работят
много важни доставчици на
електронни компоненти. Има
риск от проблеми с енергий-
ните доставки. Ядрената за-
плаха ще добави допълните-
лен възходящ натиск върху
петрола. Всичко това се при-
бавя към структурни недо-
статъци като дълга полити-
ческа нестабилност, недо-
стиг на суровини и редки ме-
тали и национален дълг от
над 200% от БВП. Защо то-
гава смятам, че Япония е
добра възможност? 

Първо, тя е в много по-
добри позиции от която и да
била друга развита иконо-
мика да извлече ползи от по-
дема в Китай и в азиатските
развиващи се пазари. Преди
едно поколение азиатските
износители експортираха за

САЩ толкова, колкото и по-
между си. Днес износът за
Азия е над три пъти по-голям
от този за Америка, а Япония
е в центъра на този блок. В
края на 80-те години 40% от
японския износ отиваше в
САЩ и около 10% - в Китай.
Днес една четвърт отива в
Китай и около 15% - в Аме-
рика. Маржовете на печал-
бите от бизнеса с Китай
също са много по-големи от
тези с Европа и САЩ. Търсе-
нето на японски промишлени
стоки ще остане високо в
регион, в който броят на до-
макинствата с доход над $10
000 ще скочи от 120 млн. до
520 млн. между 2008 г. и 2020
г. Второ, несигурността и
структурните недостатъци
са калкулирани в цената. По-
следната пазарна корекция
означава, че японските акции
се търгуват средно 12 пъти
над очакваната доходност
тази година. Акциите на по-
вечето борсово листнати
японски фирми се търгуват
под реалната им стойност. 

■■ По в. "Дейли телеграф"

КОНФЛИКТ

■ Шведски съд блокира споразумението по искане на руските партньори в джойнт венчъра TNK-BP

Защо бедствието в Япония 
е шанс за инвеститорите?

ПЕРСПЕКТИВИ

■ Несигурността и структурните недостатъци са донякъде
калкулирани в стойността на акциите

Изпълнителният директор на BP Робърт Дъдли (на снимката
вдясно) е сгрешил, като е преговарял директно с "Роснефт"
(на снимката вляво е президентът й Едуард Худайнатов), без
да се обърне към партньорите си от TNK-BP.

СНИМКА: ЕПА/БГНЕС

BP иска да спаси
сделката с "Роснефт"



14 Интервю КЛАСА Понеделник 28 март 2011 г.

Евгени Гаврилов
e.gavrilov@klassa.bg

Господин Стефанов, само
финансово-икономиче-
ската криза ли е причината
за спада на инвестициите у
нас?

Най-хубавото време за
българските инвестиции
е бил периодът 2005-2009
г. Тогава са направени 75%
от тях. Това, което не се
казваше досега, е, че те
са били основно в три сек-
тора - финанси, търговия
и недвижимост. Там са
концентрирани 60-80% от
всички инвестиции в
страната. Оставям на-
страна въпроса, дали това
е добре или зле. По-важ-
ното е, че тези три сек-
тора зависят много от
финансирането в свето-
вен мащаб. Инвестициите
във финансовия сектор
най-общо означават прех-
върляне на пари от чуж-
дите банки в друже-
ствата им в България.
След това тези пари се
раздават като фирмени и
потребителски заеми и
ипотеки.
Инвестициите в недвижи-
мост са офисите и апар-
таментите, които се
строят и купуват със съ-
щите тези заеми. Инве-
стициите в търговия
представляват оборот-
ните средства на търгов-
ските вериги. Така че и
трите сектора много за-
висят от възможността
за финансиране.
Преди кризата беше много
лесно да се намерят пари -
чрез борсите, капитало-
вите пазари и банките.
Кризата спря тази въ-
зможност и затова тя се
усети най-силно в тези
области. През миналата
година инвестициите във
финанси у нас са най-ниски
от 2002 г. насам, а в про-
мишлеността те оста-
наха сравнително по-
стоянни. Предварител-
ните данни показват, че
инвестициите за мина-
лата година са били 1,350-
1,6 млрд. евро. От тях
1,150 млрд. евро са извън
финансите, недвижимо-
стите и търговията, а ос-
новно в промишлеността
и енергетиката. Те и в
предишни години са пак
толкова, около 1-1,5 млрд.
евро. Разбира се, трябва
да изключим 2006 и 2007 г.,
когато инвестициите в
промишленост, енерге-
тика и телекомуникации
са 2-2,5 млрд. евро.

Можем ли да говорим за
преструктуриране на инве-
стициите през последните
години?

Действително се наблю-
дава такъв процес. Като
абсолютна стойност ин-
вестициите наистина на-
маляха от 6-7 млрд. евро в
най добрите години до
1,35-1,6 млрд. евро през
2010 г. Кризата ще прена-

сочи вложенията към инду-
стрии, които са сравни-
телно устойчиви. Това са
промишлеността и енер-
гетиката.

Какъв е вашият прочит на
официалната статистика?
БНБ обяви, че за януари има
почти 100% ръст на инве-
стициите в сравнение с ми-
налата година.

През миналия януари те са
били 57 млн. евро, а сега са
103 млн. евро. Това може
само да ни радва, но все
пак не трябва да забра-
вяме, че базата за сравне-
ние е твърде ниска. Съжи-
вяването е от ноември и
декември, когато са напра-
вени 40% от инвестици-
ите за цялата минала го-
дина. Тогава е имало 240
млн. евро инвестиции в
промишлеността. Забе-
лязва се и леко раздви-
жване в областта на фи-
нансите. Вложенията през
последните два месеца на
миналата година там са
165 млн. евро. Може да се
каже, че излизаме от чер-
ната дупка. Преките чуж-
дестранни инвестиции
трябва да бъдат дълго-
трайни. Това е разликата
от портфейлните инве-
стиции. Официалната
статистика няма как да
прецени доколко е дълго-
трайна една инвестиция.
МВФ е приел принципа, че
щом в една фирма има 10%
чуждестранно участие,
инвестицията е дълго-
трайна. Няма как да се
пита всяка чуждестранна
фирма, като получи пари
от чужбина, за какво ще ги
похарчи - за нещо, което
ще трае сто години, или
за нещо друго.

Има ли някакво разме-
стване в класацията на
държавите инвеститорки
у нас?

Статистиката показва,
че наистина има разме-
стване. Напоследък най-
голям голям инвеститор у
нас е Холандия, но се
оказва, че парите, които
идват оттам, не са на хо-
ландски фирми, а на компа-
нии от всякакви други дър-
жави. Просто те са из-
брали да открият свои
офиси в Холандия заради
добрия бизнес климат
там. Кипър е другият при-
мер в това отношение.
През миналата година най-
много инвестиции са из-
лезли от България към Ав-
стрия. В същото време в
началото на тази година
85% от инвестициите у
нас са от австрийски ком-
пании. Възприетата ме-
тодология отчита послед-
ната държава, от която
фирмата майка е изпра-
тила парите у нас. И ако
една фирма има офиси в
Германия, Франция и Ита-
лия и изпрати пари от гер-
манския си офис, това се
смята за германска инве-
стиция. Миналата година
имахме случаи, когато
една и съща фирма с офиси
в различни държави пре-
вежда пари от различни
места и това се смята за
инвестиция от различни
държави, макар че става
дума за една и съща фирма
и за едно и също мени-
джърско решение.

Кои ще бъдат най-перспек-
тивните сектори за инве-
стиции занапред?

Мисля, че това са енерге-
тиката, машиностро-

енето, телекомуника-
циите, IT секторът и аут-
сорсингът. По принцип
няма лоши инвестиции, но
това са по-малко спекула-
тивни сектори. Очаквам
през тази година енерге-
тиката, промишлеността
и услугите да привлекат
най-много чужди капитали,
поне докато не се възста-
новят световните финан-
сови пазари. Има и доклад
на Световната банка и
американски консултант-
ски фирми, който показва,
че електрониката, елек-
тротехниката, химията,
земеделието, хранител-
ната индустрия и транс-
портното машиностроене
са най-перспективни за
инвестиции в България.
При нас все по-често има
запитвания от фирми, ко-
ито искат да направят
вложения в земеделието и
преработвателната про-
мишленост.

Коя според вас е идеалната
инвестиция?

Характеристиките обик-
новено се свързват с
това, колко пари са влезли
в страната и колко ра-
ботни места са открити.
Затова за мен идеалната
инвестиция е тази, която
открива работни места
за висококвалифицирани
специалисти. Такива са
"Хюлет Пакард" и "Либхер".

Очаквате ли някакво прена-
сочване на инвестицион-
ните потоци заради послед-
ните събития в Северна
Африка и Япония?

Имахме няколко запитва-
ния от фирми, които са
правили бизнес в Северна
Африка, за възможно-

стите да се пренасочат
към България. Нещата са
все още на много ранен
етап и не мога да преценя
колко от тези фирми ще
вземат решение да дой-
дат у нас. Хубавото е, че
ние нямаме лош имидж, но
много фирми просто не
знаят за България. На-
истина ние имаме най-ни-
ски данъци в Европа, тука
правенето на бизнес е
сравнително евтино, но,
общо взето, само ние си
го знаем това, а не по
света.

В тази връзка подготвяте
ли някакви кампании, които
да увеличат тази разпозна-
ваемост на страната?

До средата на следващия
месец очаквам да обявим
няколко обществени поръ-
чки по Оперативна про-
грама "Конкурентоспособ-
ност". Едната ще бъде за
организиране на презента-
ции в десетина държави
през следващите две го-
дини, като представим
секторите у нас, които са
най-добри за инвестиции.
Ще организираме различни
конференции, партньори в
които ще ни бъдат све-
товни медии. Освен това
ще обявим и поръчка за из-
работването на нови ре-
кламни материали, за-
щото определено има де-
фицит в това отношение.

Необходими ли са промени
на правилата, за да се акти-
визира инвестиционният
процес?

Наистина има още неща,
които могат да се напра-
вят. Миналата година
през юли влязоха в сила
промените в Закона за ин-
вестициите, където бяха
намалени праговете за ин-
веститор клас "А" и клас
"В". за да се помогне на по-
вече фирми. Транспортът
и логистиката бяха вклю-
чени към секторите за на-
сърчаване. Въведена бе и
нова категория - приори-
тетни проекти. За да по-
лучи такъв статут, да-
дена инвестиция трябва
да е най-малко за 100 млн.
лв. за три години и след
края на нейната реализа-
ция да бъдат открити 200
нови работни места. Има
3-4 проекта, които канди-
датстват за този ста-
тут.
Но може да се направи и
още. В момента основ-
ната помощ за инвести-

торите е свързана с въ-
зможността те да купят
държавна или общинска
земя без търг, с помощта
при изграждането на при-
лежащата инфраструк-
тура и с държавната под-
крепа при подготовката
на кадри. Проблемът е, че
нито една от тези по-
мощи не е напълно гаран-
тирана. Примерно прави-
телството не може да
каже на даден инвести-
тор, че получава точно
определен терен, защото
този въпрос в повечето
случаи се решава от об-
щинските съвети. Освен
това все още нямаме кон-
кретни стимули за перс-
пективните сектори, за
които вече стана дума.
Общо взето, IT фирмите
не се интересуват от
земя и инфраструктура. За
тях много по-интересни
са мерките, които стиму-
лират заетостта в сек-
торите с висока добавена
стойност.

Можем ли да говорим за от-
лив на инвеститори?

Мисля, че няма повод за
безпокойство. Нормално е
в световен мащаб някои
компании да продават биз-
неса си. Нищо лошо няма,
че италианската "Енел"
продава на американци
мощностите си в "Ма-
рица-изток". Тревожно ще
бъде, ако тези мощности
не работят. Тази тема
беше актуална през мина-
лата година, когато инве-
стициите драстично на-
маляха. Но истината е, че
никой от големите инве-
ститори не напуска стра-
ната. През миналата го-
дина около 3500 фирми са
инвестирали у нас или са
изнесли инвестиции от
България.

Какво трябва да направи
един чужд инвеститор,
който иска да стъпи в Бъл-
гария?

Това е ролята на нашата
агенция - да помага с ин-
формация и конкретни кон-
такти с администра-
цията и различни консул-
тантски фирми. Ние се
стреми да бъдем първата
точка за контакти. На-
шите услуги са безплатни.
Целта ни е да бъдем по-
средници между държав-
ната администрация, кон-
султантските фирми в
различни области и потен-
циалните инвеститори.

БОРИСЛАВ СТЕФАНОВ, ИЗП. ДИРЕКТОР НА БЪЛГАРСКАТА АГЕНЦИЯ ЗА ИНВЕСТИЦИИ

■ Въпреки добрите условия, които предлага за правене на бизнес, България все още трудно се разпознава навън

СНИМКА: КОНСТАНТИН ВЕЛКОВ

Големите инвеститори 
не напускат страната
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Борислав Стефанов има бакалавърска степен по бизнес адми-
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дружество на "Автоваз"), което развива бизнеса с авточасти
на "Лада". Работил е и в Daimler Chrysler-Дубай. От една година
оглавява Българската агенция за инвестиции.
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1. Български Великден 
в Рим

На българския Великден имате въ-
зможност да присъствате на бъл-
гарска източноправославна Велик-
денска литургия в църквата
"Свети Винченцо и Анастасий",
предоставена на българите от
папа Йоан-Павел Втори.

2. Музикален фестивал
в Люцерн 

Градът се намира в Централна
Швейцария и е невероятно красиво
градче. Фестивалът за Великден се
провежда до 5 април и е посветен на
творчеството на велики компози-
тори. Ето какво можете да видите -
ренесансовия дворец "Ам Рун", пло-
щад "Хиршен" с къщата "Голденер
Адлер", площад "Вайнмаркт", мостът
"Капелбрюке" - символ на града.

3. Цветя и удоволствия
на остров Крит

Топла и цветна дестинация, къ-
дето на Великден жителите па-

лят свещ в църквата и после я но-
сят до вкъщи, като се стараят да
не загасне. 

Гърците на остров Крит посре-
щат Великден с печено агне с мас-
лини и грозде и червено вино. Ако
изберете за Великден да посе-
тите това място ще узнаете за
много интересни местни тради-
ции и обичаи.

4. Срещи с историята 
в Дубровник

Невероятна атмосфера зад кре-
постните стени на Дубровник -
много история, култура, красота,
неповторими природни и архитек-
турни композиции, музеи, гале-
рии... 

Екскурзията до Черна гора
среща с друга европейска страна,
с изумителната красота на Ко-
торския залив, Богородица на ска-
лата. 

Незабравими впечатления
оставя и Корчула - островът, за
който се носят най-много легенди,
смятан за родно място на извест-
ния пътешественик и писател

Марко Поло, островът на рицари,
рибари и каменоделци...

5. Духът на Агата 
Кристи витае 
в Истанбул 

Ако посетите хотел "Палас", къ-
дето Агата Кристи написва кни-
гата си "Убийство в Ориент ек-
спрес", ще прекарате незабравим
Великден. Сградата в стил рококо
е дело на френско-турския архи-
тект Александър Валори, живял и
роден точно в годините на Иван
Вазов, а именно1850-1921 г. Сгра-
дата е наистина впечатляваща и
освен ориенталските елементи в
нея има елементи и на ар деко и на
ар нуво. В стаите му са отсядали
често пътниците на "Ориент ек-
спрес", който, както е известно, е
пътувал от Париж до Истанбул.
Самата Агата Кристи през 30-те
години на миналия век често е
придружавала съпруга си, архео-
лога Макс Малоуън, по време на
пътуванията му до страните от
Близкия изток.

Свободни легла няма! С този кате-
горичен отговор туроператорите
в Медина дел Кампо връщат тури-
стите, решили да посетят исто-
рическото испанско селище край
Валядолид през Страстната сед-
мица. Всичко е препълнено, заети
са дори така наречените селски
къщи [casas rurales], които през по-
следните години са на мода заради
ниските цени на нощувките. Любо-
питни пътешественици от целия
свят се стичат насам и тръгват
по стъпките на Фани Хорн и отец
Ередия - героите на Димитър Ди-
мов от романа "Осъдени души",
чието действие се развива точно
по тия места. Причината е про-
ста - в продължение на три ме-
сеца местният туризъм разтръби
по света, че възобновява в автен-
тичния им вид пасхалните проце-
сии от миналото. И към Медина

дел Кампо потече река от рели-
гиозни поклонници и обикновени
туристи. Основната притега-
телна атракция безспорно е за-
мъкът Мота, една от най-страхо-
витите крепости в цяла Испания.
Някога тук са се провеждали 50-
дневни търговски панаири през
пролетта и есента, което офор-
мило Медина дел Кампо като го-
лямо търговско средище. Тук са
пристигали търговци от Африка,

Италия, Франция, които предла-
гали различни стоки - от мерино-
сова вълна до чисто изкуство.
Крепостта Мота най-вероятно
била издигната през XII век и е слу-
жела като вила на богат мюсюл-
мански търговец. Преди това на
мястото е имало по-ранна кон-
струкция, най-вероятно издигната
от маврите, а преди това - от ри-
мляните. През XIII и XIV век продъл-
жава укрепването на замъка

Мота, но така, както се е запазил
до наши дни, той е бил конструи-
ран през XV век. По-късно кралица
Исабел, която била една от като-
лическите монарси, разпоредила
изграждането на външните стени
на Мота, като възложила проекти-
рането и издигането им на двама
арабски майстори.

В началото на XX век замъкът
Мота е в окаяно състояние, като
стените му се рушат, падат по-
криви, а интериорът му е бил
опразнен. Благодарение на генера-
лисимус Франко крепостта е ре-
ставрирана. А в наши дни тя е
център на богат културен живот.

Великденските процесии са голя-
мата жива атракция на Медина
дел Кампо. Те са документирани
още от 1411 година, Малки и го-
леми, мъже и жени се включват
днес в живописното зрелище. Уче-
ници от всички местни училища
репетират за шествията още
през февруари и март. Шият се
помпозни и ефектни облекла - с
дълги мантии, качулки и наметала.
Процесиите носят на ръце изобра-
женията на Христос, цели библей-
ски сцени, изработени в есте-
ствена големина. В дните на
Страстната седмица всяка вечер,

когато падне мрак, процесиите
тръгват с барабанен съпровод из
улиците на Медина дел Кампо.
Всеки се опитва да бие яко по ба-
рабана, който е провесен на
шията му. От това блъскане ко-
жата на барабаните се обагря в
кръв. Само че всички казват, че
раните от тия удари завяхват
много бързо. Няма досега участ-
ник в процесиите, който да се е
оплакал, че си е наранил ръката. 

Великденската традиция на Ме-
дина дел Кампо е толкова силна, че
привлече вниманието и на големия
музей Museo de la Semana Santa
Marinera във Валенсия, който по-
кани участници в процесиите да
демонстрират майсторството си
и във Валенсия. Гостуването на
Медина дел Кампо в големия вален-
сиански музей е истинско ку-
лтурно събитие за града, което
също привлече многобройни тури-
сти. Оркестърът на общинската
музикална школа в Медина дел
Кампо закрива фиестите във Ва-
ленсия с ефектен концерт. До 10
април във Валенсия ще продължат
тържествата с участието на ак-
тьори любители от Медина дел
Кампо, които демонстрират ве-
ликденската традиция. 

КУЛТУРЕН ТУРИЗЪМ

Пет топдестинации за Великден
СПОРЕД GATOPARDO

Любопитни поеха по стъпките
на Фани Хорн и отец Ередия

Ивайло Харалампиев
Медина дел Кампо
специално за "Класа"

Рим е привлекателен по всяко време на годината, но през великденските
празници настроението там е неповторимо.

■ Страстната седмица напълни хотелите в Медина дел Кампо

Процесиите по време на Страстната седмица превръщат Медина дел Кампо в една от най-атрактивните туристически дестинации за Великден.
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"Интелигентна
енергия Европа"
разпределя €67 млн.

Програма "Интелигентна
енергия Европа" ще разпре-
деля 67 милиона евро за 60
проекта в областта на
енергийната ефективност
(12 млн.евро), възобновяе-
мите енергийни източници
(16 млн.евро), устойчивия
транспорт (12 млн.евро) и
интегрираните инициативи
(27 млн.евро), в т.ч. местно
енергийно лидерство и мо-
билизиране на местни енер-
гийни инвестиции. Край-
ният срок за кандидат-
стване е 12 май, обяви Аген-
цията за икономическо ра-
звитие при представянето
на програмата във Варна.

Започнаха Дни 
на България 
в Йордания

Над 30 наши фирми от хра-
нителната индустрия, воен-
ната промишленост и енер-
гетиката участват в започ-
налите Дни на България в
Йордания. Те са организирани
от Българо-йорданската ка-
мара за икономическо съ-
трудничество и БТТП. На-
чело на нашата делегация в
Йордания са министърът на
земеделието и храните Ми-
рослав Найденов и зам.-мини-
стърът на икономиката,
енергетиката и туризма Ев-
гени Ангелов. Идеята е по
време на дните представи-
телите на българския бизнес
да осъществят делови кон-
такти с йорданските си ко-
леги, поясниха организато-
рите.

Италианска фирма
с най-ниска цена за
лот 1 на "Марица"

Италианската "Кооператива
Муратория Чементисти -
Чи.Ем.Чи.Ди.Равена" предложи
най-ниска цена от 133,130
млн. лв. без ДДС за строи-
телство на лот 1 от маги-
страла "Марица". Общо 7 це-
нови предложения бяха отво-
рени в Агенция "Пътна ин-
фраструктура", а 5 от
участниците бяха отстра-
нени от процедурата. Кон-
сорциум "Марица 1" даде
138,850 млн. лв. за изпълнение
на обществената поръчка,
което я нареди на второ мя-
сто. След нея остана гръ-
цката "Актор" в оферта от
139,600 млн. лв. Обединение
"Марица 1" и сдружение "Ма-
рица-Алпин-СК-13" с мини-
мална разлика се наредиха на
четвърта и пета позиция
съответно с оферти от
139,700 млн. лв. и 139,777 млн.
лв. Втората гръцка компания
в търга - "Терна", предложи
154,510 млн. лв., а с най-високо
ценово предложение в проце-
дурата е консорциум "Щра-
баг България- Марица 1"-
187,383 млн. лв. Извън уча-
стие останаха две италиан-
ски сдружения, "Джей Енд
Джи Пи Авакс", консорциум
"Рубау-Софстрой" и тур-
ската "Мапа Иншаат".

НОВИНИ

Рая Атанасова
raya.atanasova@klassa.bg

Местните власти в регио-
ните по Дунав, като Свищов,
Тутракан, Силистра, Русе,
Шумен, вече започват да
търсят предимствата да се
намират до река. Всеки от
градовете пробва варианти
за справяне с икономиче-
ската криза и трудностите
при усвояване на сред-
ствата по еврофондовете
поотделно. Свищов разчита
на няколко основни бизнеса -
на "Свилоза" на Красимир Да-
чев, на инвестициите на
румънския бизнесмен Йон Ни-
колае, собственик на вто-
рата по икономическо значе-
ние румънска фирма "Интер
агро", и на студентите. От
няколко месеца вече пуснаха
и ферибота до Зимнич, фи-
нансиран от Николае, който
се движи на всеки четири
часа. Местните бизнесмени
коментират, че все още
няма голям ефект от тури-
стите в района, нито в ожи-
влението на икономиката.
Това обаче ще се промени,
защото разстоянието до
северната съседка се скъ-
сява с около 200 км, тъй
като не се минава през Ду-
нав мост, твърди Венцислав
Евтимов, собственик на ре-
сторант "Свищов". Сферата
на услугите - хотели, ресто-
ранти, кръчми, дискотеки,
също се развива много добре
заради големия брой сту-
денти, населението на града
се е увеличило с 1/3 (12 000).

Като цяло общината е фи-
нансово стабилна и безрабо-
тицата е най-ниската в
областта (8,03% през фев-
руари при средно 9,34% за
страната), съобщи кметът
на града Станислав Благов.
Проблемна е реализацията
на проектите по еврофондо-
вете, а най-сериозният въ-
прос е свързан с пътищата
и водния сектор, казва за-
местникът му Емил Дими-
тров. 

Сред дунавските градове
Русе е най-малко активен по
отношение на туризма ма-
кар в края на миналата го-
дина да получи крайбреж-
ната алея и пристанището
си.

Местните хора се оплак-
ват, че туристите от круи-
зите минават транзит през
града и отиват към Варна и
Велико Търново. Обиколните
турове по същия начин пре-
небрегват речния град.

По пътя за Силистра

трябва да поемете пътя за
Тутракан и да посетите
града на рибарите. Общи-
ната търси пари по програ-
мите за туризъм за възста-
новяване на пет от къщите
в рибарската махала. Градо-
вете по Дунав са опасани с

крепостни стени, които
местните власти трябва да
възстановят. Общината
подготвя проект за техни-
ческа помощ по "Околна
среда". Проектите за транс-
гранично сътрудничество
вървят бавно и това е една

от нереализираните ни
мечти, посочи заместник-
кметът Иван Недев.

Най-големият проблем на
речните ни населени места
е липсата на финансиране за
културно-историческите па-
метници. Тук от години му-

зеят не работи, защото по-
кривът му тече. В региона
има и скални светилища,
много по-стари от тези в
Иваново, които вече са от-
крити, но не са достатъчно
проучени. Общинските вла-
сти се справят както могат
и се спасяват поединично.
Още по-трагичен е случаят
с римската гробница от
средата на IV век, изцяло
изографисана.

Според местната управа
причината за слабата попу-
лярност на града е освен от-
далечеността от София,
така също и липсата на
добре развити връзки с Буку-
рещ. Една от надеждите все
пак е да започне да се ра-
боти по дългоочаквания про-
ект за мост "Силистра-Кълъ-
раш", още повече че само
преди седмица обществе-
ната поръчка за консултант
по проекта беше обявена.
Крайбрежната ивица е дър-
жавна собственост, държа-
вата не прави нищо за сто-
панисването й, а общините
са с вързани ръце. Друг про-
блем е, че не можем финан-
сово да обслужваме проек-
тите си, обясни Веселин Ан-
дреев, зам.-кмет. Искаме и
пътническото пристанище,
което сега се управлява от
държавно предприятие. Не
оставяме надеждата за
транспортна връзка на юго-
изток Силистра-Шумен-Ям-
бол-Лесово-Хамзадбейли
(Турция), посочи Андреев. Си-
листра е първото дунавско
пристанище на 375 км от
делтата, което може да има
огромно икономическо значе-
ние, коментира и туропера-
торът Теодор Велев. 

В Шумен също търсят ва-
рианти да увеличат популяр-
ността на своите обекти.
Тази година сами ще органи-
зират 1330 г. от създава-
нето на българската дър-
жава, което ще е съпрово-
дено с много събития. Проуч-
ваме възможността да полу-
чим единствения конезавод в
България- "Кабиюк". Шумен и
Велики Преслав, където са
първите две столици на бъл-
гарското царство, подго-
твят редица амбициозни
проекти. Една от тях е да
направи атракция на Пре-
слав "Шоу, звук и светлина".
Шумен пък предвижда да въз-
станови Мадарския конник.

Хората от Свищов през
Русе, Тутракан, Силистра,
Шумен ще ви кажат, че за да
стигнете, трябва да сте
тръгнали точно за тук.

РЕГИОНИ

■ Североизточният регион търси варианти за развитие в еврофондовете, туризма, 
корабоплаването, рибарството

Градовете по Дунав 
започват плавно да обръщат
бизнеса си към реката

Какво можем да посетим в близост?

В Свищов, Града на 100-те първи неща,
както се хвалят местните, може да посе-
тите къщата музей на Алеко Константи-
нов. Не забравяйте да питате какво още
може да видите в близост - не е малко. Това
са още етнографският музей, къщата на
българския бит, църквата на Колю Фичето,
крепостта Калето, организира се фестивал
на античното наследство заради лагера на
римските легиони в Нове... Разходката към
Русе е също толкова приятна. По пътя може

да посетите средновековния град Червен и
Ивановските скални църкви. Не пропускайте
също красивия скален Басарбовски манастир
и пещерата Орлова чука. Може да напра-
вите разходка по Лом с кану, обикаляйки най-
хубавите места на околността. В Русе пък
има над 40 къщи паметници на културата,
сред които къщата на Захарий Стоянов, на
Никола Обретенов, позната като къщата на
Баба Тонка, къща на русенския бит Калиопа,
музей на транспорта. В близост до край-
брежната ивица на Русе пък се намира и
римската крепост Сексагинта Приста от
времето на император Траян (втората по-
ловина на I век). До нея се намира уникално
бомбоубежище от 1940 г. В Тутракан се на-
мира единственият в страната музей на
лодката "Дунавски риболов и лодкостроене".
Най-хубаво е в началото на юни, когато се
появява остров Тутракан. Следващата
спирка задължително трябва да е резер-
ватът "Сребърна". Римската гробница в Си-
листра от 30 години е затворена, защото
влагата разрушава стенописите й. Много
българи още не са били в с. Свещари, където
се намира уникалната гробница на тракийския
цар Дромихет с няколко надгробни могили. Въ-
преки това 80% от туристите са българи. В
района на архитектурния резерват "Сборя-
ново" има 103 могили, тук се намира и гробни-
цата Демир Баба Теке.

Дунавските градове все още не използват изцяло възможностите на реката. В края на 2010 г.
тръгна фериботът Свищов-Зимнич (вляво), а Силистра вече задвижи проекта за мост с
румънския град Кълъраш.

Голяма част от културно-историческите ни обекти не разполагат с достатъчно средства за
реставрация и за поддръжка. Експонатите в Регионалния исторически музей в Русе се
посещават от 22 000 души годишно при 530 000 посетители в музея във Варна. 

Очаква се 12 000 туристи да видят тракий-
ската гробница и могилите в с. Свещари.
Гробницата впечатлява с различните образи
на 10 жени, а могилите - с плъзгащи се врати
на входа.
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Людмила Куюмджиева
ludmila.kuiumdjieva@klassa.bg

Г-н Добрев, какво е състоя-
нието на лизинговия пазар и
какви са перспективите
пред сектора през тази го-
дина?

Положителната тенденция
на лизинговия пазар е, че
през последното тримесе-
чие на 2010 г. обемът на
нов бизнес е най-висок
спрямо първите три три-
месечия на изминалата го-
дина - близо 242 млн. лв.
Такъв беше обемът на но-
вия бизнес и през послед-
ното тримесечие на 2009
г. Това ни дава основание
да вярваме, че тенден-
цията на спад в новия биз-
нес вече е преодоляна. От
началото на тази година
има и оживление в търсе-
нето на лизингово финанси-
ране от страна на клиен-
тите.

Последната статистика на
БНБ показва, че вземанията
на лизинговите компании
намаляват с 950 млн. лв. за
година. Смятате ли, че през
тази година трендът ще се
обърне и хората ще започ-
нат отново да купуват
стоки на лизинг?

Намаляването на взема-
нията на лизинговите ком-
пании се дължи основно на
естествената амортиза-
ция на портфейлите и за-
нижената през последната
година активност по от-

ношение на сключване на
нови лизингови договори.
Дали ще се обърне трен-
дът, зависи от това, до-
колко интензивно фирмите
ще започнат да правят ин-
вестиции и хората да уве-
личават покупките на ав-
томобили. Лизинговият па-
зар не е изолирана система
и е пряко зависим от об-
щото икономическо разви-
тие в страната.

Кои сектори ще бъдат дви-
жещи през годината и смя-
тате ли, че в обозримо бъ-
деще ще можем да видим ни-
вата отпреди кризата?

Забелязваме оживление в
сектора на международния
транспорт и респективно
лизингът на товарни авто-
мобили и ремаркета през
последното тримесечие на
2010 г. вече отбеляза не-

малък ръст. През миналата
година лизинговите компа-
нии навлязоха по-активно и
в сегмента на селскосто-
панските машини, но без-
спорно най-сериозно разви-
тие претърпя лизингът на
недвижими имоти, който
постигна трикратен ръст
спрямо 2009 г. Все още
един от традиционните
лизингови пазари - този на
леки автомобили, предстои
да се активизира.

Какви преференции предла-
гат компаниите сега, за да
запазят и привлекат нови
клиенти?

Лизинговите компании
привличат нови клиенти
чрез предоставяне на пре-
ференциални лихвени рав-
нища, по-дълги срокове, по-
ниски аванси, по-бързо
одобрение и др.

Преди началото на кризата
имаше лизингови компании,
които проявяваха засилен
интерес към имотния сек-
тор. Какво е положението в
момента и кои сегменти от
пазара на имоти оценявате
като перспективни?

Лизингът на недвижими
имоти през 2010 г. по-
стигна сериозен ръст
спрямо 2009 г. Популяр-
ността му се засилва, за-
щото той предоставя на
фирмите дългосрочно фи-
нансиране до 15 години и
повече, което е много до-
бър инструмент за опти-

мизиране на паричните по-
тоци. Същевременно т.
нар. обратен лизинг, при
който лизинговата компа-
ния купува даден недвижим
имот от фирма и й го пре-
доставя обратно на лизинг,
е добър вариант да се
освободят вече вложени
средства, които да се из-
ползват за нови инвести-
ции или за оборотни нужди.
Лизинговите компании
като цяло се насочват към
търговски имоти - мага-
зини, офис сгради, логи-
стични центрове, складови
бази и др. активи, които ге-
нерират приходи за обслу-
жване на лизинговите вно-
ски.

Необслужваните заеми към
края на 2010 г. са 20,5% от
общия обем вземания. Какви
са очакванията ви за съ-
стоянието на проблемните
лизингови вноски? Може ли
да очакваме те да нараснат
още и какво би било притес-
нителното им ниво?

Наистина към 31.12.2010 г.
необслужваните лизинги
преминаха границата от
20%. Това обаче се дължи
не толкова на сериозно на-
растване на абсолютния
им размер, колкото на
спада на целия пазар. По-
конкретно нарастването
на необслужваните лизинги
за цялата 2010 г. е около 19
млн. лв., което не e толкова
притеснително на фона на
пазар от 4 млрд. лв.

Люси Емилова

След две години на криза про-
дажбите в луксозния сег-
мент при автомобилите все
още са на ниско ниво, но ком-
паниите в сектора очакват
възстановяване, сочи про-
верка на "Класа". Според Лъ-
чезар Георгиев, бранд мени-
джър на Audi, вече се забеляз-
ват и първи признаци на въз-
становяване на пазара. Той
коментира, че в края на 2010-
а е отчетено раздвижване,
но то не е било свързано с по-
вече доставки на автомо-
били, а с броя на сключените
сделки.

"Надяваме се, че раздви-
жването няма да е само вре-
менно явление и че 2011 г. ще
е година, в която пазарът на
нови автомобили за пръв път
от две години насам ще от-
бележи ръст спрямо предход-
ната година", прогнозира Ге-
оргиев. Според него данните
от последните месеци показ-
ват първи признаци на успо-
коение на пазара както от
страна на търговците, така
и от страна на купувачите.

Кризата се е отразила на

луксозния сегмент по същия
начин, както и на общия па-
зар. През 2008 г. Audi е до-
ставила на българския пазар
близо 900 автомобила, а през
последната - едва 365. Това е
голям спад. Подобно беше и
състоянието на пазарите в
световен мащаб, което по-
влия и на производителите и
предизвика хаос, обясни Геор-

гиев. Сега пазарът отново
трябва да се подреди. Това
важи особено за страни като
България. Относно позици-
ите в сектора Лъчезар Геор-
гиев коментира, че пазар-
ният дял на Audi през послед-
ните две години е доста ко-
леблив. Във високия клас, в
който попадат Audi, BMW и
Mercedes, в последните две

години трите марки си раз-
меняха челните места, като
през 2010 г. Audi беше на
второ място. Естествено,
целта ни е да бъдем номер
едно, позиция, която защит-
ихме през 2009 г., коментира
Георгиев.

От BMW заявиха, че за два-
надесетте месеца на 2010 г.
на клиенти са продадени 514

автомобила, или 10,45% спад
в сравнение с предходната
година. Според компанията
ръстът на автомобилния па-
зар в България през годините
от 2000 до 2008 г. във висока
степен се е дължал на либе-
рализирания достъп до креди-
тен ресурс както за физиче-
ски, така и за юридически
лица.

В някои сегменти
делът на сделките 
с финансиране 
надвишаваше 80%

Втори фактор на ръста
беше и свръхпропорционал-
ното разширение на строи-
телния сектор и високите
норми на печалба, свързани с
недвижими имоти, строи-
телство и други обвързани с
тези отрасли, обясняват от
компанията. Едва на трето
място може да бъде по-
ставен ръстът на реалната
икономика, а след това
огромният ръст на чужде-

странните инвестиции в
страната.

Според BMW през послед-
ните две години факторите
на успеха обърнаха знака на
своето действие. Спадът в
реализацията на основните
икономически субекти, осо-
бено на онези, зависими от
вътрешното потребление,
доведе до необходимост от
коренно преизчисляване на
бизнес планове, преструкту-
риране на разходи, включи-
телно на кредити, и най-ло-
шото - влошено обслужване
на съществуващи заеми и
нисък морал на разплаща-
нията, отчитат от компа-
нията. През 2011 г. ще поло-
жим допълнително усилия за
засилване на дилърската
мрежа на BMW и за продъл-
жаващо повишаване на каче-
ството на обслужване на на-
шите клиенти, обясниха от
компанията. Сред факто-
рите за ръст през годината
автомобилното дружество
залага на обновяването на
производствената палитра,
високата стойност на ко-
лите в комбинация с остатъ-
чни стойности.

СЛЕД ДВЕ ГОДИНИ НА СПАД

■ Факторите на успеха обърнаха знака на своето действие заради кризата, отчитат производители

Предстои да се активизира 
лизингът на леките коли

ДОБРОМИР ДОБРЕВ, СЪПРЕДСЕДАТЕЛ НА БЪЛГАРСКАТА АСОЦИАЦИЯ ЗА ЛИЗИНГ:

Луксозният автопазар очаква
възстановяване през 2011 г.

СЛЕД ЗЕМЕТРЕСЕНИЕТО В ЯПОНИЯ

Производството 
на 600 хил. автомобила 
в света може да спре

Автомобилопроизводителите по света може да
спрат продукцията на 600 хил. превозни средства
до края на месеца заради последствията от земе-
тресението в Япония, съобщи "Блумбърг". Причи-
ните са, че унищожителното бедствие прекъсна ра-
ботата на монтажните линии и дейността на до-
ставчиците, включително и производството на бои.
Около 320 хил. возила може да бъдат забавени, след
като производството във фабриките на Северна
Америка е засегнатo от липсата на компоненти.
Частите за машините ще се изчерпят още в нача-
лото на април, каза Майкъл Робинет, вицепрезидент
на IHS Automotive, базирана в Лексингтън, щата Ма-
сачузетс. Следващата вълна от затворени предпри-
ятия ще настъпи, когато се изчерпят запасите на
вече произведени части, допълни той.
Забавянето на производството ще е факт, когато
фабриките в Северна Америка се присъединят към
останалите. Най-големият производител в света -
Toyota Motor Corp., вече съобщи, че 140 хил. машини
не са били пуснати. От Honda Motor Co. съобщиха за
46,6 хил. автомобила и камиони, както и за 5 хил. мо-
тоциклета, които също не са готови. Mitsubishi Mo-
tors Corp. е затруднена с довършването на 15 хил.
возила, докато при Ford Motor Co. засега няма загуба
на производство.
До момента Nissan Motor Co. и General Motors Co.
все още не са дали информация за очакваните заба-
вяния. От Honda, който е третият по големина про-
изводител на Япония в сектора, са заявили, че про-
дукцията на компанията в Северна Америка може да
бъде затруднена след първи април заради щетите
от земетресението, които затрудняват снабдява-
нето с автомобилни части. Според Нацуно Асанума,
който е говорител на гиганта, заводите в Охайо,
Алабама, Индиана, Канада и Мексико също може да
се окажат засегнати.
В DuPont Co., която е вторият най-голям снабдител
на автомобилна боя в Северна Америка, наблюдават
ситуацията и потенциалното влияние върху клиен-
тите на компанията. Определено ще се забележи
известно намаляване на количеството на продаж-
бите заради липсата на боя. Черните и червените
коли са изключително популярни сред потребите-
лите, смята Ребека Линдлънд, аналитик в IHS Auto-
motive.

Добромир Добрев
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Учени, водени от д-р Деймън
Тийгъл от Националния цен-
тър по океанография в
Саутхемтън, Англия, и д-р
Беноа Илдефонс от универ-
ситета "Монпелие" във
Франция, обявиха, че смя-
тат да прокопаят дупка
през земната кора и да до-
стигнат до мантията, за
да вземат проби от нея -
нещо, което до момента
остава непостижимо,
съобщи "Нешънъл джиогра-
фик".

Земната мантия е вът-
решната част от плане-
тата, която се намира
между кората и желязното
ядро в центъра й. Нейната
дебелина е около 3200 кило-
метра, а в нея се съдържат

земни скали. За тях обаче
учените нямат точна ин-
формация, тъй като разпо-
лагат единствено с онова,
което е успяло да достигне
земната повърхност с по-
мощта на вулкани. Тези
проби обаче не представля-
ват реалния състав и усло-
вията в мантията, тъй
като са били променени, до-
като достигнат до повър-
хността. Експериментът
не само ще даде повече ин-
формация за самата ман-
тия, но и за естеството на
Границата на Мохоровичич -
преходен пласт в основата
на земната кора.

За да стигнат до ман-
тията, учените ще трябва
да прокопаят дупка под оке-

анското дъно, където ко-
рата е най-тънка. Дори и
от тази позиция обаче екс-
пертите ще трябва да про-
копаят над 8 км твърди
скали. Освен това, колкото
повече напредват, толкова
по-високи ще стават тем-
пературите, които могат
да достигнат до 300 гра-
дуса по Целзий. Налягането
също може да се окаже про-
блем, тъй като ще се покачи
до 2000 атмосфери, което е
равно на 21 млн. килограма
на квадратен метър.

Ако всичко върви по план,
копаенето може да започне
през 2020 г., обяснява Тий-
гъл. От следващия месец
ще започнат изследовател-
ски мисии в Тихия океан.

Всички земляни всъщност са
марсианци? Според много
планетарни учени е възможно
животът на нашата планета
да е произлязъл от организми,
зародили се на Марс и доне-
сени с помощта на метео-
рити. Ако това е така, ин-
струментът, създаден от
учени от Масачузетския тех-
нологичен институт (МТИ) и
от Харвард, може да предо-
стави необходимите доказа-
телства, съобщи "Физорг".

За да се засекат признаци
на минал или сегашен живот
на Червената планета, ако в
действителност е вярно, че
сме свързани, обещаваща
стратегия би било издирва-
нето на ДНК или РНК и по-
специфично секвенции на
тези молекули, които са уни-
версални за всички форми на
земния живот. Това е и стра-
тегията, използвана от уче-
ните от МТИ и Харвард. Тех-
ният инструмент се нарича
SETG (от англ. - търсене на
извънземни геноми).

Идеята се базира на ня-
колко факта, които вече са

установени със сигурност.
Първо, в ранните дни на Слън-
чевата система климатите
на Марс и на Земята са били
много по-близки, отколкото
са сега, така че животът, съ-
ществуващ на едната пла-
нета, би могъл да оцелее и на

другата. Второ, около един
милиард скални отломки, об-
разувани при сблъсъци между
астероиди, са пропътували
разстоянието от Марс до Зе-
мята. Трето, доказано е, че
някои микроби са способни да
оцелеят при подобен удар и да

останат живи след пътуване
от хиляди години в междупла-
нетното пространство,
преди да пристигнат на някоя
друга планета. Има и ясни до-
казателства от последните
мисии до Червената планета,
че там е имало вода в големи

количества, както и много от
условията, необходими за под-
държането на живота. Това
означава, че условията за за-
раждането на живот на да-
дена планета и разпростра-
няването му на друга са на-
лице. Освен това орбитал-
ната динамика показва, че е
около 100 пъти по-лесно ска-
лите да пътуват от Марс
към Земята, отколкото в об-
ратната посока. Така че, ако
животът се е зародил първо
на Червената планета, ми-
кроби биха могли да пропъту-
ват разстоянието до Земята
и ние може да сме техните
наследници. Ако това дей-
ствително е така, вероятно
има важни уроци за собстве-
ния ни биологичен произход,
които бихме могли да научим,
като изследваме биохимията
на съседната на Земята пла-
нета, където биологичните
следи, изличени много от-
давна на нашата планета,
може да са се запазили в зам-
ръзналата почва на Марс.

Устройството на учените
от МТИ и Харвард ще събира

проби от марсианската по-
върхност и ще изолира вся-
какви живи микроби, които ве-
роятно ще съществуват в
тях - микробите могат да бъ-
дат запазени милион години и
все още да съдържат жизнес-
пособна ДНК. След това то
ще отделя техния генетичен
материал, който ще бъде
анализиран с помощта на
стандартни биохимични тех-
нологии, за да се търсят поз-
нати генетични секвенции.
Учените смятат, че ще от-
неме още две години, за да
бъде завършено и тествано
прототипното устройство.
SETG все още не е избран за
някоя от предстоящите ми-
сии на Червената планета, но
учените смятат, че устрой-
ството би могло да бъде
транспортирано с мисия на
сонда или роувър, оборудван с
пробивна машина. До мо-
мента на Марс не е пращан
инструмент, който спе-
циално да издирва доказател-
ства за наличието на живот
след двете сонди "Викинг" на
НАСА през 1976 г.

ХИПОТЕЗА

Пробиват дупка 
до земната мантия

ГЕОЛОГИЯ

Археолози от САЩ устано-
виха, че първите хора, които
са използвали оръдия на
труда в ежедневния си бит,
са живели на територията
на САЩ преди 15,5 хил. го-
дини, съобщи Лента.ру. При
разкопки на 60 км североза-
падно от град Остин, Тексас,
бяха открити 15 000 каменни
оръдия на труда, които са
много по-примитивни от
онези, които са използвали
първите заселници на Се-

верна и Южна Америка. Най-
древните сечива, открити
досега, са намерени в Оре-
гон и са на 14 хил. години.

За най-древната амери-
канска култура се счита ку-
лтурата Кловис, чийто раз-
цвет настъпил преди 13,2
хил. години. Хората от тази
епоха са дошли на северно-
американския континент от
Сибир и Аляска през Берин-
говия проток. Потомците
на кловисите са се придви-

жили далеч на юг и са засе-
лили и в Южна Америка. Кло-
висите са били добри май-
стори на копия, а основният
им поминък бил ловът на ма-
мути.

Антропологът Майкъл Уо-
търс заяви, че това откри-
тие разбива мита за пър-
вите заселници, а науката
се изправя пред ново предиз-
викателство - да разбере
кои са първите хора, живели
по тези земи.

Откриха най-древните оръдия 
на труда в Северна Америка

АРХЕОЛОГИЯ

Има ясни доказателства, че в ранната история на Слънчевата система Земята и Марс са си
приличали много повече, отколкото сега.

Всички ние може би 
сме марсианци
■ Учени от Масачузетс и Харвард създават инструмент, с който да проверят теорията, че животът на Земята е донесен 
с метеорити от Червената планета



КЛАСА Понеделник 28 март 2011 г. Палитра 19

N.O.H.A. и Skiller ще взривят
Sofia Live Club на 8 април с ис-
пански вокали, поднесени с
много дръм енд бейс, брейк-
бийт и истинско фламенко
звучене. Минерва, Шеви, То-
биас, Тим и Йохан от интер-
националната банда вече се
готвят за срещата си с на-
шата публика. Специално за
българските си фенове Ми-
нерва Перез сподели: "Непрек-
ъснато се стремим да обога-
тяваме звученето си. Веро-
ятно фактът, че Noise Of Hu-
man Art обединява музиканти
от различни краища на Ев-
ропа, та дори Америка, ни
прави по-интересни и отли-
чими и не ни позволява да се
ограничаваме стилово -
отворени сме към всичко, ко-
ето ни вдъхновява. Затова
новият ни албум ще изненада
много от феновете." Във връ-
зка с това Минерва допълни:
"Колаборацията ни със Skiller
се роди именно поради тази

причина - бяхме впечатлени
от него по време на турнето
си в България, решихме да
опитаме да направим нещо
заедно, импровизациите пора-
ждат страшно много нови
идеи. Впоследствие го пока-
нихме на един от концертите
ни в Прага и, повярвайте, ре-
акцията на публиката беше
повече от позитивна!" Орга-
низаторите на събитието
пък споделиха, че участието
на Skiller ще е и един от най-
изненадващите моменти на
вечерта, тъй като заедно с
N.O.H.A. ще представят
парче, специално подготвяно
за концерта в България.

Билети за концерта на
N.O.H.A. могат да бъдат за-
купени на цена 15 лв. онлайн
от eventim.bg, ticketstream.bg
и ticketplus.bg, както и от ка-
сите на трите компании в
цялата страна. В деня на съ-
битието цената на биле-
тите ще е 20 лв.

Иван Върбанов

Музейната галерия за мо-
дерно изкуство стартира
приоритетния си проект
под логото "Училище по изку-
ствата". По време на от-
криването на новата арт-
школа в събота сутринта
президентът на културното
средище на "Оборище" 10
Деница Атанасова обясни,
че образованието на децата
ще бъде основен приоритет
в дейността. Семинарите
за първия випуск на артшко-
лата ще се провеждат цело-
годишно под ръководството
на преподавателя Юлиан
Найденов. Децата са разде-
лени в две групи - от 3 до 7
години в събота и от 7-14 го-
дини в неделя.

"Да открием и отглеж-
даме млади таланти - това
е целта ни. У децата трябва
да бъдат култивирани усет
и любов към естетиката,
към модерното изкуство,
към различните видове
форми и материали. Искаме
галерията да се превърне в
едно пространство, където
децата да рисуват, да доби-
ват нови знания, да се запоз-
нават с големите имена в
изкуството, да развиват
своето въображение и есте-
тически усет и през цялото
време да се забавляват", за-
яви Деница Атанасова.

Заниманията, които ще
протичат в изключително
въздействащата за съзна-
нието на подрастващите
деца галерийна обстановка,
сред творбите на Пикасо,
Дали, Миро, Шагал, Матис,
целят да развият способно-

стите им да наблюдават,
възприемат и интерпрети-
рат околната действител-
ност, да се ориентират в
качествата и свойствата
на предметите, които ще
изобразяват, да мислят об-
разно. Сред образовател-
ните и практическите цели
на семинара е да бъдат фор-
мирани и индивидуални каче-
ства, като емоционалност,
темперамент, сила на въоб-
ражението, интелект и ху-
дожествена култура в уче-
ниците. Към всеки участник

в групите ще има индивиду-
ален подход, като е предви-
дено творческият процес на
рисуване да бъде в съчета-
ние с разглеждане на произ-
ведения от различните жан-
рове на изобразителните
изкуства в оригинали и ре-
продукции, илюстрации, жи-
вопис, графика, скулптура,
приложни изкуства.

Формите на работа пре-
движдат рисуване по на-
тура, по памет и по въобра-
жение. Всеки месец младите
дарования ще рисуват по об-

разците на модерното и съ-
временното изкуство от
края на XIX век до днес. Пре-
зидентът на МГМИ Деница
Атанасова разкри, че в края
на годината предстои да
бъде представена голяма из-
ложба с творби на децата,
която ще покаже тяхното
развитие и постижения през
годината.

"Най-важното е децата да
имат практически занима-
ния и възможност да се за-
познаят с различните тех-
ники и стилове в изобрази-

телното изкуство. Успо-
редно с това те ще бъдат
въведени в основите на мо-
дерното изкуство, влияния в
история на изкуството -
теория, която е слабо за-
стъпена в образователната
ни система", поясни Деница
Атанасова. "Ние ще предо-
ставим и уникалния шанс на
всеки наш възпитаник да
присъства и да се срещне с
гостуващите артисти на
галерията, които идват за
своите изяви в Музейната
галерия за модерно изкуство

на "Оборище 10".
Първият такъв гост е

американският поп артист
Робърт Марс, който при-
стига от Ню Йорк на 30
март за откриването на из-
ложбата "Американско след-
военно и съвременно изку-
ство" и ще изнесе специална
лекция през възпитаниците
на Училището по изку-
ствата. Робърт Марс ще
отговори на въпросите
какво го вдъхновява, как ри-
сува своите произведения,
какви техники използва.

МИСИЯ

■ Световни художници ще се срещат с децата в Музейната галерия за модерно изкуство

N.O.H.A. и Skiller 
със съвместно парче
в Sofia Live Club

ЗА ЦЕНИТЕЛИ

Децата с удоволствие посещават Музейната галерия за модерно изкуство.
СНИМКИ: МГМИ

Деница Атанасова залага изключително много на артакадемията за младите
таланти.

Откриват училище за млади
таланти на "Оборище" 10
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Броени дни преди пристига-
нето си в България италиан-
ската легенда Тото Кутуньо
споделя своите очаквания за
новата си визита у нас и
впечатления от богатия си
опит на сцената, съобщиха
организаторите от "Жокер
медиа". Певецът отбелязва,
че на предстоящия концерт
в НДК на 10 април ще на-
блегне на своя хитов репер-
тоар, тъй като публиката
много го харесва и очаква. 

"Ще представя както най-
популярните си хитове,
така и някои нови мои пе-
сни", казва Тото Кутуньо.
"Вълнувам се много! Честно
казано, за мен българската
публика е изключително се-
лективна, слушаща и съще-
временно сърдечна. Опреде-
лено е публика, достойна за
уважение", казва звездата. 

Кутуньо пристига в София
с най-добрите си приятели,
които всъщност са музикан-
тите от групата му, сви-
рещи на пиано, саксофон,

тромбон, китара, барабани. 
"България е красива

страна с много сърдечни
хора. Имате прекрасна пу-
блика. Знаете ли, хубавото
на нашата професия е това,
че имаме възможността да
пътуваме много, да се сре-
щаме с различни хора и ку-
лтури. 

За съжаление обаче не ни
остава време да се запоз-
наем по-подробно с приро-
дата и забележително-
стите на конкретната дър-
жава, където се намираме.
Но кой знае, някога може и да
се завърна там, където съм
бил, като турист и да се
обогатя и в това отноше-
ние", казва още Тото Ку-
туньо.

"Разбира се, че на пред-
стоящия концерт ще има из-
ненади, и то не една, но те
ще станат ясни на самото
събитие", казва певецът.
Билети можете да наме-
рите на касите на НДК,
Eventim, bgbileti.com.

Новата българска кинопро-
дукция LOVE.NET тръгва по
кината на 1 април на над 25
екрана в цялата страна.
Филмът на Илиян Джевеле-
ков разказва модерната при-
казка за любовта, която се
случва благодарение на ин-
тернет. Филмът проследява
паралелно историите на га-
лерия от персонажи, опи-
тващи се да коригират жи-
вота си или просто да се за-
бавляват в мрежата, както
и историите на няколко
двойки, свързали живота си
чрез сайтовете за запознан-
ства, а действието се раз-
вива през 2010 г. в София. 

Идеята за филма датира
от 2004 г., а през 2007 г.
проектът печели субсидия
от Националния филмов цен-
тър за развитие на сцена-
рия.

Преди да започне рабо-
тата по сценария, продуцен-
тите се свързват със соб-
ствениците на един от най-
големите български сайтове
за запознанства и се догова-
рят за сътрудничество по
време на всички етапи от
създаването и промоцията
на филма. В края на годината
в сайта администраторът
оповестява на своите по-
требители стартирането
на подготовката за игрален
филм LOVE.NET. Основното
послание е: "Да направим за-
едно този филм."

В продължение на два ме-
сеца всеки участник в сайта
има възможността да из-
прати кратко описание на
най-интересната любовна
история, която е преживял
чрез интернет. Така накрая
са изпратени 7346 истории,
а профилът на LOVE.NET ре-
гистрира над 50 хиляди посе-

щения и повежда в рейтинго-
вите класации на сайта.

Получените разкази пот-
върждават, че историите,
замислени от сценарния
екип, се случват нерядко и в
действителността.

Във филма зрителите ще
видят звездата от култовия
български филм "Вчера" Хри-
сто Шопов, който през по-
следните 20 години се снима
предимно в чуждестранни
продукции с актьори като
Рутгер Хауер и Вал Килмър.
Талантът Захари Бахаров,
популярен от участието в
"Дзифт", пресъздава в но-
вата лента типичен градски
мачо, който вилнее из мре-
жата със странна мисия.

Лилия Маравиля е уморена
от брака съпруга, която
търси и намира странни
пътища, за да излезе от
приспивното благоденствие
на семейния живот.

Койна Русева, една от най-
известните съвременни бъл-
гарски актриси с активно
присъствие както в теа-
търа, така и в киното,
уплътнява ролята си в
LOVE.NET, като че ли е пи-
сана специално за нея.

Героинята на Диана Доб-
рева е театрален режисьор
и във филма са включени
кадри от спектакъла й "Ка-
занова".

Диляна Попова, един от
най-известните български

модели, дебютира в киното с
LOVE.NET. Вокалистът от
легендарната банда "Юрая
Хийп" Джон Лоутън е популя-
рен в България най-вече като
изпълнител на парчетата
July Morning и Free me. От
2004 г. той ежегодно изпъл-
нява песните си в Каварна
на зазоряване на 1 юли.
LOVE.NET е актьорски
дебют на Джон Лоутън. Ро-
дената през 1994 г. Лора Че-
шмеджиева е избрана за ро-
лята на Девора. Докато
трае снимачният период, се-
мейството й се премества
в Швейцария и Лора остава
сама в България до края на
2009 г., за да довърши сним-
ките във филма.

ПРЕМИЕРА

■ Любовта в нета променя реално живота на много хора

Тото Кутуньо идва с хитове
ГАСТРОЛ

Илиян Джевелеков (вдясно) с част от екипа на LOVE.NET

Тото Кутуньо

LOVE.NET тръгва 
на 1 април

ДИ КЕНЪН, ПРЕПОДАВАТЕЛ В КРАЛСКАТА
ТЕАТРАЛНА АКАДЕМИЯ В ЛОНДОН

Колин Фърт снима "Речта 
на краля" с личен треньор

Стефани Иванова
Илиян Митов

Ди Кенън, преподавател
от Кралската академия за
драматично изкуство
RADA, проведе открита
дискусия със студентите
и преподавателите в НАТ-
ФИЗ през уикенда. Дамата
практикува една все още
непозната за нашата
страна професия - консул-
тант по актьорско май-
сторство (Acting Coach).
Става дума за нещо като
личен треньор на актьора
за определена роля в ки-
ното или в театъра. Г-жа Кенън е тренирала по този на-
чин звезди от ранга на "Спайс гърлс", актьорите от мю-
зикъла "Фантомът на операта", както и легендарни имена
от Холивуд. С подкрепата на Британския съвет гостен-
ката проведе едноседмичен уъркшоп за студентите от
актьорската магистърска програма на НАТФИЗ.

Г-жо Кенън, в какво точно се състои работата на Ac-
ting Coach?

Когато актьорът получи роля във филм, той идва при
мен с молба да я подготвим така, че той да влезе в
характера, да се почувства спокоен и успешно да се
справи с предизвикателствата на снимачния процес.
В случая аз съм негов личен треньор, помагам му да
се представи във възможно най-добрата форма.

Това не означава ли, че измествате режисьора?
Не. Обикновено режисьорите нямат време да подго-
твят с всеки актьор конкретните роли. Имам на-
вика да разговарям предварително с режисьорите,
когато работя с някого от техния екип, да разбера
повече за идеите, които постановчикът има намере-
ние да вложи в предстоящата си работа. Ако той е
съгласен, дискутираме, говорим, ако ли пък не - ра-
ботя самостоятелно с актьора.

Какви актьори ви търсят - млади, неопитни или
звезди?

Всякакви. И в Америка, и в Англия професията Acting
Coach е много популярна. У вас и в много страни на
Източна Европа не е. Но моята работа е голямо
улеснение за всеки актьор, който е решил да подходи
сериозно към задачата си. Затова ме търсят и начи-
наещи, и звезди. Звездите са по-обиграни и оценяват
реално ползата от Acting Coach. Аз работя с много
поп изпълнители, които искат да постигнат нещо в
театъра, с манекени, които се пробват в театъра и
в киното. Не правя разлика между тях - подхождам
към всички еднакво.

Как точно подхождате?
По метода на Станиславски. Първо отговарят на въ-
проса: "Кой съм аз?" После - на другия важен въпрос:
"Какво искам?" Слагам ги на един стол и всеки отго-
варя. Ако не може, става напечено!

Колин Фърт се изказва много ласкаво за вашата
майка Дорийн. Той й благодари, че му е помогнала да
се почувства сигурен в професията си. Знаете ли
дали Колин Фърт се е доверил на Acting Coach за ро-
лята си в "Речта на краля", която му донесе "Оскар"?

Да, Колин Фърт използва услугите на Acting Coach.
Сам ми го призна в телефонен разговор. Той много
уважава майка ми, която беше великолепна те-
атрална преподавателка.

Вероятно от нея сте усвоили умението да препода-
вате актьорско майсторство. Бихте ли споделили
как се става Acting Coach?

Майка ми наистина беше всеотдайна и ми повлия в
желанието ми да се занимавам с театър. От малка
живея сред актьори. Три години учих актьорско май-
сторство, после работих като актриса, после се
опитах да преподавам театър на деца и това ми се
удаде. Оказа се, че умея да обяснявам на другите ха-
рактерите на ролите. И започнаха да ме търсят,
много да ме търсят. Не всеки става за Acting Coach,
нужна е особена нагласа. Успели актьори идват при
мен да ме подпитват как евентуално биха могли да
усвоят тайните на Acting Coach. После се отказват
или се провалят. Защото трябва да ти идва от-
вътре.

Бихте ли поставили българска пиеса или пиеса от
Балканите?

С огромно удоволствие. Когато работя с моите сту-
денти в Кралската театрална академия върху опре-
делена пиеса, се съобразявам с националността на
автора. Използвам музика от същата страна, за да
могат студентите да се потопят изцяло в атмо-
сферата на драматургията.
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05.25 Дързост и красота - /2705 епизод/п/
06.05 Малки истории
06.20 Национален календар: Св.Боян Енравота,

княз Български
06.30 Денят започва - сутрешен блок
09.00 По света и у нас
09.05 Денят започва с Култура
10.00 По света и у нас
10.15 Жените с Марта Вачкова /токшоу/
11.00 Здраве
11.45 Телепазарен прозорец
12.00 По света и у нас
12.30 Частен случай
12.35 Сен Тропе - тв филм /349 епизод/
13.30 Телепазарен прозорец
13.45 Църква за вълци - 12-сериен тв филм

/България, 2004г./,
14.50 Когато портокалите узреят - тв филм на

Евровизия /Китай, 2010г./
15.05 Легендата за Снежанка - анимационен филм
15.30 В кадър: Планинска република/п/
16.00 По света и у нас
16.10 Новини на турски език
16.20 В час ли си: Моето училище
16.35 Приказки за физиката
17.00 Малки истории
17.15 Дързост и красота - тв филм /2706

епизод/
18.00 По света и у нас
18.30 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу
18.55 Индия - любовна история - /45 епизод/
19.45 Лека нощ, деца!: Випо-приключенията на

летящото куче
20.00 По света и у нас
20.40 БНТ такси
20.50 Спортни новини
21.00 Фантоми - тв филм /4 епизод/
22.00 Виж БиБиСи: Позорните убийства на 20

век - документална поредица /19 епизод/
22.30 Икономически новини
23.00 Библиотеката
23.30 Евровизия 2011 - клипове на песните
23.35 Спешно отделение - тв филм /8 епизод/
00.20 Сен Тропе - тв филм /349 епизод/п/
01.10 По света и у нас/п от 20:00/
01.50 БНТ такси/п/
02.00 Жените с Марта Вачкова /токшоу/п/
02.45 Икономически новини/п/
03.15 Културата на 21 век/п/
03.45 Видеоклипове
04.10 Здраве/п/
04.55 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу/п/

05.20 "Опасни улици" /п./ - сериал, еп. 2
06.45 "Тази сутрин" - информационно предаване с

водещи Анна Цолова и Виктор Николаев
09.30 "Кухнята на Звездев" - кулинарно шоу с

Иван Звездев
10.00 "Клонинг" - сериал, еп. 89, 90
12.00 bTV Новините - обедна емисия
12.30 "Шоуто на Слави" /п./
13.30 "Пътищата на съдбата" - сериал, еп. 34
14.30 "Дявол с ангелско сърце" - сериал, еп. 128
15.30 "Морска звезда" - сериал, еп. 118
17.00 "Опасни улици" - сериал, еп. 3
18.30 "Господари на ефира" /п./ - комедийно шоу
19.00 bTV Новините - централна емисия
20.00 "Стъклен дом" - сериал, с. 2, еп. 16
22.00 bTV Новините - късна емисия
22.30 "Шоуто на Слави" - вечерно токшоу
23.30 "Господари на ефира" - комедийно шоу
00.00 "Кости" - сериал, с. 3, еп. 2
01.00 "Пътищата на съдбата"/п./ - еп. 34
01.50 bTV Новините /п./
02.20 "Модерно" /п./
03.10 "Клонинг" /п./- сериал, еп. 89, 90

06.40 "Здравей, България" - сутрешен блок на
НТВ

09.15 "На кафе" - предаване на НТВ
11.30 "Сълзи над Босфора" - сериен филм
13.00 "Календар" - информационна емисия на НТВ
13.30 "Съдружници по неволя" - сериен филм
14.30 "Комисар Рекс" - сериен филм
15.30 "Ветровете на любовта" - сериен филм
16.30 "Часът на Милен Цветков" - предаване на

НТВ
17.30 "Сделка или не" - телевизионна игра
18.30 "Забранена любов" - сериен филм
19.00 "Календар"- информационна емисия на НТВ
20.00 "Лара Крофт: Томб Рейдър" - с уч. на

Анджелина Джоли, Джон Войт, Ной Тейлър,
Даниел Крейг, Иън Глен и др.

22.00 Шоуто на Иван & Андрей
23.00 "На инат" - ток шоу
23.30 "Календар"- информационна емисия на НТВ
00.00 "Рокфелер плаза 30" - сериен филм, 2 сезон
00.30 "Островът на съкровищата" - тв игра
02.00 "На четири очи" с Цветанка Ризова /п/
03.00 "Календар"- информационна емисия на НТВ

/п/
03.45 "Ветровете на любовта"- сериен филм /п/
04.45 "Комисар Рекс" - сериен филм /п/

06.00 "bTV Документите" /п./
07.00 "Атомната Бети" - детски сериал
08.00 "Синове на Анархията" /п./- еп. 9
09.00 "Прокурорът" /п./ - сериал, еп. 20
10.00 "Зона Спорт" /п./ - обзорно спортно

предаване с водещ Красимир Минев
11.00 "Диаграма на престъплението" /п./ - еп. 4
12.00 "Синове на Анархията" /п./ -  еп. 9
13.00 "Код: Криминално" /п./ - актуално предаване

с водещ Мая Костадинова
14.00 "Аляска" /п./ - Приключенски, Семеен, САЩ
16.00 "Снайперисти" - сериал, с. 1, еп. 12
17.00 "Диаграма на престъплението" -

документална поредица, с. 2, еп. 5
18.00 "В неизвестност" - сериал, с. 3, еп. 2
19.00 "Синове на Анархията" - сериал, с. 2, еп. 10
20.00 "Код: Криминално" - актуално предаване с

водещ Мая Костадинова
21.00 "Лейър Кейк" - Трилър, САЩ, 2004 г., 
23.00 Диаграма на престъплението" /п./ - еп. 5
00.00 "Код: Криминално" /п./ - актуално предаване

с водещ Мая Костадинова
01.00 "Прокурорът" - сериал, еп. 22

06.00 "Бар "Наздраве" /п./- еп. 109, 110
07.00 "На гости на третата планената" /п./ -

комедиен сериал, еп. 49, 50
08.00 "Карълайн в града" /п./ - еп. 49, 50
09.00 "Господари на ефира" /п./ - комедийно шоу
09.30 "Аламинут" /п./ - комедийно шоу
10.00 "Бавачка за татко" /п./ - Роматична

комедия, Германия, Режисьор: Сибиле Тафел
12.00 "Щурите съседи" /п./ - еп. 63
13.30 "Господари на ефира" /п./ - комедийно шоу
14.00 "Карълайн в града"- еп. 51, 52
15.00 "Царят на квартала" /п./ - еп. 13, 14
16.00 "Бар "Наздраве" - еп. 111, 112
17.00 "Пълна лудница" - комедийно шоу
18.00 "Щурите съседи" - комедиен сериал, еп. 64
19.30 "На гости на третата планета" -

комедиен сериал, еп. 51, 52
20.30 "Господари на ефира"- комедийно шоу
21.00 "Мистър Питкин под прикритие" -

Комедия, Великобритания, 1962 г.
23.00 "Столичани в повече" /п./ - сериал, еп. 1
00.00 "Бар "Наздраве" /п./ - еп. 111, 112
01.00 "Господари на ефира" /п./ - комедийно шоу
01.30 "Маски" - комедийна поредица
02.00 "Първична сила" /п./ - седмично шоу на

Световната федерация по кеч, еп. 927
03.00 "Не поглеждай назад" - Драма, Романтичен,

САЩ, 1998 г., Режисьор: Едуард Бърнс

06.00 Център
06.20 Светът на спорта
07.20 Център
07.30 Българският спорт
08.00 Център
08.20 Светът на голфа
09.20 Център
10.00 Волейбол, Шампионска лига, мъже -

1/2финал: Ястржембски Венгел - Тренто
12.00 Светът на спорта
13.00 Българският спорт
13.30 Волейбол, Шампионска лига, мъже -

1/2финал: Динамо Москва - Зенит Казан
15.30 ФИФА футбол мондиал
16.00 А ПЛЮС: Левски - ЦСКА, 16.кръг
18.00 Център
18.20 Българският спорт
19.00 Център
19.20 УЕФА Шампионска лига - обзорно предаване
20.00 СУПЕРКЛУБ: Челси тв, Висша лига: Челси -

Астън Вила, 26.12.2007
23.00 Център
23.10 Светът на голфа
00.00 Център

05.40 "Актуално"
06.10 "Градски забивки с Ралица и Никола"
07.15 "Сутрин с ВВТ
07.15 "Сутрин с ВВТ"
09.45 "Непокорните" - сериал 131 еп.
10.45 TV пазар
11.00 "Откровено с Ели" - токшоу
12.30 Новините
13.00 "Говори Брюксел"
13.30 Избрано от "Сутрин с ВВТ"
13.45 TV пазар
14.00 "Така го правят жените" - токшоу
15.45 TV пазар
16.00 "Непокорните" - сериал 131 еп.
17.00 Новините
17.15 TV пазар
17.30 "Спортното по ВВТ"
19.30 Новините
20.15 "Разследване със Светослава Тадаръкова"
20.45 "Приказки от Холивуд"
21.15 "Непокорните" - сериал 131 еп.
22.00 "Така го правят жените"
23.00 Новините
23.40 "Така го правят жените"
00.15 "Откровено с Ели" - токшоу
01.45 "Непокорните" - сериал 131 еп.

06.45 Д-р Хаус - трети сезон
07.30 Адвокатите от Бостън - първи сезон
08.15 Уил и Грейс - седми сезон
09.00 Екс лист - сериал
09.50 Спешно отделение - дванадесети сезон
10.40 Д-р Хаус - трети сезон
11.30 Адвокатите от Бостън - първи сезон
12.25 Уил и Грейс - седми сезон
13.15 Какво харесвам в теб - първи сезон
14.10 Кварталът на богатите 
15.00 Спешно отделение - дванадесети сезон
15.50 Шепот от отвъдното - пети сезон
16.40 Уил и Грейс - осми сезон
17.30 Д-р Хаус - трети сезон
18.20 Екс лист - сериал
19.15 Какво харесвам в теб - първи сезон
20.05 Уил и Грейс - седми сезон
21.00 Д-р Хаус - пети сезон
21.55 Накрай света - сериал
22.50 Екс лист - сериал
23.40 Сексът и градът - четвърти сезон
00.30 Кварталът на богатите 
01.20 Адвокатите от Бостън - първи сезон
02.15 еЛ връзки - пети сезон
03.00 Сексът и градът - четвърти сезон

07.10 Полицейско управление Ню Йорк 
07.55 Матлок - втори сезон
09.30 Убийство по сценарий - десети сезон
10.20 Криминални уравнения - втори сезон
11.05 Монк - трети сезон
11.50 Полицейско управление Ню Йорк 
12.35 Среща с Джордан - трети сезон
13.20 Матлок - втори сезон
15.00 Убийство по сценарий - десети сезон
15.45 Криминални уравнения - втори сезон
16.30 Отделът - четвърти сезон
17.15 Среща с Джордан - трети сезон
18.00 Осмо чувство - сериал
18.45 Монк - трети сезон
19.30 Криминални уравнения - втори сезон
20.20 Среща с Джордан - трети сезон
21.10 Федерални свидетели - сериал
22.00 До живот - първи сезон
22.50 Престъпни намерения - четвърти сезон
23.35 Щастливият град - сериал
00.20 Бягство от затвора - четвърти сезон
01.10 Закон и ред - единадесети сезон
02.00 Престъпни намерения - четвърти сезон
02.40 Щастливият град - сериал

05.00 Биомеханика на животните: Савана
06.00 Опасни пътешествия: Покрива на Африка
07.00 Говорещият с кучета: Келвин, Руди и

Майло
08.00 Смъртоносни срещи: Най-отровната

змия
09.00 Биомеханика на животните: Джунгла
10.00 Биомеханика на животните: Савана
11.00 Холивудски лисици
12.00 Лонг Уей Даун: От Малави до Ботсвана
13.00 Реките и живота: Ганг
14.00 Биомеханика на животните: Джунгла
15.00 Вярно ли е?: Стигмата
16.00 Смъртоносни срещи: Чудовищни захапки
17.00 Скрит свят: Раят на африканските

прасета
18.00 Спасителен код: червено
19.00 Говорещият с кучета: Титан, Кенди и Бела
20.00 Реките и живота: Нил
21.00 ПРЕМИЕРА Наркотици ООД:

Метамфетамин
22.00 ПРЕМИЕРА Полицаите в Аляска: Изстрели
23.00 Спасителен код: червено: Токсична заплаха
00.00 Наркотици ООД: Метамфетамин
01.00 Полицаите в Аляска: Изстрели
02.00 Реките и живота: Нил
03.00 Наркотици ООД: Метамфетамин
04.00 Полицаите в Аляска: Изстрели

06.00 "Привилегировани"/п./ - сериал, еп. 12
07.00 "Кости" /п./ - сериал, с. 2, еп. 17
08.00 "Повелителят на зверовете" /п./ - еп. 17
09.00 "Цариците на рапирите" - сериал, еп. 20
10.00 "Досиетата "Х" /п./ - сериал, с. 2, еп. 11
11.00 "Стъклен дом" - сериал, с. 2, еп. 15
13.00 "Клиника сред рози" /п./- сериал, еп. 112
14.00 "Повелителят на зверовете" - еп. 18
15.00 "Кости" - сериал, с. 2, еп. 18
16.00 "Съперница в дома ми" /п./ - Трилър, САЩ,

2007 г., Режисьор: Тери Инграм, В ролите:
Ребека Будиг, Лохън Мънро, Никол Мунюз

18.00 "Клиника сред рози" - сериал, еп. 113
19.00 "Привилегировани" - сериал, еп. 13
20.00 Киновечер: "Балзак" (част 1) - Драма,

Минисериал, САЩ, 2000 г., Режисьор: Жозе
Даян, В ролите: Жерар Депардийо, Жана
Моро, Фани Ардан, Герт Вос, Вирна Лизи

22.00 "Досиетата "Х" - сериал, с. 2, еп. 12
23.00 Късно кино: "Проблясък" - Трилър, Драма,

Романтичен, САЩ, 1992 г., Режисьор:
Дейвид Зелцер

01.00 "Цариците на рапирите" /п./ - сериал, еп.
20

БНТ 1 bTV ACTION FOX LIFE

NATIONAL 
GEOGRAPHICRING BG

bTV COMEDY

FOX CRIME

bTV CINEMA

NTV

bTV

СУДОКУ
ЛЕСНО ТРУДНО

ОТГОВОРИ ОТ МИНАЛИЯ БРОЙ

ВОДОРАВНО:
Филантропия. Гологан. РР. Ангелов (Димитър). Лек. Ао. "Вината". Ултимо. Ера. "Некерман". Фотон. Ара.
Греков (Димитър). Бълок (Сандра). "Класа". Ламела. ИЛ. "Етника". Нане. Осис (Янис). Безир.

ОТВЕСНО:
"Сигнално жълто". Логотет. Ланс. Кале. Икономии. Нол (Дитер). Мен. Кекс. Отговор. Ла. Рави. Мярка.
Вон. "Неа". "Ел". "Не". Ларнака. Аз. Лирета. Росини (Джоакино). Ярка. Кавалер.

ИГРОСЛОВИЦА

Впишете последователно водоравно шестбуквени думи под думата "ИМ-
ПУЛС" докато стигнете до думата "АНКЕТА". При прехода от дума към
дума трябва да спазите условието: всяка следваща дума да се получава
след разместване буквите на предходната дума, като една от буквите
се заменя с буква от думата в най-долния ред. Вписваните думи са със
следните значения: 2. Лирична религиозна песен от еврейски произход за
възхвала на бога (мн.ч.). 3. Вид затворена крива линия. 4. Болестно от-
лагане по гърлото (мн.ч.). 5. Чеп за бъчва или каца, през който се изтака
течността (мн.ч.). 6. Неподвижна клетка във водорасли.

АВТОР: ИВАН ВЛАДИМИРОВ

ОТГОВОРИ НА ЗАДАЧИТЕ ОТ МИНАЛИЯ БРОЙ

СУДОКУ ЛЕСНО СУДОКУ ТРУДНО КРЪГОСЛОВИЦА
ЧИСЛОВА

ПИРАМИДА

BBT

Числото 
в най-горния

правоъгълник е 323.
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България 
28 март 2011 г.

Европа
28 март 2011 г.

Температури

°-3 0°

°-3 0°

°-7 -4°

°0 5° °3 11°

°2 6°

°0 6°

°3 11°

°4 18°

°7 20°

°5 17°

°4 15°

°6 17°

°5 16°

°5 17°

°3 15°

°5 17°

°5 17°

°6 16°

°5 16°

°4 16°

°3 14°

°5 17°
°5 15°

°6 17°

°6 16°

°5 15°

°5 16°

°5 17°

°4 11°

°5 13°

°6 15°

°6 15°

°6 14°

°5 14°

°4 13°

Град

Min °C Max °C

Град

Min °C Max °C

Лондон 5 13

Париж 7 15

Мадрид 7 14

Лисабон 12 16

Берлин -2 8

Солун 7 16

Стокхолм -3 2

Брюксел 1 14

Виена 0 12

Варшава 6 12

Атина -3 8

Рим 9 19

Будапеща 9 15

Прага 5 13

Москва 1 12

Киев -6 2

Данни: НИМХ - БАН
тел.: 0900 12 015

http://weather.bg/

Слънцето и Луната

28.03.2011

Изгрев Залез

Слънце 7:16 19:47

Луна 4:6 14:3

Дължина на деня Фаза на Луната Екстремни температури

28 март Мин °C Година Max °C Година

София -6.9 1918 25.2 1940

Пловдив -4.3 1918 26.1 1940

Плевен -5 1948 25.7 192712ч. и 30мин.
2 дни след последна

четвърт

Пътна обстановка

СБА Ви приканва винаги да шофирате с повишено внимание и съветва водачите да продължат да шофират 
с включени светлини и през светлата част от деня, въпреки че това вече не е задължително!

Къде да отидем тази вечер

КИНО
■■ "Sucker Punch: Измислен свят"

Cinema City, Мол София, 
бул. "Ал. Стамболийски" 101 - 14:15, 16:45,
19:00, 21:15 ч.
Cineplex, бул. "Арсеналски" 2 - 10:30, 12:30,
16:45, 18:45, 20:45, 22:45 ч.
Mtel IMAX, Мол София, бул. "Ал. Стамболийски"
101 - 13:00, 15:30, 20:00, 22:15 ч.

ТЕАТЪР
■■ "Бардак"

Народен театър "Иван Вазов" - сцена "Сълза 
и смях", ул. "Г. С. Раковски" 127 - 19:00 ч.

ИЗЛОЖБИ
■■ Десислава Морозова, скулптура 

Галерия "Васка Емануилова", 
бул. "Янко Сакъзов" 15

■■ Ангелос Пападопулос, живопис 
Арт център "Форум", ул. "Георг Вашингтон" 24

ПАРТИ
■■ "Антре"

ул. "Врабча" 10
■■ "Апартамент 52"

ул. "Парчевич" 52

РЕСТОРАНТИ
■■ "Академия"

На гърба на Художествената Академия

София 1404, бул. "България" 49 
Бизнес център Витоша, сграда №2

Tел. (02) 8088 444
Факс: (02) 8088 433
e-mail: klasa@class.bg

www.klassa.bg
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СБА - ДЕНОНОЩНА ПЪТНА ПОМОЩ 
тел. 146 (само от мобилен телефон)

Срещу 35 лв. годишен абонамент - безплатна пътна помощ 

Със съдействието на Изпълнителна агенция "Пътища" и центъра за информация при направление "Пътна полиция"

БЪЛГАРСКИ ВСЕКИДНЕВНИК

Пътищата от републиканската пътна мрежа са проходими. Пътните настилки са сухи, на места
мокри, а по високите и усойни места са възможни частични заледявания.
Пътните настилки на АМ-те Хемус, Тракия и Марица са сухи.
Поради активизирало се свлачище на 200м. преди дясната тръба на тунела на път Е79 в района
на Дупница в посока София - Благоевград, СБА съветва водачите на МПС да се движат с повишено
внимание и съобразена скорост.

ПРОХОДИ: 
● Златица - Етрополе - затворен.
● Твърдица - Елена - затворен.
● Върбишки проход - завторен за зимния период.
● Дюлински - затворен за товарни автомобили.   

ПЪТИЩА: 
Забранено е преминаването на МПС: 
● с обща маса над 3,5 тона по пътя Панагюрище - Стрелча. 
● с обща маса над 10 тона през прохода Шипка, Петрохан, Вратник, по пътя Черница - Сунгурларе 
● Чубра, Димово - Костичовци - Дреновец - Брусарци, -Монтана, Костенец - Самоков, София - Само-
ков между км 39 и 86 и по пътя Бургас - Слънчев бряг с обход през Бургас - Каблешково и Тънково. 
● с обща маса над 12 тона по пътя Рупци - Червен бряг. Обходът е през Луковит - път ІІІ 306 - Чер-
вен бряг и обратно. 
● с обща маса над 15 тона по пътя Черноочене - Кърджали с обход: за посока Хасково - Кърджали по
път І-5 - път ІІІ-505 - с.Манастир - път ІІІ 507 - с. Долно Войводино - с. Горно Войводино - с. Мост- с.
Чифлик - Кърджали. За посока Минерални бани - Кърджали през път ІІІ-506 - път ІІІ-806 - път І-5 - път
ІІІ-505 - с.Манастир - път ІІІ-507 - с. Долно Войводиново - с. Горно Войводиново - с. Мост - с. Чифлик
- Кърджали. Път ІІІ - 304 / "І-3 - с.Изгрев - с. Трънчовица - с. Новачене - път ІІІ - 3404". 
● с обща маса над 20 тона по пътя Провадия - Айтос през мост на р. Казан дере- срок постоянен. 
● Ежедневно за времето от 05:30 ч до 08:50 и от 16:30 до 20:50 ч. се спира движението на то-
варни автомобили с обща маса над 10 тона по пътя Перник - София през кв. Владая. 
● Транзитното движение Кулата - София - Пловдив се пренасочва по маршрут: път ІІ - 62 - Само-
ков - Ихтиман - път І-8 - АМ "Тракия" и обратно. 
● Опасност от падащи камъни има: В Искърското и Кресненско дефиле, прохода на Републиката,
по пътя Нови Искър - Лъкатник, Драгичево-Рударци, Юндола-Голямо Белово, Асеновград-Смолян, Бо-
бошево-Четирци, Мездра-Ботевград, и Момчилград-Крумовград. 

Ремонтни дейности се извършват на : 
● III-407 Полски Тръмбеш - Свищов от км.80+800 до км.91+100. 
● II-868 Рудозем - Смолян на км. 20+160 е разрушена част от пътната настилка. 
● I-6 /София-Бургас/ от км.352 до км.387 /границата със Старозагорска област до гр.Сливен/ - ре-
монт на мостовите съоръжения и пътната настилка. 
● Тунел "Ечемишка" на АМ "Хемус" - дясната тръба в пос. Варна, движението е пренасочено в лявата
тръба на тунела. 
● АМ "Тракия" : от 30-ти до 33-ти км. в пос. София, като ще работи само лявата лента. От 85-ти
до 86-ти км. в пос. Пловдив - ремонт в лявата лента. От 90-ти до 106-ти км. за поставяне на хори-
зонтална маркировка. 
● АМ "Марица" от км.73+050 до км.89+100 - полагане на износващ пласт асфалтобетон. 
● път III-807 след с.Скобелево до разклона със с.Добри дол /поради ремонт на мост над р.Марица при
км.7+400/. 
● Своге - Нови Искър между км 75+583 и км 76+151. 
● път II-64 Карлово-Пловдив от км10+550 ди км.11+050 - изграждане на пешеходен прелез. 
● път III-554 Симеоновград-Харманли от км.57+730 до км.73+848 - затворен за рехабилитация. 
● път I-5 вр.Шипка-гр.Шипка от км.17+000 до км.185+148 - ремотни дейности по отделни участъци.
● път ІІ-62 Дупница-Самоков - свлачище, предизвикало пропадане на дясното платно. 
● път III-5901 Момчилград-Равен-Нановица-Зорница при км.14+780 - пропадане на пътното платно.
● път III-5902 п.к. Звездел - Голяма Чинка - Токачка при км. 7+370 - пропадане на пътното платно. 
● Поради активизирало се свлачище, временно е затворен общинския път между спирка "Генерал
Заимов" и кръстовището за комплекс "Ривиера" във Варненска област. 
● Поради активирало се свлачище в района на с. Гинци са въведени ограничения за МПС до 10
тона,като лявото платно в посока Монтана е затворено.Обходен маршрут Враца - Ребърково -
Елисейна - Своге - околовръстен път София 

Въведени са следните ограничения за движение на МПС: 
● забранено е преминаването на товарни автомобили по пътя Смоличано - Пелатиково / обл.
Кюстендил /. 

РЕМОНТИ: 
Ремонтни дейности се извършват на: 
● път І-8 Хасково-Свиленград-ГКПП Капитан Андреево от км 372+830 до км 373+170 
● за изграждане на временна пътна връзка на път І-8 /Е80/, км 372+995 дясно за временен ЖП пре-
лез. 
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Германия разби без затруд-
нения Казахстан с 4:0. Пе-
тата победа от пет срещи
изпрати отбора на Йоахим
Льов далеч пред останалите
страни в квалификацион-
ната група за Евро 2012.
Миро Клозе вкара два гола и
се приближи още до рекорда
на Герд Мюлер. Нападателят
вече има 61 попадения за Гер-
мания, само седем по-малко
от легендарния си предше-
ственик. Той чества и друг
юбилей - точно от десет го-
дини е германски национал,
днес записа 107-и мач.

Същевременно другите
фаворити за трофея Холан-
дия, Франция и Испания
продължиха да доминират в
квалификационните си групи
за Европейското първенство
по футбол през 2012 година.
Холандците сразиха с 4:0 Ун-
гария и заедно с европейския
и световен шампион Испа-
ния, който победи с 2:1 Че-

хия, остават с пълен актив
от точки. Франция пък надви
Люксембург с 2:0. "Лале-
тата", които миналата го-
дина загубиха финала на све-
товното първенство срещу

Испания, започнаха по идеа-
лен начин в Будапеща и ло-
гично стигнаха до разгром
над Унгария. 

Рафаел ван дер Ваарт от-
кри в 8-ата минута, а в по-

следните секунди на пър-
вата част Ибрахим Афелай
вкара за 2:0. 

До изразителното 4:0 се
стигна с попадения на Дирк
Каут и Робин ван Перси, бла-
годарение на което "оранже-
вите" имат 15 точки от пет
мача в група "Е". Втори е Ун-
гария с девет точки, а Шве-
ция изостава на трето мя-
сто с шест. 

Тиаго Мота спаси Италия
в група "С". Той се възползва
от пас на Федерико Балца-
рети в 73-тата минута и
отбеляза единственото по-
падение за победа над Слове-
ния, която ще остави итали-
анците начело на класира-
нето в следващата поне по-
ловин година. Словения е на
второ място в групата с
шест точки пасив, колкото
има и отборът на Сърбия,
победил трудно Северна Ир-
ландия с 2:1 след късен об-
рат. 

Президентът на Българския
футболен съюз Борислав Ми-
хайлов заяви в интервю за
предаването "Зона спорт" по
bTV Action, че няма да се от-
тегли от поста си начело на
българския футбол. Преди дни
Михайлов беше избран за член
на Изпълнителния комитет
на УЕФА. "Няма да се откажа.

Това с УЕФА не е всекидневна
работа и няма да ми пречи да
продължа да работя за бъл-
гарския футбол", зарече се
бившият вратар пред воде-
щия Красимир Минев. Той
твърдо отрече обвиненията,
че като президент на БФС е
помагал на един или друг от-
бор. "Аз съм играл в "Левски" и

в началото ме обвиняваха, че
работя за този клуб. После
говореха, че съм помагал на
ЦСКА, а след това на "Ли-
текс". Това не е вярно", кате-
горичен бе Михайлов. Прези-
дентът на БФС се закани да
направи промени в дисципли-
нарния правилник заради от-
бори като "Калиакра" (Ка-

варна), които целенасочено
опропастявали шампионатни
мачове. Преди седмица кавар-
ненци бойкотираха срещата
с "Левски" в знак на протест
срещу управлението на шефа
на БФС. Цонко Цонев обаче
показа, че умее да хитрува,
след като е разучил добре
правилника на БФС и по този

начин спаси тима си от от-
немане на 3 точки, под пре-
текст че липсва линейка за
двубоя със "сините". "Ако
тези неща продължат, ще
свикам Изпълком и ще проме-
ним наредбата. Ще има санк-
ции за клубовете, за които се
докаже, че нарочно не играят
мачовете", заяви Михайлов.

Националите Здравко Лазаров
и Станислав Ангелов бяха
освободени от селекционера
Лотар Матеус за контролата
с Кипър във вторник и няма да
пътуват с отбора за Лар-
нака.

Проверката е във вторник
от 20:30 часа българско
време. И двамата играчи
влязоха като резерви през
второто полувреме срещу
Швейцария, където завър-
шихме 0:0. Може да се отбе-
лежи, че българският нацио-
нален отбор записа най-сла-
бото си начало в квалифика-
циите за голямо първенство
от гледна точка на отбеляза-
ните голове. За първи път
футболистите вкарват само
един гол в първите си четири
мача срещу Англия (0:4),
Черна гора (0:1), Уелс (1:0) и
Швейцария (0:0). Единстве-
ното попадение до момента
отбеляза Ивелин Попов. Напа-
дателят на "Газиантепспор"
се разписа в 48-ата минута
на двубоя с Уелс в Кардиф и
донесе победата на България
с 1:0. В квалификациите за
Евро 2012 националите създа-
ват доста положения, но лип-
сва успешният завършек. Те
са отправили общо 47 удара
към вратите на съперниците

в тези четири мача. От тях
близо половината - 23, са били
точни. При равенството 0:0 с
Швейцария в събота точ-
ните удари бяха пет, а неточ-
ните девет.

Извън групата срещу Кипър
остават още Георги Пеев,
който се отказа от нацио-
налния отбор, получилият по-

чивка страж Николай Михай-
лов и оплакващите се от
болки Димитър Макриев и
Благой Георгиев. Последният
е наказан за следващата ев-
роквалификация срещу Черна
гора на 4 юни и затова Ма-
теус ще изпробва други
играчи на неговия пост.

Същевременно шести фут-

болист от ЦСКА заминава с
националния отбор за кон-
тролата в Кипър. Национал-
ният селекционер повика вра-
таря Иван Караджов, който
ще замени титуляря Николай
Михайлов. Матеус явно иска
да пробва други варианти за
пост номер 1 в националния
отбор.

Иван Караджов се завърна в
титулярната единайсеторка
на ЦСКА през пролетния полу-
сезон. През есента юношата
на "червените" дори беше из-
паднал в позицията на трети
и дори четвърти вратар на
"армейците". С повиквател-
ната на Караджов национа-
лите от ЦСКА станаха ше-
стима, като освен него в съ-
става на Матеус са Коста-
дин Стоянов, Иван Бандалов-
ски, Борис Галчев, Спас Делев
и Румен Трифонов.

В предварителния списък
на Матеус попадна и седми
човек от ЦСКА - Апостол По-
пов, но впоследствие селек-
ционерът се отказа от услу-
гите му. Освен тях към съ-
става ще се присъедини и
Мартин Петров, който бе на-
казан срещу Швейцария. В съ-
щото време Георги Пеев осъ-
зна, че не може да бъде титу-
ляр в държавния тим, след
като в последно време Ма-
теус предпочита други фут-
болисти пред него. Срещу
швейцарците селекционерът
заложи на Станислав Мано-
лев като дясно крило, незави-
симо че той действа като де-
сен бек. Преди това пък на
този пост се подвизаваше
Димитър Рангелов.

ПРЕДИ ДВУБОЯ НА ОСТРОВА НА АФРОДИТА

■ Селекционерът повика шести национал от ЦСКА за мача с Кипър след 0:0 със Швейцария

Германия разби и Казахстан
ЕВРОКВАЛИФИКАЦИИТЕ

Не съм помагал на нито един български отбор
БОРИСЛАВ МИХАЙЛОВ ПРЕД bTV ACTION:

Лотар Матеус обмисля да гради нов състав срещу Кипър. СНИМКА: БГНЕС

Лотар Матеус освободи 
Здравко Лазаров и Пелето

СЪПЕРНИЦИ

Англия 
подчини Уелс 
в британския
сблъсък

Англия стигна до лесна
победа с 2:0 като гост
на Уелс и излезе начело в
квалификационна група
"G" за Евро 2012, в която
се намира и България.
Битката между двете
британски нации за-
почна във вихрено
темпо и с много борба
по терена. Още в 7-ата
минута резултатът бе
открит, след като
Джеймс Колинс фаулира
за дузпа Ашли Йънг, а
Франк Лампард не
сгреши от бялата
точка. Англичаните
продължиха да натискат
и скоро падна и второто
попадение. 
В 14-ата минута Дарън
Бент направи 2:0 след
добра асистенция на
съотборника си и в "Ас-
тън Вила" Ашли Йънг. 
До края на мача обаче
темпото на терена
падна, като англичаните
предпочетоха да запа-
зят силите си, докато
Уелс, без контузения Га-
рет Бейл, трудно създа-
ваше опасни положения.
С този успех Англия из-
мести първия в група
"G" Черна гора. 
И двата тима вече
имат по четири мача и
по 10 точки, но показа-
телите на англичаните
са по-добри.

УЕФА и ФИФА 
налагат лимит 
на залозите 
в борбата срещу
"черното тото"

Лимит на залозите на фут-
болни срещи обмислят
ФИФА и УЕФА. Действията
ще бъдат предприети като
мярка срещу "черното
тото". Правният директор
на световната централа
Марко Вилиджър твърди, че
вече е "прекалено лесно"
един мач да бъде уреден и
печалбите от познати
точни резултати, брой го-
лове и т.н. са се увеличили.
Той добави, че е възможно
подобен вид залози да бъ-
дат категорично забранени
от световната централа.
Вече са започнали предвари-
телни преговори с воде-
щите букмейкърски къщи.

Валдано: Няма да
остана да работя 
със Специалния

Генералният директор на
"Реал" (Мадрид) Хорхе Вал-
дано е имал нова среща с
президента на "белия балет"
Флорентино Перес, на
която аржентинецът е обя-
вил, че няма да остане в
клуба, ако Жозе Моуриньо
остана треньор и през
следващия сезон. Между Вал-
дано и Моуриньо има голямо
напрежение, като Специал-
ния дори забрани на аржен-
тинската легенда да пъ-
тува с отбора за гостува-
нията на "Реал" (Мадрид).
"Или аз, или той", са били ду-
мите на Валдано към Фло-
рентино Перес. Генералният
директор на "Реал" (Мадрид)
е заявил, че ще напусне, ако
нещата в клуба не се проме-
нят. Хорхе Валдано е казал
на Флорентино Перес, че
може да остане единствено
ако получи по-големи право-
мощия.

Аржентина 
не успя да се 
справи със САЩ

Звездният тим на Аржен-
тина не успя да победи на-
ционалния отбор на САЩ в
приятелски мач, играл се
тази нощ в Ню Джърси.
Двата тима завършиха при
резултат 1:1. Очаквано, "гау-
чосите" доминираха през ця-
лото време на мача, но аме-
риканците успяваха да про-
тиводействат на своя про-
тивник. Усилията на аржен-
тинците бяха ознаменувани
в края на първото полу-
време, след като Ди Мария
направи резултата 1:0. През
второто полувреме обаче
съставът на САЩ успя да
стигне до изравнително по-
падение чрез Себастиан
Агудело.

НОВИНИ

Резултати от квалификациите 
за европейското първенство 
в Украйна и Полша

■ Група "А"

Австрия - Белгия 0:2
Германия - Казахстан 4:0

■ Група "B"

Армения - Русия 0:0
Андора - Словакия 0:1
Ейре - Македония 1:0

■ Група "C"

Сърбия - 
Северна Ирландия 2:1
Словения - Италия 0:1

■ Група "D"

Люксембург - Франция 0:2
Босна - Румъния 2:1
Албания - Беларус 1:0

■ Група "E"

Унгария - Холандия 0:4

■ Група "F"

Грузия - Хърватия 1:0
Израел - Латвия 2:1
Малта - Гърция 0:1

■ Група "G"

Уелс - Англия 0:2
БЪЛГАРИЯ - Швейцария 0:0

■ Група "H"

Кипър - Исландия 0:0
Норвегия - Дания 1:1

■ Група "I"

Испания - Чехия 2:1



Световният номер 3 Роджър
Федерер започна с победа
участието си на турнира от
серията "Мастърс" в Маями.
Швейцарецът, който е двук-
ратен шампион в турнира,
надигра във втория кръг Ра-
дек Щепанек от Чехия с 6:3,
6:3 само за час. Победата е
под номер 762 в кариерата на
Федерер, с което той се из-
равни с легендата Пийт Сам-
прас (САЩ) на седмото мя-
сто в историята на съвре-
менния тенис за най-много
победи. Лидер във вечната
класация е американецът
Джими Конърс с 1241 победи.

В третия кръг Федерер ще
играе с аржентинеца Хуан
Монако, който срази с 6:4, 6:7
(2), 6:4 украинеца Сергей
Стаховски, елиминирал в пър-
вия кръг нашия Григор Дими-
тров. В същото време разо-
чароваща загуба претърпя
миналогодишният шампион

Анди Родик. Американецът
отстъпи с 4:6, 6:7 (4) пред 67-
ия в световната ранглиста
Пабло Куевас (Уругвай). Све-
товният номер 1 Рафаел На-
дал се класира относително
лесно за третия кръг. 

При дамите победа в тре-
тия кръг постигна лидерката
в световната ранглиста Ка-
ролин Вожняцки. Датчанката
надигра с 6:1, 7:6 (7) Даниела
Хантухова (Словакия). В друга
среща от третия кръг по-
ставената под номер 16 в
схемата Мария Шарапова
(Русия) разби участващата с
"уайлд кард" германка Сабине
Лисички с 6:2, 6:0.

Спорт
Акценти
�� Матеус освободи Здравко Лазаров 

и Пелето за мача с Кипър

�� Борислав Михайлов:
Не съм помагал на нито един български отбор
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gСветовният шампион Себа-
стиан Фетел спечели беза-
пелационно Гран при на Ав-
стралия на пистата "Ал-
бърт парк", с което се от-
кри сезонът във Формула 1.
Пилотът на "Ред Бул" доми-
нира от старта до финала,
след като потегли от първа
позиция. Втори остана Люис
Хамилтън, който единствен
можеше да притисне Фетел,
но в средата на надпрева-
рата получи повреда в бо-
лида и нямаше как да под-
държа супертемпото на гер-
манеца. Приятната изне-
нада обаче се казва Виталий
Петров, който стигна до
третото място със своето
"Рено", а четвърти след
много добро каране фини-
шира Фернандо Алонсо с
"Ферари". Алонсо успя да се
пребори с Марк Уебър във
финалната фаза на състеза-
нието.

Бътън с другия "Макларън"
завърши на 6-а позиция, след
като в началото беше нака-
зан с преминаване през
бокса заради нерегламенти-
рано изпреварване на Фе-
липе Маса. Първите трима
на финала направиха по две
спирания в бокса, докато на
четвъртия и петия - Фер-
нандо Алонсо и Марк Уебър,
им бе нужно да сменят гу-
мите си три пъти. Голямото
разочарование на деня се

казва "Мерцедес". След като
пилотите на немския тим
не успяха да се класират по-
напред в квалификацията,
те дори не успяха да фини-
шират. Михаел Шумахер
спука гума, след като се
удари с Хайме Алгуерсуари в
самото начало на състеза-
нието. След като премина
през бокса, Михаел направи
19 обиколки, но след това се
прибра в бокса. Нико Розберг

пък се движеше добре, преди
борбата му с Рубенс Бари-
кело за позиция да доведе до
неговото отпадане.

Люис Хамилтън остана
много щастлив от второто
си място в Австралия, като
нарече постигнатото "не-
вероятен успех" за тима на
"Макларън", след слабото
представяне в предсезон-
ните тестове. Тимът по-
каза новата си изпуска-

телна система и новия си
под, които дадоха отлични
резултати. "Смятам, че мо-
жем да сме горди с постиг-
натото. Момчетата се
справиха отлично през целия
уикенд. Преди една седмица
това изглеждаше невъ-
зможно. Успяхме да се качим
на подиума и видяхме, че ко-
лата вече е много по-здрава
от преди. Може да се каже,
че в началото на състеза-

нието поддържах темпото
на Себастиан. За съжаление
голяма част от пода на бо-
лида ми е повредена. Не знам
как и кога се случи това. Ху-
баво е, че взех повече точки.
Те ще ми трябват в бор-
бата за титлата", сподели
Хамилтън.

Виталий Петров смята,
че третото му място на
"Албърт парк" е доказател-
ство за възможностите на
"Рено". Макар и да признава,
че не е знаел как ще се
държи болидът по време на
състезанието, Петров
остана доволен както от
колата, така и от постиже-
нието си. 

Благодарение на разум-
ната стратегия с две спи-
рания в бокса и спокойния
стил на пилотиране, който
съхрани гумите, Виталий
грабна третото място: "Из-
ключително щастлив съм, че
съм в компанията на тези
момчета тук (говорейки за
Хамилтън и Фетел). Целият
уикенд мина чудесно за нас,
но така и не разбрахме колко
сме бързи до самия старт.
Имахме нови части и в тре-
нировките, болидът изглеж-
даше много бърз. Трябва да
сме горди от постигнатото
днес. Наистина се забавля-
вах, имах възможност да из-
преварвам, всичко беше
страхотно", сподели той.

ФОРМУЛА 1

Руският пилот на "Лотус Рено" Виталий Петров изненада критиците си, че е "връзкар", 
с третото си място на старта на сезона. СНИМКА: ЕПА/БГНЕС

Фетел стартира сезона
по шампионски

БЛАГОТВОРИТЕЛНОСТ

Българският сумист Калоян
Махлянов-Котоошю и негови
колеги от елитната дивизия
"макуучи" проведоха мащабна
благотворителна акция за
събиране на средства за по-
страдалите от земетресе-
нието и последвалото цу-
нами на 11 март.

На четири оживени места
в Токио сумистите събраха
за два дена повече от 5 млн.
йени. В акцията взеха уча-
стие Котоошю, йокодзуна Ха-
кухо, Кайо, Харумафуджи, Ба-
руто, Кисеносато, Котошо-
гику, Какурю, Тойоношима и
други звезди. В същото
време стана ясно, че спе-
циалната комисия, разслед-
ваща договорените схватки,
ще бъде готова със своите
заключения на 1 април. 

Така в края на следващата
седмица ще стане ясно дали
ще има супертурнир "Нацу
башьо" в периода 8-22 май.

■ Виталий Петров поднесе голямата изненада с третото си място на "Албърт парк"

ГОЛФ

Падане от колело извади
Лангер от турнира в Огъста

За първи път
от близо 30
години насам
носителят на
две "Мастърс"
титли Берн-
хард Лангер
пропуска мей-
джър надпре-
варата в Огъ-
ста, Джор-
джия. Причина
за това е, че
германският
голфър не се е възстановил напълно след претърпяна
операция на палеца. 53-годишният Лангер се подложи
на интервенция в Ню Йорк в средата на седмицата,
тъй като нарани левия си палец по време на колоез-
дене. Според лекарите възстановителният процес
ще продължи около два месеца. 
"Наистина съм много разочарован, че инцидентът се
случи точно сега, заяви бившият номер 1 в света.
Жалко е, че няма да съм на игрището в този важен
период от календара и ще изпусна любимия ми "Ма-
стърс" турнир. Благодаря на лекарите за грижите и
на целия екип, който се старае състоянието ми да
се подобри по-бързо. Ще положа нужните усилия, за
да съм готов за тура при ветераните през лятото",
коментира още Лангер, който е шампион от "Ма-
стърс"-ите през 1985 г. и 1993 г.

Ветеранът Бернхард Лангер пропуска
любимия си турнир в Огъста.

Калоян Махлянов се включи в
акцията за подпомагане на
пострадалите от
земетресението в Япония.

ХУДОЖЕСТВЕНА
ГИМНАСТИКА

Ансамбълът ни
остана пети 
в многобоя 
в Италия

Националният ансамбъл
на България по художе-
ствена гимнастика зае 
5-о място в многобоя на
турнира от Световната
купа в Песаро (Италия).
Момичетата на Илиана
Раева събраха сбор от
52.050 точки, след като
получиха 4-та оценка за
изпълнението си с 5
топки - 26.350 точки, и 6-
а оценка за 2 обръча и 3
ленти - 25.700 точки. Бъл-
гария се класира за фина-
лите и на двата уреда, ко-
ито са по-късно днес. В
многобоя победата спе-
чели ансамбълът на Русия
пред Италия, Беларус и
Израел. В турнира уча-
стват 17 ансамбъла. 
При жените Силвия Ми-
тева се нареди 7-а в мно-
гобоя със сбор от 106.425
точки, като преди нея има
три рускини. Митева се
класира за финалите на
бухалки и лента, след
като получи съответно
пета и четвърта оценка.
Втората българка Цвете-
лина Стоянова е 29-а от
45 състезателки, Тит-
лата в многобоя спечели
олимпийската и световна
шампионка Евгения Кана-
ева (Русия) със 114.225
точки, следвана от съна-
родничката си. При девой-
ките българката Радина
Филипова се класира 15-а
със сбор от 91.200 точки,
а победителка стана ру-
скинята Яна Кудрявцева
със 103.375 точки.

Котоошу събра 
над 5 милиона йени
за пострадали

ТЕНИС

Роджър Федерер се
изравни със Сампрас 
по победи
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